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گزارش تحلیلی روزنامه جملــه  از سفر دکتر پزشکیان به عراق

0808

«اتحادیه کشورهای اسلامی« را تشکیل دهیم
محمود خاقانی، مدیرکل پیشین وزارت نفت در گفت و گو با جملـــه تشریح کرد؛

چالش های اقتصادی پزشکیان کدامند؟
اختصاصی جملــه/ وزیر کشور:

 انتخابات و مشارکت مهمترین
 مولفه امنیت ملی است

گزارش جملـه به  بهانه انتقاد دیوان محاسبات از عدم رعایت قانون در بيمه سلامت؛  

دولت  محرومان يا دولت ولخرجان؟

نخبه های فراری و 
مسئولان غافل

J O M L E H

0808

J O M L E H
J O M L E H

 پرتفوی کم ریسک با نسبت خسارت پایین؛ پرتفوی کم ریسک با نسبت خسارت پایین؛
  بیمه "ما " به مرز بیمه "ما " به مرز 3131هزار میلیارد ریال رسیدهزار میلیارد ریال رسید

 تماس با راهبری: 02142239000-09602

 نگـاهی به تداوم وضع بحرانی فـرار ورزشکـاران 

هنرمندان و نخبگان از ایران به سایر کشورها

 فرار مغزها، نخبگان، افراد با تجربه، هنرمندان، ورزشکاران و هر کس که به نوعی 
می تواند به پیشرفت و اعتلای ایران کمک کند یکی از اساسی ترین و قابل توجه ترین 

بحران های سال های اخیر ایران است. مسئله ای که روز به روز در حال پررنگ شدن 
است و هیچ اقدامی به جز تذکر دادن از سوی قشر فرهیخته و روشنفکر جامعه و در مقابل پاک 

کردن صورت مسئله از جانب مسئولین در این خصوص به چشم نمی خورد. در هر برهه ای و به 
هر شکلی شاهد فرار استعدادها و افراد نخبه از این کشور هستیم و هیچ کاری هم از دست مردم بر 

نمی آید و کسانی که باید در این زمینه تمهیداتی بیندیشند گویا در خواب غفلت به سر می برند...

اختصاصی

وزیر کشور:

 انتخابات و مشارکت مهمترین مولفه
امنیت ملی است

اختصاصی جمله
گروه سیاسی

وزیر کشور در مراسم معارفه معاون سیاسی جدید وزارت کشور، انتخابات و 
مشارکت را مهمترین مولفه امنیت ملی خواند و گفت: همه باید تلاش کنیم 

در کمال صحت، سلامت و امنیت انتخابات با مشارکت بالا برگزار شود.
به گزارش روزنامه جمله، اسکندر مومنی در  مراسم معارفه معاون سیاسی 
جدیــد وزارت کشــور، اظهــار کــرد: در ایــن دوره کوتاه چند مرحلــه انتخابات 
مجلس و ریاســت جمهوری و مجلــس خبرگان رهبری، همراه بــا آرامش و 

امنیت برگزار شد.
وی افزود: از بین چند گزینه برای این پست، اولویت اول برای انتخابم از همه 
جهات آقای زینی  وند بود چون او را از دوره خدمتی اش در استان سیستان و 
بلوچســتان می  شناختم و ضمن داشتن تحصیلات مرتبط، در صحنه  های 

سیاسی و اجتماعی مدیری پرکار و پرتلاش و از بدنه وزارت کشور است.
وزیر کشــور در ادامه برگزاری انتخابات های ســالم و رقابتی در شرایط سخت 
را یــک افتخار برای نظام جمهوری اســلامی ایران خواند و خاطرنشــان کرد: 
چنــد مرحلــه انتخابات در ایــران با کمال امنیت و آرامش برگزار شــد چرا که 
انتخابات، میراث جمهوری اســلامی ایران، امام راحــل و همواره مورد تاکید 

رهبر معظم انقلاب بوده است.
وی با اشاره به رهنمودهای رهبر معظم انقلاب درباره انتخابات، عنوان کرد: 
ایشــان همواره بر انتخابات امن، رقابتی و ســالم همراه با مشارکت بالا تاکید 
داشــته اند. مومنی در ادامه با تاکید بر اینکه انتخابات در جمهوری اســلامی 
ایران و رای مردم یک امانت اســت، اظهار کرد: انتخابات ادوار نشان داده که 
تفکرات مختلف از صندوق های آرا بیرون آمده است و مسیر انتقال قدرت و 

جابجایی مسئولیت ها از طریق صندوق های رای گذشته است.
وی در ادامه تاکید کرد: یکی از مهمترین مؤلفه  های امنیت ملی ما انتخابات و 
میزان مشارکت مردم است، همه باید تلاش کنیم در کمال صحت و سلامت 
و امنیت انتخابات با مشارکت بالا برگزار شود و مردم مشاهده کنند که مسیر 

تغییر از همان رأیی  است که به صندوق می  اندازند.
وزیر کشور در ادامه ایجاد سازوکار مناسب برای برگزاری انتخابات سال آینده 
را مورد تاکید قرار داد و خاطرنشــان کرد: نقش احزاب و تشــکل  ها در میزان 
مشارکت مردم و ایجاد نشاط سیاسی تاثیرگذار است چرا که با حضور طیف 
های مختلف سیاسی در فاصله یک هفته، مشارکت بین دو مرحله انتخابات 

دوره چهاردهم ریاست جمهور افزایش یافت.
وی تصریــح کرد: گروه  ها، احزاب و مردم حس می  کنند که در این جابجایی 
قدرت ســهیم هســتند، بنابراین باید برای هر کدام از ما در جایگاهی که قرار 
داریم، ارتباط با همه احزاب و گروه  ها تفاوتی نداشــته باشــد و احزابی که در 
چارچوب قانون مجوز گرفته اند و در صحنه سیاسی کشور حضور دارند، باید 

مورد توجه باشند.
مومنی در پایان به اهمیت حوزه تقسیمات کشوری نیز اشاره کرد و گفت:کشور 
نیاز به آرامش دارد، حتماً آقای زینی وند و همکارانشان در حوزه تقسیمات، 
شــاخص  هایی تدوین و مســیر قانونی صحیح و منطقی را دنبــال کنند تا در 
اجرای این موضوع، عدالت رعایت شــود و مردم احســاس کنند که حقشان 

داده می  شود.

ریاست جمهوری

رئیس جمهور در نشست با نخبگان، دانشگاهیان و عشایر عراق در بصره:

 باید با همسایگان با دوستی و برادری
رفتار کنیم

مســعود پزشکیان در نشست با نخبگان، دانشگاهیان و عشــایر عراق در بصره، 
با ابراز خوشــحالی بابت حضور در این نشســت، اظهار کرد: علاقه داشتم خیلی 

زودتر به این سفر بیایم.
به گزارش مهر، وی ادامه داد: در دوره انتخابات در ایران بر اساس اعتقاد و باورم 
چند شعار روشن داشتم که به آنها باور دارم. اولین اینکه باید در کشور خود دست 
از اختلاف برداریم و دست به دست هم دهیم. با همسایگان با دوستی و برادری 
رفتار کنیم. رسول خدا )ص( وقتی به مدینه تشریف بردند اولین کاری که کردند 
این بود که به قبایل که اختلاف داشتند دستور دادند، صلح کنند. این قبایل ۱۰۰ 
سال با هم می جنگیدند و جنایت می کردند ولی پیامبر به آنها گفت بیایید برادر 
شــوید. پیامبر وقتی مکه را فتح کردند، به ابوسفیان، معاویه و گردن کلفت های 
کفر که مسلمان ها را می کشتند، گفتند همه با مسلمانان برادرید. پیامبر نگفت 

مؤمنین با مؤمنین برادرند بلکه گفت مسلمان با مسلمان برادر است.

رئیــس جمهــور افزود: اگر ما مســلمان ها بــا هر باوری بــا هم بــرادری کنیم، آیا 
اســرائیل می تواند مســلمانان را هر روز قتل عام بکند؟ تفرقه، لبه آتش اســت. 
وقتی اختلاف می کنیم داخل آتش هســتیم. ما هــر روز نماز می خوانیم. هر روز 
می گوئیم اهدنا الصراط المستقیم. هدایت یعنی وحدت و انسجام و چنگ زدن 

به ریسمان خدا.
پزشــکیان خاطرنشــان کرد: صراط مســتقیم یعنــی وحدت. یعنــی همه با هم 
هســتیم. چــرا باید با هم اختلاف کنیــم؟ در بغداد به سیاســیون گفتم به تاریخ 
نــگاه کنیــد اروپاییان ۱۰۰ ســال با هم می جنگیدند و همدیگر را می کشــتند اما با 
هــم توافــق کردنــد و راه ها را به هم وصل کــرده و پول واحد دارند و یکی شــدند. 
شما می توانید سوار قطار شوید و به کشورهای مختلف اروپایی سفر کنید و هیچ 
ممانعتی وجود ندارد. چرا مسلمانان از پاکستان نباید سوار قطار شوند و به ایران 

و عراق و عربستان بروند؟ چرا ما نمی توانیم این کار را بکنیم؟

آگهی مناقصه 

آگهي مناقصه عمومي دو مرحله اي

آگهی مناقصات

شناسه 1783028 م الف 1

شناسه 1784749 م الف 1 

شناسه 1787120 م الف 1 

نوبت اول

نوبت اول

نوبت اول
کارفرما : اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان اذربایجان غربی 

آدرس : ارومیه –  خیابان والفجر 2 –  نرسیده به پل میثم -  اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان آذربایجان غربی 

تضمینبرآورد اولیهشماره مناقصهنام پروژهردیف

1
لکه گیری و روکش آسفالت محور بازرگان - ماکو از کیلومتر 5 الی 15 و از سه راهی ایواوغلی 

 بطرف مرند بطول 5 کیلومتر و خوی بطرف ماکو از کیلومتر 7 الی 9
)شهرستان های سلماس و خوی(

15,797,877,383   315,957,547,661  44-ر-03

شرکت کنندگان حائز شرایط شرکت در مناقصه : 

تصویر گواهی معتبر بهمراه ظرفیت کاری از سامانه ساجار 5راه و ترابریصلاحیت پیمانکاریسازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور
ضمیمه گردد.

1( تحویل )فروش( اسناد مناقصه از تاریخ 1403/06/21  تا تاریخ  1403/06/27 
می باشد .

)www.setadiran.ir( فقط از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس

2( مهلت ارسال پاسخ فراخوان تا ساعت 19:00  روز پنجشنبه  مورخ 1403/07/05
3( تاریخ بازگشــایی پیشنهادها از طریق سامانه ستاد روز شنبه  ساعت 00: 08 مورخ  

1403/07/07

                

مبلغ تضمین)ریال(مبلغ برآورد )ریال) شماره فراخوانشرح مناقصهنام مناقصه گزار
تامین بخشي از خدمات جابجائي دستگاههاي حفاري به همراه جراثقال 50  تن به روش Call Out مورد شرکت ملی حفاری ایران

نیاز دستگاه های حفاری شرکت مستقر در اقصي نقاط کشور اعم از خشکي و جزایر 
000ر140ر947ر00024ر000ر357ر2003093985000576617

روش ارزیابی : بر اساس کسب حداقل امتیاز مربوط به معیارهای موجود در استعلام های ارزیابی کیفی که توسط متقاضیان شرکت در مناقصه تکمیل می شود، انجام می گردد.)حداقل امتیاز 50(

تاریخ شروع دریافت : توزیع اسناد از یک روز پس از چاپ آگهی نوبت دوم آغاز شده و تا 7 روز پس از آن ادامه خواهد داشت . تاریخ شروع : ) از  1403/06/26 لغایت 1403/07/02( 
محل دریافت :  سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به نشانی  www.setadiran.ir        تحویل اسناد : ) از  1403/07/03 لغایت 1403/07/16(  - آخرین مهلت : 14  روز پس از آخرین روز دریافت اسناد              

انواع تضامین قابل قبول : ضمانتنامه بانکی و یا ضمانتنامه های صادره از سوی موسسات اعتباری غیر بانکی دارای مجوز فعالیت از بانک مرکزی اصل فیش واریز وجه نقد به حساب شماره 
4001114006376636  نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران تحت عنوان تمرکز وجوه سپرده شرکت ملی حفاری ایران )شماره شبا IR350100004001114006376636(  و سایر تضمین های معتبر در 

آیین نامه تضمین معاملات دولتی به شماره  50659  ت / 123402 مورخ 94/09/22 مورد قبول و پذیرش می باشد.

مدت اعتبار پیشنهاد/ 
تضمین : 90 روز

)برای یک بار در سقف 
مدت اعتبار اولیه قابل 

تمدید باشد(
تذکر : تحویل اسناد به شرکت: کلیه پیشنهادات در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به نشانی  www.setadiran.ir بارگزاری گردد و اصل ضمانت نامه به آدرس اهواز- بلوار پاسداران بالاتر از میدان فرودگاه - شرکت ملی حفاری 

ایران - ساختمان پایگاه عملیاتی - طبقه اول پارت B - اتاق 107- دبیرخانه کمیسیون مناقصات- شماره تماس 34148569 - 34148580-061 تحویل گردد.

   شماره مناقصه: 1403/035
موضوع مناقصه :  خرید مبدل حرارتی هوای خنک

مبلغ تضمین شــرکت در  فرآیند ارجاع کار ) مناقصه(:به میــزان :  5،000،000،000   
ریال

نوع تضمین شرکت در  فرآیند ارجاع کار ) مناقصه(  :  ضمانتنامه بانکي 
آخرین مهلت دریافت اسناد از سامانه ستاد توسط مناقصه گران : 1403/07/03

 آخرین مهلت درج اسناد در سامانه ستاد توسط مناقصه گران:  1403/07/16
تاریخ  اعلام نتیجه ارزیابی کیفی  و گشایش پاکات الف : 1403/07/17

 تاریخ اعلام نتیجه ارزیابی فنی : 1403/07/23
تاریخ گشایش پاکات مالي »ج« :  1403/07/30

 www.setadiran.ir  : آدرس دریافت اسناد الکترونیك
اســتان ایلام / شهرســتان چوار / صندوق پستي 144-  آدرس پستي مناقصه گزار : 

69361 / کدپستي 6937170110 /دبیرخانه کمیسیون مناقصات

* مناقصــه گــران مــي توانند جهت کســب اطلاعات بیشــتر با شــماره تلفــن 2077 و 
32912850-084 )دبیرخانه کمیسیون مناقصات( تماس حاصل فرمایند.

                                                                                                                                              
روابط عمومي شركت پالايش گاز ايلام

                                                                                                                                              
 اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان آذربايجان غربی

                                                                                                                                              
 شركت ملی حفاری ايران

شرکت پالایش گاز ایلام در نظر دارد اقلام مورد نیاز خود را با شرایط ذیل از طریق مناقصه عمومی تامین نماید .

شركت ملي گاز ايران   
شركت  پالایش گاز ایلام                                                                                                                                            

             

               http://sapp.ir/nidc_pr  - www.nidc.ir  کانال های  اطلاع رسانی شرکت ملی حفاری ایران

J O M L E H

اختصاصی

وزیر کشور:

 انتخابات و مشارکت مهمترین مولفه
امنیت ملی است

اختصاصی جمله
گروه سیاسی

وزیر کشور در مراسم معارفه معاون سیاسی جدید وزارت کشور، انتخابات و 
مشارکت را مهمترین مولفه امنیت ملی خواند و گفت: همه باید تلاش کنیم 

در کمال صحت، سلامت و امنیت انتخابات با مشارکت بالا برگزار شود.
به گزارش روزنامه جمله، اسکندر مومنی در  مراسم معارفه معاون سیاسی 
جدیــد وزارت کشــور، اظهــار کــرد: در ایــن دوره کوتاه چند مرحلــه انتخابات 
مجلس و ریاســت جمهوری و مجلــس خبرگان رهبری، همراه بــا آرامش و 

امنیت برگزار شد.
وی افزود: از بین چند گزینه برای این پست، اولویت اول برای انتخابم از همه 
جهات آقای زینی  وند بود چون او را از دوره خدمتی اش در استان سیستان و 
بلوچســتان می  شناختم و ضمن داشتن تحصیلات مرتبط، در صحنه  های 

سیاسی و اجتماعی مدیری پرکار و پرتلاش و از بدنه وزارت کشور است.
وزیر کشــور در ادامه برگزاری انتخابات های ســالم و رقابتی در شرایط سخت 
را یــک افتخار برای نظام جمهوری اســلامی ایران خواند و خاطرنشــان کرد: 
چنــد مرحلــه انتخابات در ایــران با کمال امنیت و آرامش برگزار شــد چرا که 
انتخابات، میراث جمهوری اســلامی ایران، امام راحــل و همواره مورد تاکید 

رهبر معظم انقلاب بوده است.
وی با اشاره به رهنمودهای رهبر معظم انقلاب درباره انتخابات، عنوان کرد: 
ایشــان همواره بر انتخابات امن، رقابتی و ســالم همراه با مشارکت بالا تاکید 
داشــته اند. مومنی در ادامه با تاکید بر اینکه انتخابات در جمهوری اســلامی 
ایران و رای مردم یک امانت اســت، اظهار کرد: انتخابات ادوار نشان داده که 
تفکرات مختلف از صندوق های آرا بیرون آمده است و مسیر انتقال قدرت و 

جابجایی مسئولیت ها از طریق صندوق های رای گذشته است.
وی در ادامه تاکید کرد: یکی از مهمترین مؤلفه  های امنیت ملی ما انتخابات و 
میزان مشارکت مردم است، همه باید تلاش کنیم در کمال صحت و سلامت 
و امنیت انتخابات با مشارکت بالا برگزار شود و مردم مشاهده کنند که مسیر 

تغییر از همان رأیی  است که به صندوق می  اندازند.
وزیر کشور در ادامه ایجاد سازوکار مناسب برای برگزاری انتخابات سال آینده 
را مورد تاکید قرار داد و خاطرنشــان کرد: نقش احزاب و تشــکل  ها در میزان 
مشارکت مردم و ایجاد نشاط سیاسی تاثیرگذار است چرا که با حضور طیف 
های مختلف سیاسی در فاصله یک هفته، مشارکت بین دو مرحله انتخابات 

دوره چهاردهم ریاست جمهور افزایش یافت.
وی تصریــح کرد: گروه  ها، احزاب و مردم حس می  کنند که در این جابجایی 
قدرت ســهیم هســتند، بنابراین باید برای هر کدام از ما در جایگاهی که قرار 
داریم، ارتباط با همه احزاب و گروه  ها تفاوتی نداشــته باشــد و احزابی که در 
چارچوب قانون مجوز گرفته اند و در صحنه سیاسی کشور حضور دارند، باید 

مورد توجه باشند.
مومنی در پایان به اهمیت حوزه تقسیمات کشوری نیز اشاره کرد و گفت:کشور 
نیاز به آرامش دارد، حتماً آقای زینی وند و همکارانشان در حوزه تقسیمات، 
شــاخص  هایی تدوین و مســیر قانونی صحیح و منطقی را دنبــال کنند تا در 
اجرای این موضوع، عدالت رعایت شــود و مردم احســاس کنند که حقشان 

داده می  شود.

ریاست جمهوری

رئیس جمهور در نشست با نخبگان، دانشگاهیان و عشایر عراق در بصره:

 باید با همسایگان با دوستی و برادری
رفتار کنیم

مســعود پزشکیان در نشست با نخبگان، دانشگاهیان و عشــایر عراق در بصره، 
با ابراز خوشــحالی بابت حضور در این نشســت، اظهار کرد: علاقه داشتم خیلی 

زودتر به این سفر بیایم.
به گزارش مهر، وی ادامه داد: در دوره انتخابات در ایران بر اساس اعتقاد و باورم 
چند شعار روشن داشتم که به آنها باور دارم. اولین اینکه باید در کشور خود دست 
از اختلاف برداریم و دست به دست هم دهیم. با همسایگان با دوستی و برادری 
رفتار کنیم. رسول خدا )ص( وقتی به مدینه تشریف بردند اولین کاری که کردند 
این بود که به قبایل که اختلاف داشتند دستور دادند، صلح کنند. این قبایل ۱۰۰ 
سال با هم می جنگیدند و جنایت می کردند ولی پیامبر به آنها گفت بیایید برادر 
شــوید. پیامبر وقتی مکه را فتح کردند، به ابوسفیان، معاویه و گردن کلفت های 
کفر که مسلمان ها را می کشتند، گفتند همه با مسلمانان برادرید. پیامبر نگفت 

مؤمنین با مؤمنین برادرند بلکه گفت مسلمان با مسلمان برادر است.

رئیــس جمهــور افزود: اگر ما مســلمان ها بــا هر باوری بــا هم بــرادری کنیم، آیا 
اســرائیل می تواند مســلمانان را هر روز قتل عام بکند؟ تفرقه، لبه آتش اســت. 
وقتی اختلاف می کنیم داخل آتش هســتیم. ما هــر روز نماز می خوانیم. هر روز 
می گوئیم اهدنا الصراط المستقیم. هدایت یعنی وحدت و انسجام و چنگ زدن 

به ریسمان خدا.
پزشــکیان خاطرنشــان کرد: صراط مســتقیم یعنــی وحدت. یعنــی همه با هم 
هســتیم. چــرا باید با هم اختلاف کنیــم؟ در بغداد به سیاســیون گفتم به تاریخ 
نــگاه کنیــد اروپاییان ۱۰۰ ســال با هم می جنگیدند و همدیگر را می کشــتند اما با 
هــم توافــق کردنــد و راه ها را به هم وصل کــرده و پول واحد دارند و یکی شــدند. 
شما می توانید سوار قطار شوید و به کشورهای مختلف اروپایی سفر کنید و هیچ 
ممانعتی وجود ندارد. چرا مسلمانان از پاکستان نباید سوار قطار شوند و به ایران 

و عراق و عربستان بروند؟ چرا ما نمی توانیم این کار را بکنیم؟

J O M L E H

رییس  جمهور در جریان دیدار با »عبداللطیف جمال رشید« رییس  جمهور عراق، بر ضرورت توجه بیشتر بر همکاری  های دوجانبه و منطقه  ای تاکید کرد
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سرویس سیاسی

اروپــا  اتحادیــه  عنــوان  بــا  امــروز  کــه  آنچــه 
کشــور   27 از  مرکــب  درحقیقــت  می شناســیم 
در قاره اروپا اســت که در ســال ۱993 و در شــهر 
ماســتریخت هلند با امضای یک توافق تاریخی 
بــا شــعار »one team- one dream« تأســیس 
شــد و مدتــی بعد نیز واحد پولی بیســت کشــور 
از اعضــا به »یورو« تغییــر پیدا کرد و درحقیقت 
مرزهای اقتصادی و تجاری در کشــورهای عضو 
اتحادیــه برداشــته و تلاش شــد این کشــورها در 
امور مختلف سیاسی، اقتصادی و نظامی مانند 

یک کلِ واحد عمل کنند.
 به اســتثنای ماجرای »brexit« که موجب شــد 
انگلســتان در ســال 2۰2۰ از اتحادیــه اروپــا جدا 
شــود، به نظــر می رســد ایــن اتحادیــه تــا امــروز 
عملکرد مطلوبی داشت به شکلی که نمی توان 
دســتاوردهای عظیمــی کــه ایــن اتحادیــه برای 
اعضا داشــته را با اتحادیه آفریقا که متشــکل از 

55 کشور قاره آفریقا است، مقایسه کرد.
 احتمــالًا موفقیــت اتحادیــه اروپــا موجب شــد 
مشــاوران مســعود پزشــکیان بــه وی پیشــنهاد 
دهند در نخســتین ســفر خارجی خود به کشــور 
عــراق کــه هــم همســایه مهــم بــرای تهــران و 
هــم مورد توجه ویــژه دیگر کشــورهای عرب در 
منطقه اســت، طرح کند که کشــورهای اسلامی 
منطقــه نیز مرزهــای خود را باز کننــد و اتحادیه 

کشورهای اسلامی را تشکیل دهند.
 پزشکیان با اشاره به سابقه دیرین و تاریخی دو 
کشــور ایران و عراق، خواســتار حرکت به سمت 
برداشــتن مرزهای کشــورهای اســلامی همانند 

تجربه اتحادیه اروپا شد.
 رییس جمهور در جریان دیدار با »عبداللطیف 
جمال رشــید« رییس جمهور عراق، بر ضرورت 
و  دوجانبــه  همکاری هــای  بــر  بیشــتر  توجــه 
منطقــه ای تاکیــد کــرد و خواســتار حرکــت بــه 
ســمت برداشــتن مرزهای کشــورهای اســلامی 

همانند تجربه اتحادیه اروپا شد.
   رییــس دولت چهاردهم با بیان این که تقویت 
وحــدت میــان کشــورهای اســلامی، منجــر بــه 
بی اثر شــدن تحریم ها خواهد شد، تصریح کرد: 
وحــدت میــان کشــورهای اســلامی کلیــد و رمز 
خشکاندن ریشه تروریسم صهیونیستی خواهد 

بود.
بــا  دیــدار  در  کــه  رییس جمهــوری  پیشــنهاد   

نخبگان و دانشگاهیان عراقی تکرار شد این بود 
که کشــورهای اروپایی که تا همین یک صد سال 
قبــل با هــم در جنگ و درگیــری بودند، امروز با 
هم متحد شدند، توافق کردند، پول شان را یکی 
کردند و شــما می توانید ســوار یک قطار شوید و 
از فرانســه به هرکشوری در قاره اروپا بروید. چرا 
یک فرد از پاکســتان نتواند ســوار قطار شــود و از 

آنجا به ایران بیاید و به عراق برود ؟ 
 این پیشــنهاد رییس جمهــور همچنین ناظر بر 
منافع تجاری، اقتصادی و علمی تشکیل چنین 
اتحادیــه ای اســت همان گونــه کــه در قاره ســبز 
چنین شد اما چند نکته در حاشیه این پیشنهاد 

لازم به طرح است؛
 ایــن پیشــنهاد البتــه خــوب اســت و کاش ملل 
مســلمان منطقه بــه چنیــن بلوغی برســند اما 
بــه پایه هــای اجرایــی و عملیاتــی آن در دنیای 
امروز که کشــورهای مســلمان بیشــترین فاصله 
را از هــم گرفته انــد که نظر می کنیــم، می بینیم 
در حــال حاضــر رویایی اســت که زمینــه تحقق 
آن ابــداً وجــود نــدارد. کافی اســت سرنوشــت و 
همچنین اثرگذاری ســازمان کنفرانس اسلامی 
را مــرور کنیــم که قــرار بود صــدای واحد جهان 
بــا  وجــودش  تقریبــاً  امــروز  امــا  باشــد  اســلام 
عدمــش برابر اســت.  همچنین اگر به شــرایط 

همین کشــور عراق که مقصد نخســتین سفر 
رییس جمهــوری بود نظر کنیــم می بینیم که 
به صورت فدرالی اداره می شــود و همواره نیز 
در ساختار سیاسی این کشور، نمایندگان کرد 
با نمایندگان ســنی و شــیعه در حال مقابله و 
نه تعامل هستند و حتی برخی احزاب شیعه 
در این کشور با هم رقابت می کنند نه رفاقت.
بــا توجــه بــه ضــرورت توجــه بــه تاریــخ کــه 
در ســخنان مســعود پزشــکیان بــود مــا نیــز 
تاریــخ بیندازیــم و  بــه  می خواهیــم نگاهــی 
متأســفانه باید یادآور شویم در بستر تاریخی 
هــم برعکس آن عمل می شــد به این معنی 

مســلمان  کشــورهای  همیــن  از  برخــی  کــه 
کنــار  اروپایــی  و  غیرمســلمان  کشــورهای  بــا 
می آمدند مشــروط به این که از آنــان دربرابر 
کشــور مســلمان دیگــر حمایــت نظامــی بــه 
عمــل بیاوردند و اقدام بــه حمله جنون آمیز 
صدام حســین علیه ایران یــا رها کردن و تنها 
گذاشــتن فلســطین در دهان اســراییل و کنار 
آمدن کشــورهای مســلمان منطقه با غرب و 

نمونه های دیگر، موید این ادعا است.    
 به رغــم لبخندهــای دیپلماتیــک، امــروز نیز 
کشــورهای مســلمان منطقه با هم اختلافات 
بســیاری دارند و با تهران بیشتر از هر زمانی و 
یک رییس جمهور باید از رویاپردازی پرهیز و 

واقعیت های تلخ را تدبیر کند.
  نکتــه مهــم بعــدی ســلطه و احاطــه نظــم 
نویــن جهانی اســت که به نظر می رســد همه 
کشــورهای مســلمان منطقــه جــز جمهــوری 
اســلامی ایران، به اتوریته ی آن تــن داده اند، 
شــاید با ایــن توجیــه منطقــی که وجــود یک 

نظمِ ظالمانه، بهتر است از بی نظمی. 
 وقتــی همه کشــورهای منطقه چنیــن کردند 
و تهــران نیز نــه توان ایجاد نظمــی جهانی یا 
منطقــه ای دارد و نــه امــکان جلــب و جــذب 
موافقت و همراهی دیگر کشورهای مسلمان 
را، باید گفت این پیشنهاد رویایی است که در 

حد رویا می ماند. 
 بــد نیســت رییس جمهــور از خاطــر نبــرد که 
دولــت مرحــوم رییســی همــه همت خــود را 
بــر اجــرای سیاســت نــگاه به شــرق مصروف 
کــرد اما در همین حوزه برخی کشــورها چون 
تنبیهــات  تــرس  از  چیــن  و  هنــد  پاکســتان، 
تحریم آمریکا،  نتوانســتند مستقیماً با تهران 
معاملــه کننــد و به زودی در ســطح ملی باید 
اعتــراف کــرد کــه سیاســت نــگاه به شــرق به 

همین دلیل شکست خورد.
نکته آخر این که اگــر رییس دولت چهاردهم 
دغدغه توســعه دارد و عزم کرده است تا این 
ناترازی ها را درمــان و دورنمای اقتصاد ملی 
را روشــن کند، هیچ راهی نــدارد جز این که با 
غرب و ازجمله آمریکا مذاکره کند، تحریم ها 
را بشــکند و تکلیــف »fatf« را روشــن کنــد و 
ایــن کار با رویاپــردازی و طرح پیشــنهادهایی 
بــدون پشــتوانه اجرایی مانند ایجــاد اتحادیه 

کشورهای مسلمان، ناممکن است.       
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اگر پزشکیان دغدغه توسعه دارد و عزم کرده است تا این ناترازی ها را درمان و 
دورنمای اقتصاد ملی را روشن کند، هیچ راهی ندارد جز این که با غرب و ازجمله 
آمریکا مذاکره کند، تحریم ها را بشکند و تکلیف »fatf« را روشن کند و این کار 

با رویاپردازی و طرح پیشنهادهایی بدون پشتوانه اجرایی مانند ایجاد اتحادیه 
کشورهای مسلمان، ناممکن است

J O M L E H

با حضور رهبر انقلاب )مدظله العالی(؛
مضجع مطهر امام رضا )ع( 

غبارروبی شد
هم زمان با روزهای آغازین ماه ربیع الاول، مضجع مطهر حضرت 

امام رضا علیه السلام با حضور رهبر انقلاب غبارروبی شد
بــه گزارش خبرگــزاری مهر، هم زمــان با روزهــای آغازین ماه ربیــع الاول، 
مراســم غبارروبــی ضریــح مطهــر حــرم ثامن الحجج حضــرت علی بن 
موســی الرضا علیه آلاف التحیه والثنا با حضور حضــرت آیت ا... خامنه ای، 
رهبــر انقلاب اســلامی، جمعی از علما، تولیت آســتان قــدس و خادمان 

آستان مقدس رضوی برگزار شد.
در این مراسم سرشار از فضای معنویت و عطر ولایت و امامت، مداحان با 
زمزمه ی زیارات جامعه ی کبیره و امین ا... به ذکر مناقب و مراثی اهل بیت 
سلام ا... علیهم به مناسبت ایام شهادت امام حسن عسکری علیه السلام 

پرداختند و با حضرت رضا علیه السلام راز و نیاز کردند.
در حاشــیه این مراســم، حضرت آیت ا... خامنه ای با حضور بر مزار شهید 

حجت الاسلام والمسلمین رئیسی فاتحه قرائت کردند.

تکذیب ادعای رسانه های 
صهیونیستی مبنی بر اسارت چند 

ایرانی در سوریه
یک منبع آگاه ادعای رسانه های صهیونیستی مبنی بر اسارت چند   

ایرانی در سوریه را تکذیب کرد.
بــه گــزارش خبرنگار مهر، یک منبــع آگاه در گفت وگو با خبرنگار مهر خبر 
برخی رســانه های صهیونیســتی در خصوص حمله نیروهای مخصوص 
ایــن رژیــم به منطقــه مصیاف ســوریه، و نفوذ بــه مراکز نظامی و اســارت 
مجموعــه ای از ســربازان از جملــه دو شــخصیت ایرانــی را غیــر واقعــی و 

نادرست دانست.
این منبع آگاه با تاکید بر اینکه این ادعاها کذب محض اســت افزود: هیچ 
نیــروی ایرانــی در ســوریه در محل مورد ادعای رســانه های صهیونیســتی 
حضور نداشته اند و این منطقه محل حضور نیروهای ارتش سوریه است به 
همین اساس ادعای رسانه های صهیونیستی مبنی بر صدمه به نیروهای 

ایرانی یا اسارت آنها نیز به طور کامل دروغ و کذب و ادعای واهی است.

وزیر امور خارجه در گفتگو با الشرق عربستان:
بین ایران و عربستان باید همکاری 

گسترده ای برقرار باشد
وزیــر امــور خارجــه کشــورمان در گفتگــو بــا شــبکه خبری از شــرق   
عربســتان بــر توجه دولــت چهاردهــم به ارتبــاط با همســایگان و 

گسترش روابط با عربستان تاکید کرد.
بــه گــزارش خبرگزاری مهر، ســید عبــاس عراقچی وزیــر امــور خارجه در 
مصاحبــه اختصاصی با شــبکه خبری الشــرق گفت: عربســتان نیز مانند 

عراق در سیاست همسایگی ما جایگاه ویژه دارد.
وی افزود: روابط ایران و عربســتان چند ســال است که در ریل بسیار خوبی 

افتاده و در مسیر بسیار خوبی حرکت می کند.
وزیــر امــور خارجــه بیان کرد: ما مســائلی داشــتیم در گذشــته کــه اتفاقاً با 
مســاعدت کشــور عراق و بعداً کشــور چین، به ازســرگیری روابط دوجانبه 
بازگشــتیم و در چند ســال اخیر این روابط با سرعت خوبی رو به گسترش 

بوده است.
عراقچی ادامه داد: سیاســت دولــت چهاردهم ایران مبتنی بر تقویت هر 
چه بیشتر روابط با همسایگان است و همانطور که عراق جایگاه ویژه ای در 

سیاست همسایگی دارد، عربستان نیز جایگاه ویژه ای دارد.
وزیر امور خارجه کشــورمان تاکید کرد: عربســتان کشــور بزرگ و قدرتمند 
منطقه است و بین ایران و عربستان الزاماً باید یک رابطه خوب و همکاری 
گسترده ای برقرار باشد و این مسئله یک نیاز برای صلح و ثبات در منطقه 

است.
عراقچــی اظهــار داشــت: مــا بــه دنبــال روابط بســیار خــوب بــا منطقه و 
همسایگانمان هستیم. و عراق به دلیل همسایگی جغرافیایی و به علت 
ارتباطات گسترده سیاسی، اقتصادی، امنیتی، اجتماعی، مردمی و مذهبی 

به عنوان اولین مقصد سفر رئیس جمهور انتخاب شد.

ایران حمله به استقبال کنندگان 
زائران کربلا را محکوم کرد

»ناصر کنعانی« ســخنگوی وزارت امــور خارجه حمله جنایتکارانه 
تروریست های داعشــی به استقبال کنندگان زائران کربلا در ولایت 
غور افغانستان را به شدت محکوم کرد و به خانواده شهدا تسلیت گفت و 

از خداوند متعال برای مجروحین شفای عاجل مسئلت نمود.
کنعانــی ضمــن حمایــت از اقدامــات ضدتروریســتی مقامات مســئول، 

خواستار اقدامات فوری برای مجازات عاملان این جنایت شد.

دیدار معاون وزیر دفاع عربستان با 
دریادار سیاری

معاون وزیر دفاع عربســتان سعودی با امیر دریادار سیاری رئیس   
ستاد و معاون هماهنگ کننده ارتش دیدار کرد.

به گزارش ایســنا، پیش از شروع رسمی اجلاس »صلح و امنیت جهانی« 
در کشــور چین، معاون وزیر دفاع کشور عربستان ســعودی با امیر دریادار 
ســیاری رئیس ســتاد و معاون هماهنگ کننده ارتش جمهوری اســلامی 

ایران دیدار کرد.
در این دیدار، دو طرف بر اجرایی شــدن سند همکاری امضا شده در چین 
و ضــرورت توســعه همکاری های نظامی دوجانبه و نیــز ارتقاء همکاری و 

هماهنگی برای ارتقای امنیت منطقه ای تاکید کرددند.
همچنین امیر دریادار سیاری رئیس ستاد و معاون هماهنگ کننده ارتش 
جمهوری اسلامی ایران در این دیدار، حضور بیگانگان در منطقه را نه تنها 

مانع برقراری امنیت، بلکه برهم زننده امنیت و ثبات منطقه عنوان کرد.

 پیام تسلیت آملی لاریجانی در پی 
درگذشت آیت ا... محفوظی

رئیــس مجمــع تشــخیص مصلحــت نظــام در پیامی درگذشــت 
آیت ا... عباس محفوظی را تسلیت گفت.

به گزارش ایسنا، متن پیام تسلیت آیت ا... صادق آملی لاریجانی به شرح 
زیر است:

خبر ارتحال حضرت آیت ا... آقای حاج شــیخ عباس محفوظی رحمة ا... 
علیه موجب تاثر و تاسف گردید.

ایشــان پس از ســال ها تلمذ در محضر اســتادان برجســته حوزه همچون 
آیــات عظام امــام خمینی، محمدرضا گلپایگانی، هاشــم آملی و بزرگان 
دیگر، خود به تربیت شاگردان در حوزه علمیه پرداخت. فضائل اخلاقی و 
تلاش های علمی در نشر معارف اهل بیت علیهم السلام مطمئنا ذخیره 

ارزشمندی برای این عالم وارسته خواهد بود.
اینجانب ایــن ضایعه مولمه را به محضر مقــام معظم رهبری )مدظله 
العالی( علما، فضلا، بســتگان و علاقه مندان و بیت مکرم ایشان تسلیت 
عــرض نمــوده و از درگاه خداونــد متعــال بــرای آن مرحوم مغفــور، علو 
درجــات و بــرای عمــوم بازمانــدگان صبــر جمیــل و اجر جزیل مســئلت 

می نمایم.«

اخبــار

یادداشتمصاحبه

ضرورت تعامل دولت با مجلس 

جعفر قادری

دولــت پزشــکیان یــا هر دولــت دیگری بــرای اینکــه بتوانــد فعالیتی تــوام با جلب 
رضایــت مردم داشــته باشــد، حتما باید با دســتگاه های دیگــر، مخصوصا مجلس 
شورای اسلامی رابطه و همکاری جدی داشته باشد؛ بنابراین نمایندگان مجلس دوازدهم 
همانطور که در روند رای اعتماد به کابینه نشــان داد، به هیچ وجه قصد تقابل با دولت را 
ندارنــد، چرا که کشــور در شــرایطی اســت کــه اگر نتوانیــم، کاســتی ها را برطــرف کنیم، به 

موقعیتی دچار خواهیم شد که جبرانش هزینه های زیادی می طلبد.
اقتصاد ایران در ســال های گذشــته شرایط نابســامانی تجربه کرد و به همین دلیل گرانی، 
بیــکاری، رکود فعالیت های اقتصادی مردم را بســیار رنج دادند، بــه طوریکه حتی تامین 
مایحتاج اولیه زندگی برای خیلی از دهک جامعه سخت شد؛ بنابراین ترمیم کرختی های 
فضای اقتصادی هدفی اســت که حتما باید مدنظر همه ارکان حاکمیت باشد تا از طریق 
تلاش هایــی فراگیــر بتوانیم دغدغه هــای مالی مردم را حتی المقدور رفــع کنیم وگرنه در 
غیر اینصورت جامعه نسبت به مسئولان بدبین می شود و از بهتر شدن وضعیت ناامید!

آمریــکا و هــم پیمانانش ایران را تحریم می کنند و انواع و اقســام فشــار را می آورند، دلیل 
نمی شــود بنشــینیم و بدتر شــدن روز به روز اقتصادمان را تماشــا کنیم. دولت چهاردهم 
بایــد با رصد دقیق شــرایط فرصت ها را شناســایی کند و برای مبادله سیاســی_ اقتصادی 
با کشــور های همســایه تلاشــگر باشــد تا از این طریق بخشــی از اثر تحریم خنثی شــود. به 
عنوان نماینده دوره دوازدهم این پیام را می دهم که مجلس از آمادگی لازم برای فراهم 
کــردن مقدمات جذب ســرمایه خارجــی را دارد تــا از این طریق کمک حال دولت باشــد. 
البته ناگفته پیداســت، تا زمانی که ســرمایه گذار داخلی امنیت نداشــته باشــد و مشکلات 

اش را رفع شده نبیند، سرمایه گذار خارجی چطور می تواند به بازار ایران اعتماد کند؟
دولــت چهاردهــم بــرای اینکــه بتواند بــه مطالبه های عامه مردم واکنشــی مثبت داشــته 
باشــد، بایــد طــوری عمــل کنند که مــردم بتواننــد به آن هــا اعتمــاد کنند. مثلا اگــر رییس 
جمهور یا یکی از وزرا وعده ای می دهد، باید حواس شان باشد و ببیند آیا دولت به تنهایی 
می تواند وعده مطرح شده را محقق کند یا به نظر ارگان های دیگر احتیاج دارند. به عنوان 
مثال رفع فیلترینگ موردی اســت که دولت مســتقیما نمی تواند به این بحث ورود کند و 
نهایتا این نهایتا شورای عالی فضای مجازی است که به لحاظ قانونی در این باره تصمیم 

گیرنده است.
اینکه در جمع کابینه چهاردهم طیف های مختلف نماینده دارند و حتی سه تن از وزیران 
شهید رییسی در دولت پزشکیان هم وزیر هستند، پیام اتحاد و انسجام را به جامعه صادر 
می کند. دقیقا به همین دلیل است که در این چند وقت اخیر نوعی امیدواری برای اصلاح 
امــور به وجود آمده اســت که همــه ارکان حاکمیتی باید برای مانــدگاری این جو به وجود 

آمده از خود همتی مضاعف نشان بدهند.
در پایــان امیدوارم تحولات دو_ســه ماهه اخیر در نهایت به کمتر شــدن مشــکلات مردم 
منجر شــود. چون جامعه دیگر طاقت تداوم سختی ها را ندارند. به همین دلیل باید همه 
ارکان نظام اعم از دولت، مجلس و ... در کنار هم تلاش هایی بی وقفه داشــته باشــند تا با 

استفاده از پتانسیل موجود در کشور فضای کدر فعلی را حتی المقدور ترمیم کنند. سیاست

معاون اول رئیس جمهور:

عوامل حادثه تروریستی میرجاوه هرچه 
سریع تر دستگیر و مجازات شوند

معاون اول رئیس جمهور، در گفت وگو های تلفنی با وزیر کشور و استاندار 
سیســتان و بلوچســتان، آخرین وضعیت حادثه تروریســتی میرجاوه را 

جویا شد.
به گــزارش خبرگزاری مهــر، محمدرضا عــارف در گفت وگوهای تلفنی 
جداگانه با اسکندر مؤمنی وزیر کشور و محمد کرمی استاندار سیستان و 
بلوچستان، ضمن تسلیت به خانواده شهدای شجاع و مخلص فراجا، 
وضعیت امنیت منطقه را جویا و بر بررسی همه جانبه ابعاد این حادثه 
تروریســتی تاکید کرد. وی همچنین بر ضرورت پیشــگیری از تکرار وقوع 
اینگونه حوادث تروریستی با تقویت مرزهای کشور و ایجاد آرامش روانی 

در میان مردم شریف استان سیستان و بلوچستان تاکید کرد.

معاون اول رئیس جمهور همچنین بر لزوم رسیدگی به خانواده شهدای 
مرزبان تاکید کرد و به وزیر کشور گفت با بسیج همه امکانات انتظامی و 

تأمینی عوامل این حادثه هرچه سریع تر دستگیر و مجازات شوند.
عارف تاکید کرد: تا بازداشــت و مجازات عاملان این جنایت تروریســتی 
پیگیری هــا از ســوی وزارت کشــور ادامــه یابــد و بــا هماهنگــی بــا وزارت 
اطلاعات، قوه قضائیه و ستاد کل نیروهای مسلح راه تکرار بر این جنایات 

کور و غیرانسانی بسته شود.
همچنین اســکندر مؤمنی وزیر کشور و محمد کرمی استاندار سیستان و 
بلوچســتان در این گفت وگوهای تلفنی گزارشــی از نحوه وقوع حادثه و 

چگونگی شهادت سه نیروی خدوم مرزبانی فراجا ارائه کردند.

محمود خاقانی، در گفت و گو با جمله تشریح کرد؛

چالش های اقتصادی پزشکیان کدامند؟

محمود خاقانی، کارشــناس اقتصــادی در گفت وگو با »جمله« 
معتقد اســت، دولت پزشــکیان در حالی باید مردم را به لحاظ 
اقتصــادی راضی کند که به دلیل شــرایط ســختی که مواجهیم، 
کار بسیار دشواری پیش روی خود می بیند. در واقع تحریم، قفل 
شــدن رابطه بانکی با نظام بانکی دنیا، ســوءمدیریت ملموس، 
کســری بودجــه و ... مانع هایی بلند در راســتای اصلاح ســاختار 
اقتصــادی هســتند. همچنیــن دولــت چهاردهــم در شــرایطی 
مســئولیت گرفته اســت که دولت گذشــته با فقدان تخصص در 

مدیریت اقتصادی بود تا مناسبات مالی کشور به هم بریزد.
مدیــرکل پیشــین وزارت نفــت در ادامه گفــت: دربــاره تاثیرات 
منفــی تحریــم لازم به توضیــح اضافه نیســت که تا چــه میزان 
می توانــد ســاختار اقتصــادی و حتــی اجتماعــی کشــور را دچــار 
چالش های جدی کند. در حالی منتظر رشــد اقتصادی هســتیم 
کــه تحریــم موجــب می شــود 3۰ درصــد پــول فــروش نفــت از 
دسترس ما خارج می شود و به جیب دلالان و ... می ریزد تا این 
سئوال اذهان عمومی را به خودش مشغول کند که چرا تصمیم 
گیران راهی برای گذر از بن بســت های فعلی پیدا نمی کنند؟ نه 
تنها کارشناســان و تحلیلگران، بلکه مــردم عادی هم می دانند 
تا زمانی که محدودیت های بین المللی ماندگار باشــند، قرار بر 

همین روال پر هزینه برقرار خواهد ماند.
او افزود: بر اســاس قانونی نانوشــته، تجارت با دنیا الزام اصلی 
رشد اقتصادی است. به این معنی که تا با کشور هایی که در بازار 

جهانــی اقتصاد حرف های زیــادی برای گفتن دارنــد، واردات و 
صادرات نداشــته باشــیم و همچنین اگر موفق نشویم، سرمایه 
خارجــی جــذب کنیم، هــر برنامــه و طرحــی را هم کــه پیگیری 
کنیــم، بازهــم نمی توانیــم به گــره گشــایی اقتصاد مملــو از گره 

امیدوار باشیم.
فعــال اقتصــادی تصریح کرد: اولیــن و اصلی تریــن منبع مالی 
ایــران نفت اســت و، چون ما یکــی از نفت خیزترین کشــور های 
حوزه خلیج فارس هســتیم، بــا وجود تحریم هــای بین المللی 
بــرای ایــران چاره ای جــز ایــن نمانده اســت که بــرای صادرات 
نفــت، راه هایی هزینه ســاز را طــی کند. به عنوان مثــال چین نه 
بــا نیت همراهی بــا ایرانِ تحت تحریم، بلکــه به دلیل منفعت 
اندوزی و نوعی سوءاســتفاده از مــا حاضر به خرید نفت از ایران 
اســت. یعنــی اگــر تخفیــف ۴ دلار تــا 2۰ دلار که در هر بشــکه به 
چین می دهیم، صحت داشــته باشــد به این معنی است که در 
طــول روز مبلغــی تقریبا هزار میلیــارد تومان از منابــع ایران به 
جیب چینی ها می رود که تبعات منفی این آمار برای هیچ کس 
نمی تواند پوشــیده باشــد. هر چند که مســئولان دولتی درصددِ 
تکذیــب تخفیف هــای آنچنانــی هســتند، امــا نمی تــوان ضربــه 

تحریم به نفت را نادیده بگیریم.
وی توضیــح داد: بــا نگاهــی بــه برنامــه هفتم می بینیــم در این 
برنامــه، برنامــه ای بــرای تولید و دســترنج در نظر گرفته نشــده 
اســت. یعنی نویســندگان و تصویــب کنندگان اعتمــاد به نفس 
نداشــته اند و اساســا نمی دانســتند با این برنامه می خواســتند، 
به کجا برســند. بعدا گفتند، رشــد اقتصادی ۸ درصد، متوســط 
رشــد صادرات نفتی ۱2/۴ درصد، رشد صادرات غیرنقتی 22/۶ 
درصد و متوسط رشد نقدینگی 2۰/۴ درصدی را تا پایان اجرای 
برنامــه در نظــر گرفتــه بودند. حال ســئوال این اســت، چقدر از 
ایــن اهداف محقق شــدند و اگر »نــه«، چرا دنبال علــل ناکامی 
نمی رویــم و چرا به فکر نیســتیم که با پیوســتن به اف ای تی اف 
حداقل بتوانیم ارز حاصل از همین تجارت محدودی که داریم، 

بدون هیچ حرف و حدیثی به خزانه مان تزریق شود.
خاقانــی در پایــان گفت: در حالی مــردم از دولت توقع ســامان 
دادن بــه شــرایط اقتصادی دارند که سیاســت های کلی توســط 
ســطح بالای نظام سیاسی تبیین می شود. چون اختیار سیاست 
گــذاری از دســت قــوه مجریه خارج اســت، دولت برای ســامان 

دادن به فضای اقتصادی خیلی اختیار عمل ندارد.

J O M L E H

گزارش تحلیلی روزنامه جملــه  از سفر دکتر پزشکیان به عراق

«اتحادیه کشورهای اسلامی« را تشکیل دهیم

 رییس  جمهور در جریان دیدار با »عبداللطیف جمال رشید« رییس  جمهور عراق، بر ضرورت 
توجه بیشتر بر همکاری  های دوجانبه و منطقه  ای تاکید کرد



مدیرعامل موسسه توانمندسازی اقتصادی بنیاد علوی خبر داد؛ 

حمایت 29 همتی بنیاد 
مستضعفان از کسب و کار 

محرومان
توسط بانک صادرات ایران انجام شد؛ 

اهدای٧٣ جایزه ٧٣ میلیون 
تومانی به بازنشستگان کشوری

صفحه  04

صفحه  04

دوازدهمین جلســه کمیســیون تخصصی طلا، جواهر و نقره اتاق اصناف ایران با بررسی آیین نامه و ظوابط فروش طلای 
آب شده در فضای مجازی برگزار شد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی اتاق اصناف ایران، دوازدهمین جلسه کمیسیون تخصصی طلا، جواهر و نقره اتاق اصناف 
ایران با حضور کیومرث امیریان، رئیس و ســیدرضا اخلاقی شــریعت عضو این کمســیوین تخصصی، بهنام نیک منش، 
معاون نظارت و بازرسی اتاق اصناف ایران و همچنین جمعی از فعالان و بنکداران حوزه فروش طلای آب شده برگزار شد.
در این نشست ضمن گفتگو و تبادل نظر حاضران درباره ضرورت ساماندهی فروش طلای آب شده، مقرر شد طی مکاتبه 
با استان های سراسر کشور، نظرات کارشناسان و فعالان این حوزه به منظور اصلاح و تکمیل ظوابط فروش طلای آب شده 

در فضای مجازی دریافت شود.

صفحه 04

بانک ها شریک استراتژیک تجارت های پلتفرمی باشند

04

اعطای نمایندگی جنرال بیمه تعاون 
در سراسر کشور

 آیین نامه صدور پروانه کسب برای فروش 
طلای آب شده بررسی شد

J O M L E H N E W S P A P E R

هزینه های ســازمان بیمه ســلامت در ســال گذشته 
بــه دلیل عدم رعایت قانون افزایش داشــته که این  
موضوع توسط دیوان محاسبات مورد رسیدگی قرار 

خواهد گرفت.
بــه گــزارش جمله  به نقــل از روابط عمومــی و امور 
بین الملل دیوان محاسبات کشور، طبق بررسی های 
صورت گرفته توســط ایــن نهاد نظارتی، طی ســال 
گذشته صرفاً سامانه های درمانی تأمین اجتماعی و 
بیمه سلامت ایران دسترسی مورد نیاز به اطلاعات 
پرونده الکترونیک سلامت و همچنین دسترسی به 
سوابق بیمار برای پزشک معالج را فراهم کرده اند.

همچنین تعــداد )۱2۵22۵۱( نســخه کاغذی بابت 
خدماتی از قبیل آزمایش، پرتوپزشکی، فیزیوتراپی، 
ویزیــت و خدمــت در مطــب از ســوی مراکــز طرف 
قــرارداد بــه صــورت نســخه پیچی الکترونیکــی در 
ســامانه نســخه الکترونیک ثبت و از ســوی سازمان 
بیمــه ســلامت ایــران مــورد پذیــرش قــرار گرفتــه 
اســت که ایــن امر مغایر با مفاد حکــم تبصره )۱7( 

قانــون بودجــه ســال ۱۴۰2 مبنــی بر پذیــرش صرفاً 
اســناد دارویــی داروخانه ها بــه صورت کاغــذی و با 
نســخه پیچی الکترونیکی، بوده و منجــر به افزایش 
هزینه هــای ســازمان بیمــه ســلامت بالغ بــر 2,۱22 
میلیــارد تومــان )۱۸2۰ میلیارد تومان بابت ســهم 
ســازمان و 3۰2 میلیارد تومان بابــت ارز ترجیحی( 

شده است.
دیــوان محاســبات ضمن بررســی این موضــوع در 
جریان رسیدگی به گزارش تفریغ سال ۱۴۰2، اقدام 

قانونی لازم را در این خصوص صورت خواهد داد.
این خبر در حالی منتشر شد که دیوان محاسبات در 
هفتــه جاری به مراکز ارائه دهنده خدمات پزشــکی 
برای عقد قرارداد با بیمه های درمانی پایه نیز تذکر 
داد و اعلام کرد:از آنجاییکه از اردیبهشت تا شهریور 
ماه سال ۱۴۰2 تعداد ۵7۸ هزار نفر واجد شرایط در 
دهک های اول تا ســوم تحت پوشــش بیمه رایگان 
صندوق بیمه سلامت همگانی ایرانیان قرار گرفته 
و تعداد ۴ میلیون و 2۵9 هزار و ۱۰۶ نفر  نیز از طریق 
ســامانه های امید و شــهروندی نســبت بــه صدور و 
تمدیــد بیمه اقــدام کرده اند. لذا دیوان محاســبات 
کشــور ضمن تاکید بــر لزوم اجــرای دقیــق قانون و 

برخــورد قانونی بــا متخلفین، به ســایر مراکــز ارائه 
دهنده خدمات پزشــکی برای عقــد قرارداد با بیمه 

های درمانی پایه تذکرات لازم را ارائه داد.
به گزارش جمله  توســعه نظام بیمه سلامت کشور 
همانــا یکــی از مهمتریــن فرامیــن مــورد تاکیــد در 
سیاستهای کلی مقام معظم رهبری ، قانون برنامه 
پنجم توســعه و یکی از اهداف اصلی سازمان بیمه 
ســلامت ایران می باشــد . با تشــکیل این ســازمان ، 
یکــی از بزرگترین اصلاحــات نظام رفــاه اجتماعی 
کشور به عهده آن نهاده شده و زمینه تحقق اهداف 
بلندی چون عدالت محوری ، ارتقاء ســطح کیفیت 
در ارائه خدمات سلامت ، کاهش پرداخت از جیب 
بیمــه شــدگان ، رفــع همپوشــانی بیمه ای و بســط 
و گســترش برنامه پزشــک خانــواده و نظــام ارجاع 
در سراســر کشــور فراهم گردید . از این رو بر اســاس 
ابلاغ اساسنامه تشکیل ســازمان در تاریخ 9۱/5/22 
و بر اساس ماده 3۸ قانون برنامه پنجم توسعه ، با 
تجمیع ســازمان های بیمه گر کشور ، سازمان بیمه 
سلامت ایران در تاریخ اول مهر ماه سال 9۱ تشکیل 
شــد تا به ایــن ترتیب خدمات پایه ســلامت به طور 
یکســان به تمامی مردم در قالب یک سازمان ارایه 

شــود . به این ترتیــب همه جمعیــت 75 میلیونی 
کشور از یک بیمه پایه ای درمان برخوردار می شوند 
و دیگــر فــردی فاقد پوشــش بیمه درمان در کشــور 
نخواهد بود . بر همین اســاس از اول مهر ماه ۱39۱ 
ســازمان بیمه سلامت ایران رســماً فعالیت خود را 
آغــاز کــرد و ماموریت یافت انجام اقدامــات لازم را 
به منظور تمرکز کلیه امور بیمه سلامت در سازمان 
از طریق تجمیع سریع بخشهای بیمه های درمانی 
کلیه صنــدوق های موضوع ماده 5 قانون مدیریت 
خدمات کشوری و ماده 5 قانون محاسبات عمومی 
کشــور با رعایت مفاد مــاده 3۸ قانون برنامه پنجم 
توســعه اساسنامه سازمان به انجام رساند تا به این 
ترتیــب اهداف عالیه مــد نظر قانون گــذار از جمله 
تجمیــع منابــع مالــی ســلامت ، رفــع هم پوشــانی 
بیمــه های درمانی ، برقــراری عدالت اجتماعی در 
بخش سلامت ، تامین پوشش کامل بیمه سلامت ، 
یکسان سازی سیاست ها و روش های اجرایی حوزه 
بیمه ســلامت ، تشــکیل امور مراکز طــرف قرارداد ، 
تشکیل پرونده سلامت ، فعال سازی نظام ارجاع و 
پزشــک خانواده و کاهش سهم مردم از هزینه های 

درمان به 3۰% محقق شود.

گزارش جملـــه  به  بهانه انتقاد دیوان محاسبات از عدم رعایت قانون در بيمه سلامت؛ 

دولت  محرومان يا دولت ولخرجان؟

وزیر ارتباطات تاکید کرد؛

 ضرورت توجه بر پروژه جی نف 
در دولت چهاردهم

مدیر منطقه ۶ عملیات انتقال گاز:

 خط لوله فشار قوی انتقال گاز 
در کویر لوت تعمیر شد

اخبــار

 مدیر عامل بانک ملی ایران:

وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: یکی از 
برنامه هایی که سال هاست در دستور کار وزارت 
ارتباطــان بــوده مبحث جــی نف اســت و اگر ما 
حدنگاری را به اتمام برسانیم و برای هر منطقه 
کــد اختصاصــی تعییــن کنیــم بازهــم بــه علل 
تغییرات مختلف نیازمند به¬ روزآوری هستیم 
کــه این موضوع بر ضــرورت توجه به )جی نف( 

تاکید می کند. 
 Geo Coded مخفف GNAF ،بــه گزارش ایســنا
پایــگاه  معنــی  بــه   National Address File
نشــانی ملی ژئوکد شده اســت که امکان بررسی 
و صحت ســنجی یک نشــانی فیزیکی به همراه 
موقعیت و مختصات جغرافیایی آن را در کشور 

مقدور می کند.   
تسهیل و تسریع انواع خدمات شهری، مبادلات 
کالا، خدمــات پســتی و بررســی و رســیدگی بــه 
امور مــردم، کاهش حضوری مــردم در ادارات، 
کاهش بروکراسی اداری و به طور کلی تسریع در 
امور مردم، از جمله مزایای تمایز کد شناســایی 

اماکن است.
هــدف از اجــرای طــرح GNAF، هویت بخشــی 
بــه مکان هاســت و در خــلال اجرای ایــن طرح، 
ابتــدا مــردم و ســپس ادارات خدمات رســان و 
دســتگاه های اجرایــی اســتان، ذینفــع این طرح 
هســتند. دربــاره جزئیــات ایــن طــرح این گونــه 
توضیح داده شده که در اجرای جی نف، همانند 
کــد ملی افــراد، برای مکان ها کد شناســایی یکتا 
صادر خواهد شد و اجرای طرح پایگاه استاندارد 
نشــانی مــکان محــور، در مدیریت امور شــهری 
بسیار تاثیرگذار است. بنابراین به دلیل اهمیت 

ایــن موضوع  در پســت به عنوان یکــی از برنامه 
های وزیر ارتباطات نام برده شده است.

ســید ســتار هاشــمی- وزیر ارتباطــات و فناوری 
نشســت  امیــن  ســی  و  یکصــد  در  اطلاعــات- 
شــورای عالــی تحول و تعالی تأکید کــرد: یکی از 
برنامه هایی که سال هاست در دستور کار وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات بوده است مبحث 
)جــی نف( اســت که بــه مفهوم اختصــاص کد 
جغرافیایــی برای هر نقطه در کشــور اســت این 

اقدام مشابه حدنگاری در سازمان ثبت است.
وی تصریــح کــرد: اگر مــا حدنگاری را بــه اتمام 
برســانیم و بــرای هــر منطقــه کــد اختصاصــی 
تعیین کنیــم بازهم به علــل تغییرات مختلف 
نیازمند به¬ روزآوری هستیم که این موضوع بر 

ضرورت توجه به )جی نف( تاکید می کند.  
هاشــمی بر بهره برداری از خدمــات ماهواره ای 
بــرای تســریع در فرآینــد حدنــگاری نیــز اشــاره 
کــرد و افزود: قانون حدنــگاری می تواند موجب 
جلوگیــری از مفســده و جــرم در کشــور باشــد و 
رئیــس جمهــور محتــرم نیــز به عنــوان یکــی از 
ارکان دولــت الکترونیــک بــر اجــرای کامــل آن 
تاکید دارند.   گفتنی اســت سامانه جی نف یکی 
از پروژه های مهم به شــمار مــی رود که در چند 
سال اخیر اجرای آن به کندی پیش رفت و بنابر 
گفته مسئولان یکی از چشم اندازهای مهم جی. 
نف، سرشماری سال ۱۴۰۵ است؛ اگر پایگاه داده 
مکانی را به اتمام نرسد و پلاک های هوشمند را 
نصب نشوند، عملا اجرای سرشماری ثبتی مبنا 
در ســال ۱۴۰۵ براســاس اســتاندارد و شیوه نامه 

تعریف شده، امکان پذیر نخواهد بود.   

مدیر منطقه ۶ عملیــات انتقال گاز، از عملیات 
موفقیت آمیــز تعمیرات خط ۱۰ اینچ انتقال گاز 
در کویــر لوت به همــت کارکنان ایــن منطقه در 

کمترین زمان ممکن خبر داد.
به گــزارش خبرگــزاری مهر، رضــا رفیعی مدیر 
منطقه ۶ عملیــات انتقال گاز، گفت: با توجه به 
نتایــج حاصل توپکرانی هوشــمند و بازدیدهای 
میدانی، ســه نقطه از خــط ۱۰ اینــچ منطقه راور 
نیــاز به تعویض و تعمیر داشــت که پس از اخذ 
بــا دیســپچینگ  و هماهنگــی  مجوزهــای لازم 
شــرکت ملــی گاز و شــرکت گاز اســتان کرمــان، 
برنامــه تعمیراتــی در دســتور کار ایــن منطقــه 
قــرار گرفت.مدیر منطقه ۶ عملیــات انتقال گاز 
با اشــاره به اهمیت تأمیــن گاز مصرف کنندگان 

خانگــی و صنعتــی از طریق این خــط، از جمله 
مجتمع صنعتی فولاد راور که سوخت اصلی آن 
گاز طبیعی است، افزود: تمهیدها و برنامه ریزی 
لازم بــرای انجــام تعمیــرات بــدون قطــع گاز 
مصرف کنندگان در نظر گرفته شــد و با تقســیم 
تعمیــرات در دو بازه زمانــی، همچنین چابکی 
تیم تعمیرات این موضــوع به گونه ای مدیریت 
شد که عملیات بدون قطع گاز مصرف کنندگان 
انجــام شــد.وی بــا تاکیــد بــه شــرایط کویــری و 
گرم بودن هوا که عملیات برشکاری و جوشکاری 
خط را ســخت تر می کرد، گفت: با وجود شرایط 
موجــود، با تــلاش، همدلــی و تعهد همــکاران 
 این عملیــات زودتــر از زمان بندی تعیین شــده

پایان یافت.
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نفــتخبــر

مدیرعامل موسسه توانمندسازی اقتصادی بنیاد علوی خبر داد؛

حمایت 29 همتی بنیاد مستضعفان 
از کسب و کار محرومان

مدیرعامل موسسه توانمندسازی اقتصادی بنیاد علوی گفت: 
بــا توجه به منابعی که بنیاد مســتضعفان انقلاب اســلامی از 
طریــق دولت بــرای حوزه محرومیت زدایی اختصــاص داده، 
پیــش بینی می شــود بنیاد علوی امســال 29 همــت در حوزه 

کسب و کار و ایجاد اشتغال محرومان مداخله ریالی کند.
مســعود پناهــی درگفت وگــو با رادیــو فرهنگ اظهار داشــت: 
موسسه توانمندسازی اقتصادی به عنوان بازوی اشتغال بنیاد 
علوی در مناطق محروم دارای ســه مســئولیت مهم، رشــد و 
پیشــرفت اقتصادی، ارتقا عدالت آموزشــی و توســعه و ارتقاء 

سلامت در مناطق روستایی و کمتر برخوردار هدف است.
وی افزود: برنامه بنیاد مســتضعفان و موسسه توانمند سازی 
اقتصادی علوی در ســال ۱4۰3، اســتقرار و پایدار ســازی بیش 
از ۱۰۰ هزار شــغل خرد و خانگی و کارگاهی کوچک مقیاس در 

بیش از 35۰ شهرستان و 25۰۰ روستا و حاشیه شهرها است .
پناهی یکــی از راهبردهای اصلی این موسســه را ایجاد درآمد 

پایــدار با ابــزاری از جنس آموزش برای متقاضیان اشــتغال و 
توانمند ســازی آنها در حوزه بازار ســازی و تامین نهاده عنوان 
کرد و گفت: در کنار آن توانمند سازی مالی، پرداخت تسهیلات 
و اختصــاص کمــک هزینه هایی برای توســعه و پایدارســازی 

کسب و کار در حال انجام است.
وی با اشــاره به وجود 4۰ هزار روستا در بیش از 4۸۰ شهرستان 
گفــت: یکــی از راهبردهای موسســه ســازی پیاده ســازی طرح 

حمایت یکپارچه اشتغال و تولید به نام طرح حیات است.
پناهــی تصریح کرد: فعالیت همکاران بنیاد علوی در مناطق 
هدف و کم برخوردار با تکیه بر اجرای گام های ۱۶ گانه حیات، 
شناســایی، آموزش و حمایــت مالی، بازاررســانی و نظارت بر 

استقرار کسب و کارها در مناطق محروم انجام می شود.
وی مشــارکت دادن مردم در حوزه محرومیت زدایی را یکی از 
راهبردهای اصلی بنیاد مستضعفان عنوان کرد و گفت: بنیاد 
علوی دارای یک شبکه 5۰۰ نفره از بدنه مردم شامل مجریان 
و تسهیلگران در مناطق هدف و محروم سراسر کشور است که 

کارهای اجرایی را در این مناطق انجام می دهند.
بکارگیری فناوری های نوین موضوع دیگری بود که مدیرعامل 
موسســه ســلامت علــوی بــه آن اشــاره کــرد و گفــت: تمامــی 
فعالیت های شــبکه اجرایی بنیاد علــوی در حوزه محرومیت 
زدایــی بر بســتر فضای مجــازی و ســامانه های برخــط انجام 

می شود.
وی بــا بیان اینکه شــبکه اجرایی بنیاد علوی امســال در 25۰۰ 
روســتا فعال است، گفت: متقاضیان می توانند با مراجعه به 
دفاتر آنها در روســتاها و شهرستان ها، درخواست خود را ارائه 
کننــد و پس از آن مجریان و تســهیلگران با حضــور در محل و 
بازدید مراحل اهلیت سنجی انجام شده و در نهایت این افراد 

برای دریافت تسهیلات بانکی معرفی می شوند.
وی افــزود: در کنار موارد مطرح شــده، همچنین ســامانه های 
مختلفی در زمینه دریافت تقاضا و اهلیت سنجی متقاضیان 
ایجاد و توسعه کسب و کارها دایر شده و پس از ارائه درخواست، 

مراحل اهلیت سنجی کمتر از یک ماه طول انجام می شود.

مدیرعامل شرکت ملی نفت تاکید کرد؛

روزآمد کردن مطالعات مخزن پارس 
جنوبی و تسریع روند اجرای طرح ها

مدیرعامل شــرکت ملــی نفت ایران بــر روزآمد کــردن مطالعات 
پروژه هــای  بــه  و شتاب بخشــی  پــارس جنوبــی، تکمیــل  مخــزن 

باقیمانده و در حال اجرا تاکید کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر، حمید بورد در نشست فنی و تخصصی 
ارزیابی طرح های توســعه ای و عملیاتی شــرکت نفت و گاز پارس، 
گفــت: برنامه هــای افزایــش تولیــد گاز، تقویت ســاختار ســازمان، 
تعمیرات و نگهداری از تأسیســات گازی و طرح های توسعه جدید 
بایــد با جدیت دنبال شــود. وی افزود: شــرکت ملی نفــت ایران با 
همــه تــوان از پیشــبرد طرح هــا پشــتیبانی خواهــد کــرد، همچنین 
مســائل و چالش هــای پیــش روی حــوزه توســعه و تولیــد گاز در 
منطقــه ویژه پــارس نیز دنبال خواهد شــد. در ادامه این نشســت، 
پــارس ،  محمدحســین متجلــی مدیرعامــل شــرکت نفــت و گاز 
گزارشــی از وضــع طرح هــا و پروژه هــای اولویت دار این شــرکت در 

حوزه های توسعه و عملیات، تولید و مسائل پیش رو ارائه کرد.
در بخش دیگر این نشســت، با توجه به اهمیت نگهداشــت تولید 
گاز در میــدان پــارس جنوبــی، وضــع فشــار مخــزن ایــن میــدان، 
طرح هــای نگهداشــت تولید و طــرح راهبردی فشــار افزایی پارس 
جنوبــی از ســوی مجــری این طــرح تشــریح و دربــاره ضرورت ها و 
چالش های ســاخت کمپرسورهای فشار افزایی در این طرح بحث 

و بررسی لازم انجام شد.

J O M L E H
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اخبــــاریادداشت

توسط بانک صادرات ایران انجام شد؛
اهدای٧٣ جایزه ٧٣ میلیون 

تومانی به بازنشستگان کشوری
      بانک صادرات ایران در آغاز هفتاد و سومین سال فعالیت 
خــود بــه 73 بازنشســته کشــوری به قیــد قرعه جایــزه 73 

میلیون تومانی اهدا کرد.
بــه گــزارش روابط عمومــی بانک صــادرات ایــران، دومین 
مرحله قرعه کشــی حســاب های بازنشســتگان کشــوری در بانک صادرات 
ایــران برگــزار و73 جایــزه 73 میلیــون تومانــی بــه مناســبت آغــاز هفتاد 
و ســومین ســال فعالیــت ایــن بانک بــه برنــدگان خوش شــانس صندوق 

بازنشستگی کشوری تعلق گرفت.
 بر اساس طرح تکریم پیشکسوتان در بانک صادرات ایران، بازنشستگانی 
که تمام یا بخشــی از مبلغ حســاب حقوقی خود در بانک صادرات ایران را 
حفظ یا افزایش داده اند، مشــمول شــرکت در این قرعه کشی می شوند که 
به مناســبت های مختلف در ایام سال، به قید قرعه از این جوایز بهره مند 

خواهند شد.
مراســم قرعه کشــی دومین مرحله این طرح با حضــور مدیران واحد های 
نظارتــی بانــک صــادرات ایــران برگزار و اســامی برنــدگان ایــن مرحله در 

سایت این بانک به نشانی bsi.ir مشاهده است.

با عاملیت بانک کشاورزی انجام شد؛
واریز 40 هزار میلیارد تومان از 

مانده مطالبات گندمکاران 
     بــا پیگیری مســتمر و موثر ســازمان هدفمنــدی یارانه ها و با 
عاملیــت بانک کشــاورزی، مبلغ 4۰ هزار میلیــارد تومان از 
مانــده مطالبــات گندمکاران بابــت وجوه خریــد تضمینی 
گندم از ســوی دولت تامین اعتبار و بلافاصله توسط بانک 

کشاورزی به حساب کشاورزان گندمکار واریز شد.
به گزارش روابط عمومی بانک کشــاورزی، از ابتدای فصل برداشت گندم 
در ســال جــاری تــا کنون  بــا عاملیت بانــک کشــاورزی قریب بــه ۱6۱ هزار 
میلیــارد تومــان از وجوه خرید تضمینی گندم به حســاب گندمکاران واریز 
شــده اســت و الباقی مطالبــات گندمکاران نیــز به محض تامیــن اعتبار از 

سوی دولت، به حساب این کشاورزان واریز خواهد شد.
شــایان ذکر اســت، گندم به عنوان غله استراتژیک در ایران و جهان، نقش 
محــوری در تامیــن امنیــت غذایــی کشــور دارد و بانک کشــاورزی با هدف 
حمایت از تولید در بخش کشاورزی وکمک به تامین امنیت غذایی کشور، 
بــا تمام تــوان برای اجرای هرچــه بهتر عاملیت خریــد تضمینی گندم در 

سطح کشور تلاش می کند.

رئیس هیئت مدیره بانک دی تشریح کرد؛
بانک دی، حامی خانواده های 

ایرانی
      سرپرست و رییس هیأت مدیره بانک دی گفت: در پنج ماه 
نخســت ســال جاری، در این بانــک بیش از 2 هــزار و 747 
میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و فرزندآوری 

به ۱۱46 متقاضی پرداخت شده است.
بــه گــزارش روابــط عمومی بانک دی، اســماعیل جلیلی در حاشــیه ســی 
و چهارمیــن همایش بانکداری اســلامی با اشــاره به رویکــرد بانک دی در 
حمایت از نهاد خانواده در ایران گفت: در حالی که کل ســهمیه تسهیلات 
قرض الحســنه ازدواج ابلاغی به بانک دی برای ســال جاری 2 هزار و 5۰۰ 
میلیارد ریال بوده اســت، این بانک در راســتای مســئولیت اجتماعی خود 
در حوزه حمایت از خانواده، تا پایان مرداد ماه بیش از 95 درصد سهمیه 

خود را پرداخت کرده است.
وی افزود: مجموع تســهیلات پرداختی قرض الحسنه ازدواج توسط بانک 
دی از ابتــدای ســال جاری تا پایان ماه مرداد، 2 هــزار و 3۸4 میلیارد ریال 
و در قالــب 674 فقــره پرونــده بــوده اســت. همچنیــن بانــک دی بیش از 
72 درصــد ســهمیه ابلاغی تســهیلات قرض الحســنه فرزنــدآوری خود را 
بــه میــزان 363 میلیــارد ریال در قالــب 472 فقره پرونده طــی این مدت 

پرداخت کرده است.

مدیر بیمه های درمان، عمر و حوادث گروهی 
بیمه معلم:

راه های دریافت خسارت و ارائه 
مستندات زائران اربعین اعلام شد

      مریم امانی، مدیر بیمه های درمان، عمر و حوادث گروهی 
بیمــه معلــم راه هــای دریافت خســارت و ارائه مســتندات 

زائران اربعین را اعلام کرد.
بــه گــزارش روابط عمومی شــرکت بیمــه معلــم، امانی با 
انتشــار اطلاعیــه ای خطــاب بــه زائــران اربعین اعلام کــرد: زائــران گرامی 
اربعین ۱4۰3 که تحت پوشش بیمه معلم قرار داشتند، در صورت بروز هر 
یک از خطرات تحت پوشــش بیمه نامه اربعین که در چارچوب تعهدات 
بیمه نامه خریداری شده و طی زمان اعتبار پوشش بیمه ای بوقوع پیوسته 
اســت، می توانند با اعلام خســارت و ارائه مدارک و مســتندات به شــعب 

بیمه معلم در سراسر کشور نسبت به دریافت خسارت خود اقدام کنند.
او در ادامه تصریح کرد: فهرست شعب بیمه معلم در سایت این شرکت 
بــه آدرس https://mic.co.ir  قابــل مشــاهده اســت و بیمه گــذاران عزیز 

می توانند به نزدیک ترین شعبه به محل زندگی خود مراجعه کنند.
امانی با اشــاره به مدارک لازم برای اعلام خســارت زائران اربعین، گفت: 
مستندات مربوط به بیمه نامه خریداری شده در سامانه سماح، مستندات 
مربــوط بــه اقدامــات درمانی دریافت شــده در خــاک عراق و ایــران، کپی 
صفحــه اول، صفحــه مهــر ورود و خــروج گذرنامــه بیمه شــده، مــدارک و 
مستندات مربوط به حادثه تحت پوشش و مدارک و مستندات مربوط به 

فوت بیمه شده برای اعلام و ثبت خسارت مورد نیاز است.

 

مدیر عامل بانک ملی ایران:

بانک ها شریک استراتژیک تجارت های پلتفرمی باشند
دکتــر ابوالفضــل نجــارزاده در میــز گــرد تخصصــی ســی و 
چهارمین همایش بانکداری اســلامی کــه با حضور مدیران 
بانکی و صاحب نظران اقتصادی برگزار شد،گفت: در حوزه 
فین تک ها و پلتفرم ها ما سعی داریم تا شریک استراتژیک 

کسب و کارها باشیم.
به گــزارش روابط عمومی بانک ملی ایــران، دکتر نجارزاده 
در میزگــرد تخصصی »گســتره عملیــات و خدمات بانکی« 
تاکید کرد:تغییراتی که در ارائه خدمات نظام بانکی  شــاهد 
آن هســتیم، بسیار گســترده و ســریع در حال شکل گرفتن و 
در نــوع خود بی نظیر اســت.از یک طرف انتظــارات، نیازها 
و خواســته های مشــتریان لحظه به لحظه متنوع تر و تغییر 
پذیرتر شــده و از طرف دیگر کاربرد فناوری های مالی منجر 
بــه تغییــرات در انتظــارات مشــتریان از نظــام بانکی شــده 

است.
وی با اشــاره به تاثیر بیمــاری کرونا در ارائــه خدمات بانکی 
بــه عمــوم مــردم گفــت: کرونــا نــوع روابــط نظــام بانکی با 
مشــتریان را دچــار تغییــرات اساســی کــرده اســت.صنعت 
بانکداری طی این دوره شــاهد جهشــی در ارائه خدمات به 
مشــتریان بــود بــه گونــه ای کــه در آن دوران مــردم بیش از 
پیش از اپلیکیشــن های مالی بانکی و خدمات غیر حضوری 

به صورت گسترده استفاده می کردند.
وی افــزود: پــس از دوران کرونا نیز اســتفاده از خدمات غیر 
حضــوری بــه شــکل گســترده ادامــه یافــت بــه دلیــل اینکه 
اســتفاده از اپلیکیشــن ها بــه جای مراجعه به شــعب برای 

مردم تبدیل به عادت شد.
دکتــر نجــارزاده بیان کرد:مــردم و مشــتریان در حال عادت 
کردن به بانک به عنوان یک برنامه هستند نه یک ساختمان 

یا مجموعه ای از شــعب.بنابراین با توجه به شرایط موجود 
بایــد گفت که ما شــاهد پایــان بانکداری ســنتی در صنعت 
بانکــداری هســتیم و مزیت هایــی کــه پیش از ایــن در نظام 

بانکی  اهمیت داشت اکنون اهمیت سابق را ندارد.
وی افزود:در گذشــته تعداد شــعب فیزیکی گســترده معیار 
ســنجش کارایــی یــک بانک بــود امــا اکنــون ارائــه خدمات 
غیرحضوری  و اســتفاده از فناوری ها،معیار کارآمدی بانک 

ها شده است.
مدیــر عامل بانک ملی ایران با اشــاره به تغییرات گســترده 
در  مدل کسب و کارها گفت: با تغییرات ایجاد شده در مدل 
کســب و کارها، باید مشــکلات قوانین فرادســتی در رابطه با 
آنها بر طرف شــود؛بانک ها نیز باید برای این کسب و کارها 
برنامه داشــته باشــند و با توجــه به ســرعت تغییراتی که به 
واسطه هوش مصنوعی در عرصه کسب و کارها در حال رخ 

دادن اســت باید این برنامه ها در بازه های کوتاه مدت تری 
بازبینی،اصلاح و تکمیل شوند.

دکتــر نجــارزاده تاکید کرد:کســب و کارهای پلتفرمی ســهم 
مهمی از بازار را در اختیار دارند و در آینده این ســهم بســیار 
گسترده تر خواهد شد، به همین دلیل باید نظام بانکی خود 

را با آنها هماهنگ کند.
مدیــر عامــل بانــک ملی ایــران گفت:اکنــون معنــای پول و 
موضوعــات مربوط به آن نیز دچار تغییرات اساســی شــده 
اســت  و پیــش بینــی می شــود در ســال هــای پیــش رو این 

شرایط تشدید شود.
دکتــر نجــارزاده  با اشــاره به تجربیــات بانک ملــی ایران در 
عرصــه بانکــداری غیــر حضوری،بیــان کرد:ســال گذشــته 
محصولــی در حــوزه تســهیلات خــرد در بانــک ملــی ایران 
ارائه شــد که حدود دو میلیون و 4۰۰ هزار نفر تا کنون در آن 
شــرکت کرده اند؛ از این تعداد نزدیک به ۸۰ درصد به طور 
غیــر حضــوری و تنها 2۰ درصد آنها بــه صورت حضوری در 
ایــن طرح شــرکت کردند و این موضوع نشــان مــی دهد که 
گســترش خدمــات غیر حضــوری تا چــه اندازه بــرای نظام 

بانکی کشور ضروری است. 
گفتنــی اســت در میزگــرد تخصصــی »گســتره عملیــات و 
خدمــات بانکی«کــوروش پرویزیان سرپرســت پژوهشــکده 
پولــی و بانکی،پرویــز عقیلــی کرمانــی رئیس هیــات مدیره 
بانک خاورمیانه،دکتر محمد طبیبیان  استاد دانشگاه،دکتر 
حسین عبده تبریزی استاد دانشگاه و فرشید فرخ نژاد مدیر 
عامــل بانک ملت نیز نظرات خود را درباره تحول دیجیتال 
و بانکــداری غیــر حضوری،آخرین دســتاوردهای بانکداری 

جهانی در این عرصه و بانکداری اسلامی ارائه کردند.

بانک

دکتر سید عباس حسینی مدیرعامل بانک مسکن طی 
ســفر به شــهر زاهدان در استان سیســتان و بلوچستان، 
برای عرض تســلیت در منزل همکار مرحوم »حســین 
سبزبان« حضور یافت و با خانواده و بازماندگان محترم 

ایشان ابراز همدردی کرد.
به گزارش پایگاه خبری بانک مســکن-هیبنا؛ با نهایت 
تأســف و تاثر، شاد روان حسین ســبزبان همکار محترم 
بخــش ســتاد مرکــزی بانــک مســکن اســتان سیســتان 
و بلوچســتان بــه همــراه همســر و ســه فرزنــد خــود در 
مراجعت از زیــارت حرم مطهر حضرت امام رضا)ع(، 
دچار ســانحه رانندگی شدند و همگی به دیدار حضرت 
حق شتافتند و متأســفانه پسر ایشان به تنهایی، بار داغ 
عظیــم از دســت دادن همــه اعضــای خانــواده خــود را 
به دوش می کشــد. از اینرو، دکتر ســید عباس حســینی 
مدیرعامل بانک مسکن و جمعی از اعضاء هیأت عامل 
و مدیریت و معاونین اســتان به منظور ابراز همدردی، 

دلجویی و تســلی خاطر با تنهــا بازمانده همکار محترم 
بانک مسکن ضمن شرکت در مراسم ترحیم، در منزل 
مرحوم ســبزبان در زاهدان نیز حضــور یافتند و با ابلاغ 
پیــام تســلیت خانــواده بــزرگ بانک مســکن بــه فرزند 
برومنــد مرحوم ســبزبان و ادای احترام به همه رفتگان 
ایــن واقعــه اســفبار و دعــا کردن بــرای شــادی روح این 
بزرگــواران، از درگاه حضرت حق بــرای بازماندگان این 

عزیزان سفر کرده، اجر و صبر جمیل مسألت نمودند.
دکتــر حســینی در این دیــدار ضمن همــدردی با فرزند 
مرحــوم ســبزبان، با برشــمردن خصایــص و ویژگیهای 
مثبت کاری و اخلاقی مرحوم، گفت: بانک مسکن یکی 
از همــکاران زحمتکــش، صدیــق، متواضع و  خوشــنام 
خــود را از دســت داده اســت و وظیفه اخلاقــی، دینی و 
ســازمانی ما، حمایت و پشــتیبانی همــه جانبه از فرزند 
ایشان است. زیرا ارتقا جایگاه و درخشش بانک مسکن 
در گرو زحمات و تلاش های بی نظیر همکاران توانمند 

و متعهــد ماســت و مــا باید قــدردان زحمــات تک تک 
همکاران عزیز و خانواده های محترم ایشان باشیم.

لازم بــه ذکــر اســت که دکتــر حســینی مدیرعامل بانک 
مســکن از شــعب بلــوار دانشــگاه، شــهدا و مولــوی در 
شهرســتان زاهــدان اســتان سیســتان و بلوچســتان نیــز 
بازدیــد کردنــد و بــی واســطه بــا همــکاران درخصوص 
عملکرد شــعب و نظرات  و پیشنهادهای آنها به گفتگو 

نشستند.
همچنین نشســت صمیمانــه ای با حضــور مدیرعامل 
و مدیــران ســتادی و روســای شــعب اســتان در ســالن 
اجتماعــات ســاختمان مرکــزی اســتان برگــزار گردید و 
دکتر حســینی ضمن تشــریح آخرین اقدامات و برنامه 
های در دست اقدام بانک، بر تسریع در جذب منابع به 
عنــوان مهم ترین اولویت بانک در ســالجاری و افزایش 
تلاش همه همکاران و مدیران شعب و استان ها در این 

راستا تاکید نمودند.

مدیرعامل بانک مسکن تاکید کرد؛

تسریع در جذب منابع به عنوان مهم ترین اولویت بانک در سالجاری

دکتــر پرتوافکنان عضو هیــات مدیره بانک 
ســپه در سی و چهارمین همایش بانکداری 
اســلامی بــا ارائــه مقالــه ای، ایــده جدیدی 
امــوال  الحســنه  قــرض  وام  ارائــه  بــرای 
)منقــول و غیرمنقــول( در راســتای جهش 

تولید ارائه کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی بانک سپه، 
بانکــداری  همایــش  چهارمیــن  و  ســی  در 
اســلامی که با حضور مدیران و کارشناســان 
اســاتید،  از  جمعــی  و  بانکــی  نظــام 
دانشــجویان و پژوهشگران این حوزه برگزار 
عضــو  پرتوافکنــان  مصطفــی  دکتــر  شــد، 
هیــات مدیره بانک ســپه ضمن ارائه مقاله 
ای بــا عنــوان "آســیب شناســی و بالفعــل 
ســازی ظرفیت هــای قــرض الحســنه" ایده 
الحســنه  قــرض  وام  ارائــه  بــرای  جدیــدی 
امــوال )منقــول و غیرمنقــول( برای جهش 
تولیــد بــا مطالعــه مــوردی در بانــک ســپه 

ارائه کرد.
دکتــر پرتوافکنــان در ایــن همایــش اظهــار 
داشــت: با توجه بــه بند 2 اصــل 43 قانون 
اساســی مبنی بــر تامین امکانات و شــرایط 
لازم بــرای کســانی کــه قــادر به کار هســتند 
اختیــار  در  را  امکاناتــش  و  وســایل  ولــی 
ندارنــد، با لحــاظ افزایش قیمــت امکانات 
عــدم  و  کار  بــه  شــروع  بــرای  تجهیــزات  و 
پوشــش ســقف لازم قرض الحسنه از طریق 
وام بدون بهره، می توان برای این دســته از 
افراد با توجه به ظرفیت وســیع عقد قرض 

و اجازه قرض مــال و تعریف مال که صرفا 
وجه نقد نمی باشــد؛ زمینه ایجاد اشتغال و 

جهش تولید را فراهم کرد. 
عضــو هیــات مدیــره بانک ســپه افــزود: در 
ایــن طــرح مــردم، ســازمان هــا، دولــت و 
دارایی هــای  و  امــوال  می تواننــد  بانک هــا 
خود از قبیل زمین، مســکن، ماشــین آلات، 
تجهیــزات و غیــره کــه راکــد بــوده و مــورد 
نیــاز کارآفرینــان که تــوان انجــام کار دارند 
طریــق  از  و  تهیــه  عقدقــرض  قالــب  در  را 
بانک ها و یا ایجاد ســازمان و نهاد مدیریت 

قرض الحســنه امــوال، در اختیــار آنان قرار 
دهنــد. دکتــر پرتوافکنــان خاطرنشــان کرد: 
مطالعــه پژوهش مورد نظــر از طریق مدل 
داده بنیاد با بررسی پیشینه نظری داخلی، 
خارجــی و خبــرگان بانکــی، ۱35 مفهوم را 
استخراج و با تحلیل داده ها، مدل اجرایی 

موضوع را طراحی نموده است.
مقالــه مــورد نظــر از طریــق موسســه عالی 
آموزش بانکداری به زودی به همراه ســایر 
مقــالات در اختیــار علاقه منــدان قــرار مــی 

گیرد.

عضو هیات مدیره بانک سپه مطرح کرد؛

 ایده جدید وام قرض الحسنه اموال
برای جهش تولید

وام

در پست بانک ایران تا نیمه شهریورسال جاری؛
14.94٣ میلیارد ریال تسهیلات 
ازدواج و فرزندآوری پرداخت شد

تسهیلات

اداره کل اعتبارات بانک در چهاردهمین جلســه قرارگاه جوانی و جمعیت، 
از پرداخت ۱4.943۰ میلیارد ریال تســهیلات ازدواج و فرزندآوری به 7 هزار 

و ۱93 نفر از ابتدای سال تا پایان نیمه شهریورماه، خبر داد.
به گزارش اداره کل روابط عمومی پست بانک ایران، از ابتدای سال تا پایان 
مردادماه، برای بیش از ۸۰ هزار و 64۰ نوزاد متولد شده افتتاح حساب و کد 
شــبای آنان به پنجره واحد ارســال شــده و برای 79 هزار و۸۱۰ نوزاد واریزی 

انجام شده است.
بــر اســاس ایــن صورتجلســه، اداره کل اعتبــارات بانــک نیــز، از پرداخــت 
تســهیلات ازدواج بــه 3 هــزار و 636 نفــر بــه مبلغــی معــادل ۱2.۰۸۰.4۰۰ 
میلیــون ریال تا پایان نیمه شــهریورماه خبر داد و اعلام کــرد: در همین بازه 
زمانــی به 3 هزار و 557 زوج، بیش از 2.۸63.45۰ میلیون ریال تســهیلات 

قرض الحسنه فرزندآوری پرداخت شده است.
همچنیــن اداره کل روابــط عمومــی بــا هدف فرهنگ ســازی، اطلاع رســانی 
و آگاهــی بخشــی قانــون حمایــت از خانــواده و جوانــی جمعیــت، گزارش، 
طراحی، درج اسلایدر و پوستر تسهیلات پرداخت شده بانک از ابتدای سال 
تا پایان تیرماه را در وب ســایت بانک، رســانه ها، کانال و گروه های اجتماعی 

منتشر کرده است.
بر اساس صورتجلسه قرارگاه جوانی جمعیت پست بانک ایران و در جهت 
اجرای برنامه های حمایتی و تشــویقی بــرای ازدواج و فرزندآوری همکاران، 
معاونت توسعه سرمایه انسانی و پشتیبانی در مردادماه گذشته به ۱9 نفر از 
کارکنان مبلغی معادل سه میلیارد و 6۰۰ میلیون ریال پرداخت کرده است.

مدیرعامــل بانــک رفــاه کارگــران از هجدهمیــن نمایشــگاه 
بین المللی ایران پلاست بازدید و در گفت وگو با مدیران برخی 
شــرکت های داخلــی و بین المللی و نیز مدیران شــرکت های 
دانش بنیــان حاضــر در این نمایشــگاه، از آمادگــی بانک رفاه 
کارگــران به منظور ایجاد و توســعه همکاری های متقابل خبر 

داد.
به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، دکتر اســماعیل 
للـه گانی طی سخنانی در مراسم امضای تفاهم نامه همکاری 
با برخی از اتحادیه ها، صندوق ها و شرکت های مطرح تولیدی 

در حوزه پتروشــیمی و صنعت پلاستیک کشــور که در حاشیه 
این بازدید انجام شد، بر ضرورت حمایت شبکه بانکی از تولید 
ملی تاکید کرد و گفت: بانک رفاه کارگران با در اختیار داشتن 
بسته ای جامع از خدمات تسهیلاتی، اعتباری، حمایتی، ارزی، 
ســرمایه گذاری، فناوری اطلاعــات، بیمــه ای و... آمادگی دارد 
همکاری های متقابل خود با مجموعه های تولیدی و صنعتی 

کشور را گسترش دهد.
وی به افزایش ســرمایه بانک رفاه کارگــران به مبلغ 62۰ هزار 
میلیارد ریال اشــاره کرد و گفت: با این افزایش ســرمایه بســتر 

برای حمایت های این بانک از تولید ملی و اشتغالزایی بیش 
از پیش فراهم شده است.

مدیرعامل بانک رفاه کارگران به ســودآوری این بانک اشــاره 
کــرد و گفت: این بانک در حال حاضر یکــی از بانک های برتر 
کشور در این بخش محسوب می شود و جای خرسندی است 
که ضمن امانت داری مناسب از منابع و سپرده های مشتریان 
بــه ویــژه بازنشســتگان و مســتمری بگیران تحــت پوشــش 
ســازمان تامین اجتماعی، توانســته ایم با قرار گرفتــن در این 
جایگاه، موجب اعتباربخشــی مضاعف به این منابع از محل 

سودآوری شویم.  شایان ذکر است، بانک رفاه کارگران با هدف 
معرفــی اثربخش محصــولات و خدمــات خود و در راســتای 
گسترش تعاملات با شرکت های فعال اقتصادی و واحدهای 
تولیدی، حضور فعالی در هجدهمین نمایشــگاه بین المللی 
ایران پلاست داشت و با رویکرد تشریح ظرفیت های حمایتی 
از تولیــد ملــی و اشــتغالزایی و معرفی ابزارهــای نوین تامین 
مالــی در این نمایشــگاه حضور یافــت و بخشــی از اقدامات و 
دســتاوردهای خود در بخش های مختلف را در معرض دید 

بازدیدکنندگان قرار داد.

گسترش حمایت های بانک رفاه از واحدهای تولیدی فعال صنعت پلاستیک

شــرکت بیمــه تعــاون بــه منظــور توســعه شــبکه 
فروش و ارائه خدمات گســترده تر به مشــتریان، 

در سراسر کشور نمایندگی اعطا می کند.
بــه گــزارش روابــط عمومــی بیمــه تعــاون، ایــن 
شــرکت به منظور توســعه شــبکه فــروش و ارائه 
خدمــات گســترده تر بــه مشــتریان، در سراســر 
کشور نمایندگی اعطا می کند. این فرصت برای 
افرادی مناســب اســت که علاقه مند به فعالیت 
در صنعت بیمه و ایجاد یک کسب وکار مستقل 

هستند.
مزایای نمایندگی در بیمه تعاون شامل:

 درآمد پایدار و نامحدود
بهبــود  بــرای  مســتمر  و  رایــگان  آموزش هــای   

مهارت ها
 پشــتیبانی و حمایــت حرفــه ای از ســوی تیــم 

تخصصی بیمه تعاون
علاقه منــدان می تواننــد بــرای کســب اطلاعــات 
بیشتر و دریافت نمایندگی با شماره 1602)بدون 

پیش شماره( تماس حاصل نمایند.

 اعطای نمایندگی جنرال
بیمه تعاون در سراسر کشور
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و اخبـــــار شهرســازی  و  راه  وزیــر  معــاون  مالکــی«،  »ارســلان 
مدیرعامــل ســازمان ملی زمین و مســکن در اولین ســفر 
اســتانی خود در دولت چهاردهم همراه با اعضای هیات 
مدیره این ســازمان به اســتان خوزستان سفر کرد و در این 
سفر از پروژه های طرح نهضت ملی مسکن و مسکن مهر 

استان بازدید کرد. 
وی در ایــن ســفر یکــروزه به اهــواز، طی بازدیــدی آخرین 
وضعیت پــروژه  2۰۰۰ واحدی مســکن مهر نفــت اهواز را 

بررسی کرد.
در این بازدید، »میثم آذرسا«، معاون مسکن و ساختمان 
اداره کل راه و شهرســازی خوزســتان اظهــار کــرد: پــروژه 
مســکن ســپیدار در شــرق اهــواز، مجموعــا 2 هــزار واحــد 
مسکونی دارد که ساخته و تحویل داده شده است. مراحل 
اخذ پایان کار و اســناد این مسکن ها در حال انجام است و 

به زودی سند تک برگ تحویل صاحبان آن می شود.
وی ادامــه داد: ۵۸۰ واحد از این پروژه در شــش قرارداد با 
 ،H،K۱،G2،D،G۱ پیمانکارهای مختلفــی در ســایت های
K2، در حــال اجــرا اســت. این پــروژه با بیــش از 9۰ درصد 
پیشــرفت فیزیکــی، در حــال اجرا اســت. بخشــی از پروژه 
آماده و در آســتانه تحویل اســت و برخی دیگر از سایت ها 
نیز در آســتانه تکمیل هستند. حدود ۱۶۰ واحد از پروژه در 
مرحله پایانی کارهای بنایی و تکمیل آسانســور هســتند و 

حداکثر تا دو ماه آینده به بهره برداری می رسند.
آذرســا عنوان کــرد: برای محوطه ســازی ایــن ۵۸۰ پروژه، 
پیمانــکار مشــغول بــه کار و پیشــرفت کار طبــق برنامــه 
زمان بنــدی اســت و بــا توجــه به اینکــه زیرســازی تکمیل 
و شــبکه گاز هفتــه گذشــته انجــام شــده اســت، بنابرایــن 
حداکثر یک ماه دیگر آســفالت خواهد شد. محوطه سازی 
ســایت های ذکــر شــده، آغــاز شــده و بــه تدریــج تکمیــل 

می شود.
وی در خصــوص رنگ آمیــزی ایــن واحدهــا عنــوان کــرد: 
خرید و پاشــش رنگ نمای ساختمان ها توسط مجموعه 
پیمانکار انجام شده است، اما با توجه به اینکه رنگ آمیزی 
بایــد در دمای خاص زیــر ۴۰ درجه انجام شــود، به زودی 
اجــرا خواهد شــد. رنگ مخصــوص خریداری و دپو شــده 

است.
در ادامه این سفر، مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن 
در نشســت هیات مدیره ســازمان ملی زمین و مسکن در 
اســتان خوزســتان گفــت: بر اســاس سیاســت های وزارت 
راه و شهرســازی تاکنون ۵۰ هزار هکتــار زمین در محدوده 

شهرهای کشور تامین شده است.
ارسلان مالکی با بیان اینکه برنامه هفتم توسعه چراغ راه 
ما برای انجام وظایف مان در ســازمان اســت، افزود: برای 
اجــرای این قانون اقدامات خوبی در ســطح کشــور انجام 

شده است.
مدیرعامل ســازمان ملی زمین و مســکن با تاکید بر اینکه 

اولویت اصلی این سازمان در سال جاری اجرای پروژه های 
آماده ســازی در کشور است، تصریح کرد: طبق اعلام وزیر 
راه و شهرســازی متعهد بــه اجرای عملیات آماده ســازی 

اراضی و سپس واگذاری آنها به مردم هستیم.  
وی اضافــه کــرد: در حــال حاضــر عملیــات آماده ســازی 

حدود 29 هزار هکتار زمین در کشور در حال اجراست. 
وی بار دیگر بر تعهد سازمان متبوعش به اتمام پروژه های 
مسکن مهر اشاره کرد و گفت: مردم سال هاست در انتظار 
اتمام طرح مسکن مهر هستند و تنها در استان خوزستان 
بیش از 77 هزار واحد مسکن مهر اجرا شده که بیش از ۶۰ 
هــزار واحــد آن به متقاضیان تحویل شــده و ۱۴ هزار واحد 
تحویل نشــده باقیمانده کــه باید هرچه ســریع تر به پایان 

برسند.
مالکــی با توضیح اینکه هدف از انجام این ســفر اســتانی، 
پایــش اقدامــات اداره کل راه و شهرســازی در حوزه زمین 
و مســکن بوده اســت، ادامه داد: در این ســفرها از نزدیک 
مشــکلات اســتان در اجــرای پروژه هــا مــورد بررســی قرار 
می گیــرد و در صورتــی کــه نیــاز بــه تصویــب یــا تســهیل 

موضوعی باشد، این امر به سرعت انجام می شود.
معاون وزیر راه و شهرســازی در ســفر به اســتان خوزستان 
و ضمــن بازدیــد از پروژه هــای نهضــت ملی مســکن این 
اســتان افزود: از مجموع ۵۸ هزار واحد مسکن این استان 
۱۵ هزار و ۶۰۰ واحد مســکن شــهری، 9 هزار واحد شــهری 
دارای تسهیلات خودمالکی، ۱۰ هزار و ۸۰۰ واحد بازسازی 
شده توسط بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و بیش از ۱9 هزار 
واحد نوسازی مسکن توسط شرکت بازآفرینی شهری آغاز 

شده است.
وی در ادامــه اعلام کرد: در راســتای اجــرای قانون جوانی 
جمعیــت، بیــش از 3 هــزار و ۵۰۰ واحــد مســکونی بــه 

متقاضیان واجد شرایط واگذار شده است. 
وی همچنیــن اظهــار کرد: اراضی مناســب بــرای ۵۱ هزار 
و ۱2۴ واحــد جهــت پروژه های مســکن حمایتی شــهری و 
جوانــی جمعیــت و همچنین اراضی لازم بــرای ۱۴ هزار و 
۵۰۰ واحد در قالب دهکده های شهری توسط بنیاد مسکن 

انقلاب اسلامی در استان در حال آغاز است. 
بــه گفتــه مدیرعامل ســازمان ملــی زمین و مســکن از 22 
هزار و ۵۰۰ متقاضی تایید نهایی شده مسکن حمایتی در 
اســتان خوزســتان برای 2۱ هزار نفر پــروژه تخصیص داده 
شده و 2 هزار و ۶۰۰ متقاضی افتتاح حساب کرده و 3 هزار 
و ۵۰۰ متقاضی افتتاح حساب تحت پوشش هم در استان 

وجود دارند. 
»مسعود بیات منش« مدیرکل راه و شهرسازی خوزستان 
نیز در جلسه هیات مدیره سازمان ملی زمین و مسکن که 
در اهواز برگزار شــد، با اشــاره به دشواری های تامین زمین 
برای طرح نهضت ملی مسکن در استان خوزستان اظهار 
کرد: در حال حاضر موجودی زمین استان 22۰ هزار هکتار 

اســت و زمین های شناســایی شــده در محدوده شهرها در 
حال انتقال ســند اســت که ایــن روند تا پایان ســال نهایی 

خواهد شد.
بیات منــش با بیــان اقدامات انجام شــده در حوزه املاک 
در اداره کل راه و شهرســازی استان خوزستان گفت: بیش 
از 7۰ درصــد اراضی این اســتان ملی اعلام شــده و امکان 

ساخت مسکن در آنها وجود ندارد.
وی اضافه کرد: همچنین در اجرای پروژه های آماده سازی 
طــرح نهضت ملی مســکن 2 هــزار و ۱۰۰ هکتــار زمین به 
اســتعداد ســاخت ۸۰ هــزار واحــد مســکونی در مراحــل 

مختلف آماده سازی قرار دارد.
مسعود بیات منش در بخش دیگری از صحبت هایش در 
خصوص پیشــرفت طرح نهضت ملی مســکن در استان 
خوزســتان گفــت: در این اســتان بیــش از ۱۰3 هــزار واحد 
نهضت ملی مســکن آغاز شــده که از این تعــداد ۴۵ هزار 
و ۶۰۰ واحد توســط تعاونی ها، نزدیک به 23 هزار واحد از 
طریق تفاهم  نامه سه جانبه و نزدیک به 3۵ هزار واحد به 

صورت خود مالک در حال اجراست.
وی در ادامــه بــا اشــاره به اینکه حــدود 2۰ هــزار متقاضی 
طرح نهضت ملی مسکن در استان خوزستان تایید نهایی 
شده اند، تصریح کرد: در صورت واریز وجه این متقاضیان، 

به آنها پروژه اختصاص می دهیم.
سرپرست معاونت مسکن و ساختمان با توضیح اینکه در 
حوزه مولدسازی دارایی ها اقدامات مثبتی در استان انجام 
شــده، خاطر نشــان کرد: تمامی زمین های مســتعد مولد 
ســازی را جمع بنــدی کرده و بــه عنوان ســرمایه در اختیار 
داریم همچنین انعقاد قرارداد پرونده خوانی از دیگر موارد 
انجام شــده در اداره کل راه و شهرســازی استان خوزستان 

بوده است.
وی در پایان خواســتار توجه ویژه به استان خوزستان شد و 
از حمایت های ســازمان ملی زمین و مسکن از این استان 

تقدیر و تشکر کرد.
سپس مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن در نشست 
هیات مدیره این سازمان در استان خوزستان که با حضور 
مدیران اداره کل راه و شهرســازی اســتان خوزستان برگزار 
شــد، از تصویــب تدابیری برای حل مســائل حوزه زمین و 

مسکن استان خبر داد.
معــاون وزیر راه و شهرســازی در ادامه این نشســت که در 
محل اداره کل راه و شهرسازی استان خوزستان برگزار شد، 
وضعیت تامین مســکن در این اســتان را به دلیل شرایط 
توپوگرافی خاص اســتان، ویژه ارزیابی کرد و افزود: داشتن 
نسخه واحد برای رفع مشکلات استان ها غیرممکن است 
و همیــن امر یکــی دیگر از دلایل ضــرورت حضور مدیران 

ستادی در استان هاست.
تعیین تکلیف وضعیت کارخانه خانه سازی اهواز، مسکن 
مهر شــهید دســتغیب بندر امام خمینی)ره(، پروژه های 

مســکن اجــاره بــه شــرط تملیــک اســتان، قراردادهــای 
اجاره داری ۵ ساله، پروژه ۴92 واحدی فرهنگ اهواز، پروژه 
نهضت ملی اکباتان اهواز و پروژه های مشــارکتی ســنواتی 
استان از جمله مواردی بود که در این نشست مورد بررسی 
و تصویب هیات مدیره ســازمان ملی زمین و مسکن قرار 

گرفت.
وی در پایان سفره یکروزه به خوزستان در جمع خبرنگاران 
بیان کرد: اقدامات خوبی برای اجرای قانون برنامه هفتم 
توسعه و جهش مســکن، که پیگیری  و تامین زمین آن بر 
عهده ســازمان ملی زمین و مسکن است، در کشور انجام 

شده است.
وی بــا بیان اینکه تاکنون ۵۰ هزار هکتار زمین در محدوده 
شهرهای کشور به این طرح اختصاص یافته است، اظهار 
کــرد: ایــن زمین هــا، به مــرور و متناســب با سیاســت های 

وزارت راه و شهرسازی در اختیار طرح قرار خواهد گرفت.
وی بر ضرورت آماده ســازی این اراضی تاکید کرد و گفت: 
وزیر راه و شهرسازی در برنامه کاری خود به مجلس اعلام 
کرده که این وزارتخانه متعهد است زمین ها را آماده سازی 
کرده و در اختیار مردم قرار دهد که در این راستا تاکنون 29 
هزار هکتار زمین به مرحله آماده سازی رسیده و عملیات 
آماده سازی از مراحل طراحی خارج شده و به مرحله اجرا 

رسیده است.
مالکی به تداوم آماده سازی این زمین ها اشاره کرد و افزود: 
در استان خوزستان متعهد هستیم طرح مسکن مهر باقی 
مانــده از طرح های گذشــته وزارت راه و شهرســازی، طرح 
اقدام ملی و نهضت ملی را که مردم برای اجرای آنها پول 

پرداخت کرده اند، به پایان برسانیم.
مدیرعامــل ســازمان ملــی زمیــن و مســکن بیــان کــرد: 
بازدیدهایــی کــه انجــام می شــود نیز بــه این دلیــل انجام 
می شود تا آخرین وضعیت پایش و موانع احتمالی استان 

ها در سطح ملی رفع شوند.
مالکــی به بازدید از طرح نهضت ملی اســتان خوزســتان 
اشاره کرد و گفت: طرح های مسکن با وجود برخی موانع، 

همچنان فعال هستند.
وی تصریح کرد: از باقی مانده طرح مسکن مهر نیز بازدید 
شد، این طرح منابع دولتی و عمومی ندارد و سال ها است 

که مردم در انتظار تکمیل آن هستند.
وی ادامــه داد: طــرح 2 هــزار واحــدی مســکن مهــر نفت 
اهواز از محل منابع داخلی ســازمان ملی مســکن در حال 
اجراســت و پیشرفت خوبی هم داشــته که امیدواریم تا 2 
مــاه آینده بخش قابل توجهی از آن به متقاضیان تحویل 

داده شود.
معــاون وزیــر راه و شهرســازی به فعالیت طــرح نهضت 
ملــی مســکن نیــز اشــاره و تاکیــد کــرد: بــرای اجــرای این 
طــرح موانعــی وجــود دارد کــه بــرای حل این مشــکلات 

تصمیم گیری خواهد شد.

سازمان هواپیمایی کشوری سایت فلایتیو را به مدت یکماه تعلیق کرد.
بــه گــزارش روابــط عمومی ســازمان هواپیمایی کشــوری، در راســتای اعمال اختیــارات قانونــی مندرج در مــاده5 قانون 
هواپیمایــی کشــوری مصــوب ۱32۸ و نظارت بــر فعالیت های هواپیمایی کشــوری به منظور حفظ مصالــح عمومی و با 
اســتناد بــه مفاد مصرحــه در ماده ۱6 قانون هواپیمایی کشــوری و نیز بدلیل عــدم رعایت ماده 3۰ آئیــن نامه نظارت بر 
تاسیس و فعالیت دفاتر خدمات مسافرت هوایی، جهانگردی و زیارتی و با استناد به ماده 3۱ آئین نامه اخیرالذکر، پروانه 
فعالیت شــرکت خدمات مســافرت هوایی آســوده کیهان سیر و ســایت  www.flightio.ir متعلق به شــرکت دور پرواز از 
تاریخ 2۰/6/۱4۰3 بدلیل عرضه بلیت/نمایش نرخ بلیت هواپیما در مسیرهای داخلی بالاتر از نرخ های تعیین شده به 

مدت یک ماه تقویمی تعلیق شدند.

مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران:

باید به سمت کاهش تصدی گری حرکت کنیم

رییــس اتــاق بازرگانــی اهواز با اشــاره بــه بازدید 
هیأت اقتصادی عمانی از منطقه ویژه اقتصادی 
بندر امام خمینی)ره( در جریان ســفر به اســتان 
خوزستان، اظهار داشت: این هیأت در بازدیدی 
کــه از زیرســاخت ها و ظرفیت هــای ایجاد شــده 
زمینــه  در  داشــتند،  آن  در  تبدیلــی  صنایــع  و 
بهره منــدی از این مجتمع بــزرگ بندری جهت 
توســعه مبــادلات تجــاری با ایــران ابــراز تمایل 

کردند.
ســازمان  اطلاع رســانی  پایــگاه  گــزارش  بــه 
بنادرودریانــوردی،  محمدجــواد امانی در جمع 
ایــن هیــأت  خبرنــگاران اظهــار کــرد: اعضــای 
اقتصادی که از روز شــنبه وارد خوزســتان شدند، 
بــا حضور در خرمشــهر و همچنیــن منطقه آزاد 
تجاری اروند به منظور توسعه مبادلات تجاری، 
علاوه بــر انعقاد چنــد تفاهمنامه همــکاری، بر 
افزایش همکاری های مشترک بخش خصوصی 

دو کشور تأکید کردند.
وی با اشــاره به بازدید انجام شــده ایــن هیات از 
منطقه ویــژه اقتصــادی بندر امــام خمینی)ره( 
به عنــوان بزرگتریــن کانون تجاری غلات کشــور 
افــزود: ظرفیت هــای بنــدری در زمینــه تأمیــن 
امــکان صــادرات مجــدد کالا و  کالا، ترانزیــت، 
همچنین انجام سرمایه گذاری های بزرگ بخش 
خصوصــی در این منطقــه از موضوعاتی بود که 
مورد توجه اعضای هیأت اقتصادی کشور عمان 

قرار گرفت.
امانی خاطرنشان کرد: اعضای هیأت اقتصادی 
رئیــس،  وزیــر،  دو  معــاون  از  عمــان متشــکل 
شــمال  اســتان  بازرگانــی  اتــاق  رئیــس  نائــب 

شــرقی ســلطنت عمــان و جمعــی از بازرگانان 
و ســرمایه گذاران ایــن کشــور اســت که بــا هدف 
آشــنایی با ظرفیت های اقتصادی خوزســتان به 

دعوت اتاق اهواز به این استان سفر کرده اند.
بــه گفتــه رییــس اتــاق بازرگانــی اهــواز بازدید از 
کارخانجــات  صنایع تبدیلی مســتقر در منطقه 
ویژه اقتصادی بندرامام خمینی)ره(، آشنایی با 
فرآیند فرآوری محصولات و بررســی یســترهای 
در  ســرمایه گذاری  نیازمندی هــای  و  موجــود 
این حــوزه، از دیگــر برنامه های ســفر این هیات 

اقتصادی به بندر امام خمینی)ره( بود.
امانی افــزود: انجــام ســرمایه گذاری قابل توجه 
انــواع کالا و  در ایجــاد ظرفیت هــای نگهــداری 
همچنین ســرمایه گذاری در احــداث پروژه های 
چهارگانــه پایانه هــای مکانیزه غلات بر اســاس 
اســتانداردهای روز جهانــی از جملــه توانمندی 
منطقه ویــژه اقتصــادی بندر امــام خمینی)ره( 
است که جایگاه این بندر  به عنوان کانون تجاری 

غلات منطقه تقویت می کند.
وی ادامــه داد: همچنیــن بازدید از فعالیت های 
تخلیــه و بارگیــری انــواع کالا در ســطح مجتمع 
بنــدری امــام خمینــی)ره( از دیگــر برنامه هــای 

هیأت اقتصادی کشور عمان بود.
رییــس اتاق بازرگانی اهواز در پایان خاطرنشــان 
کرد: اعضای هیأت اقتصادی کشور عمان در سفر 
به خوزستان ضمن اشاره به فعالیت ۱۴ منطقه 
آزاد و ویــژه اقتصــادی در این کشــور، بر تمایل و 
رغبت بر توســعه همکاری های اقتصادی تأکید 
داشــته و توســعه فعالیــت اقتصــادی و تجــاری 

میان دو طرف را خواستار شدند.
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مدیرعامل سازمان مجری ساختمان ها و 
تاسیسات عمومی و دولتی خبر داد؛

بازآفرینی

ذیحساب و مدیر کل امور مالی شرکت بازآفرینی شهری ایران:

 گزارشگری مالی دولتی باید در توسعه اقتصادی جامعه موثر باشد
گردهمایــی عاملین ذیحســاب شــرکت بازآفرینی 
شهرســازی  و  راه  کل  ادارات  در  ایــران  شــهری 
اســتان ها بــا حضــور محمد آئینــی معــاون وزیر و 
مدیر عامل، معاونین و مدیران شرکت بازآفرینی 

شهری ایران برگزارشد.
بازآفرینــی  گــزارش روابــط عمومــی شــرکت  بــه 
شــهری ایــران، صبــار رســولی ذیحســاب و مدیــر 
کل امــور مالــی شــرکت بازآفرینــی شــهری ایــران 
در ابتدای این نشســت با اشــاره  به ســخنان مقام 
معظــم رهبــری در رابطه بــا نوســازی بافت های 
فرســوده، اظهــار کــرد: مطابــق فرمایشــات مقــام 
معظم رهبــری )مد ظله العالی( مراد از برقراری 
نظام مقدس جمهوری اسلامی، همانا فقر زدایی 
و محرومیت زدایی است و ما باید کارهای اولویت 
دار و فــوری را مــورد اهتمام ویژه قــرار دهیم که از 

جملــه آن ها نوســازی بافت های فرســوده اســت 
و ترمیــم بافــت های فرســوده شــهرها و روســتاها 

دراولویت کاری دستگاه های مسئول قرار گیرد ".
ذیحســاب و مدیر کل امور مالی شرکت بازآفرینی 
شــهری ایــران، اقدامــات فراگیــر با هــدف ارتقای 
شــاخص کیفیــت زندگــی ســاکنان در بافت هــای 
ســکونتگاه های  و  شــهری  ناکارآمــد  فرســوده ، 
شــرکت  ماموریــت  مهم تریــن  از  را  غیررســمی 
بازآفرینــی شــهری ایران برشــمرد و اظهارکرد: در 
حوزه نوســازی بافت های فرســوده و ساماندهی و 
بهسازی ســکونتگاههای غیررسمی، بیانات مقام 
معظم رهبری را ســرلوحه فعالیت های خود قرار 

داده ایم.
رســولی با اشــاره به اینکه گزارشگری مالی دولتی، 
در واقع مرکز ثقل پاســخگویی دولت به مطالبات 

مــردم اســت، اظهارکــرد: مــردم از طریــق نظــام 
بــود از  گزارشــگری مالــی کارآمــد قــادر خواهنــد 
چگونگــی ارائــه خدمــات، نحــوه مصــرف منابع، 
استفاده و نگهداری اموال و دارایی های کشور آگاه 
گردنــد و عملکرد مســئولین را مــورد ارزیابی قرار 

دهند.
ذیحســاب و مدیر کل امور مالی شرکت بازآفرینی 
شــهری ایران افــزود: انتظار میرود که گزارشــگری 
مالــی زمینــه هــای لازم بــرای گســترش فرهنــگ 
بخشــیدن  اعتبــار  و  حســابخواهی  و  حســابدهی 
بــه اطلاعــات مالی کــه مبنــای اتخــاذ تصمیمات 
اقتصادی اســت را فراهم آورد و نقش شایسته ای 

را در توسعه اقتصادی جامعه ایفا نماید.
در ادامــه این نشســت، ســامانه جامــع مدیریت و 
کنترل مالی موافقنامه ها برای عاملین ذیحســاب 

شرکت بازآفرینی شهری ایران در ادارات کل راه و 
شهرسازی استان ها تشریح شد.

 همچنیــن بــا حضــور میــلاد امینــی عضــو هیــات 
بهــرام  اقتصــاد،  برنامه ریــزی،  راهبــر  و  مدیــره 
معماریــان معــاون فنــی و نظــارت و یــدا... آقائی 
معــاون ســاماندهی و بازآفرینــی شــهری شــرکت 
بازآفرینی شهری ایران، وضعیت جذب اعتبارات 
طــرح تملــک  داریی هــای ســرمایه ای شــرکت در 

سال ۱4۰2 مورد بررسی و ارزیابی قرار گرفت.
 شــایان ذکر است، در پایان این نشست از عاملین 
ذیحســاب شــرکت در ادارات کل راه و شهرســازی 
اعتبــارات  درصــد   ۱۰۰ جــذب  در  کــه  اســتان ها 
پروژه های بازآفرینی شــهری در ســال ۱۴۰2 پیشرو 
بودند، توســط معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیر 

عامل شرکت بازآفرینی شهری ایران تقدیر شد.

سازمان هواپیمایی کشوری:

سایت فلایتیو تعلیق شد
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»شهرام ملکی« سرپرست 
شرکت عمران شهرهای 

جدید شد

با حکم وزیر راه و شهرسازی؛

   شنبه
    24 شهریور 1403 
  سال هشتم 
   شماره 1887

کارگروه فناوری شــرکت های تابعه بنیاد مســکن با 
هدف کمک به هم افزایی شــرکت های تابعه برای 
اســتفاده از فناوری هــای نویــن در بنیاد مســکن در 

موسسه فناوری و نواوری بنیاد تک تشکیل گردید.
بــه گــزارش روابــط عمومی بنیــاد مســکن انقلاب 
اســلامی،محمد حســین رحمانی خلیلــی معاون 
برنامه ریزی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در جلسه 
کارگروه فناوری شــرکت های تابعه بنیاد مســکن  با 
اشــاره به الزام شــرکت های بنیاد مسکن به داشتن 
پیوســت فناوری گفت : شــرکتهای وابســته به بنیاد 
مســکن انقلاب اســلامی باید در ســاخت ســاز ها از 
فناوری های نوین و تکنولوژی روز دنیا استفاده کنند.
وی در این نشســت که با موضوع تشــکیل صندوق 
پژوهش و نوآوری شــرکت های تابعه بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی تشکیل شده بود ،تاکید کرد: موسسه 
بنیــاد تــک بعنــوان پیوســت فنــاوری و تکنولــوژی 
ســاخت برای بنیاد مســکن تعیین شــده و شرکت 

های تابعه ملزم به اســتفاده از ظرفیت این شرکت 
هستند.

رحمانــی خلیلــی بــا اشــاره بــه راهبردهــای جدید 
ریاســت بنیاد مســکن مبنی بــر اســتفاده از نوآوری 
و همچنین پیشــران و پیشــتاز بودن بنیــاد در حوزه 
ســاخت مســکن گفت : نقــش موثر امــور مجامع و 
شرکت های بنیاد مسکن در تحقق این راهبرد بسیار 

تاثیر گذار بوده است. 
همچنین در این جلســه ساقیان مدیرکل مجامع و 
شرکت های بنیاد مسکن نیز ضمن تاکید بر تشکیل 
این صندوق با هدف تبادل اطلاعات شــرکت های 
تابعــه افــزود: اولویــت کاری بنیــاد مســکن در امور 
فناوری های نوین از اهم فعالیت های  این صندوق 

می باشد. 
شــایان ذکر است در این جلســه همچنین بر وجود 
پیوســت اقتصــادی در طرح هــای تعریف شــده در 

صندوق تاکید شد.

تشکیل کارگروه فناوری شرکت های 
تابعه بنیاد مسکن انقلاب اسلامی
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با حکم وزیر راه و شهرسازی؛
»شهرام ملکی« سرپرست شرکت 

عمران شهرهای جدید شد

     با حکم وزیر راه و شهرسازی، شهرام ملکی به عنوان سرپرست 
شرکت عمران شهرهای جدید منصوب شد.

به گــزارش روابط عمومی شــرکت عمران شــهرهای جدید 
فرزانــه صادق وزیر راه و شهرســازی طی مراســمی با صدور 
حکمی شهرام ملکی را به عنوان سرپرست شرکت عمران شهرهای جدید 
منصوب کرد. در حکم انتصاب شــهرام ملکی آمده اســت: نظر به تعهد، 
تجربیــات ارزنده و توانمندی های مدیریتی و اجرایی جنابعالی به موجب 
ایــن حکم به عنوان سرپرســت شــرکت مادرتخصصی عمران شــهرهای 

جدید منصوب می شوید.
امید است با اتکال به خداوند متعال ضمن استفاده از ظرفیت همکاران آن 
مجموعه و در چارچوب سیاست های کلی نظام, سند چشم انداز و برنامه 
هفتم توسعه نسبت به انجام تکالیف و وظایف محوله در راستای دستیابی 
به اهداف دولت وفاق ملی اهتمام ورزید. گفتنی است در پایان این مراسم 
از زحمات و تلاش های ســعید غفوری مدیرعامل پیشــین شرکت عمران 

شهرهای جدید در طول خدمت قدردانی شد.

عضو هیئت مدیره انجمن کشتیرانی:
باید روی بخش خصوصی تمرکز و 

نگاه متفاوتی داشته باشیم
   »روزبه مختاری«، عضو هیئت مدیره انجمن کشتیرانی اظهار 
کرد: کشتی سازی فارغ از اینکه تحریم باشیم یا نباشیم، نشان 
داده بازتــاب جامــع و کاملی نداشــته و پاســخگوی نیازهای 

کشور نبوده است.
وی افزود: از ســوی دیگر، وقتی می گوییم باید از اقشــار و گروه های مختلف 
حمایت شود، همیشه سه گروه کاملًا متفاوت داریم که حمایت ها بین آنها 

یکسان تقسیم نمی شود.
وی گفت: در بخش کشتی سازی، اول از همه کمک ها به شرکت های دولتی 
یا تابع شرکت های دولتی می رسد، بعد کمک ها روی شرکت های خصولتی 
متمرکــز می شــود و در نهایــت چیــزی بــه دســت شــرکت های خصوصی 

نمی رسد.
وی مدعــی شــد: وقتــی چیــزی بــه دســت بخــش خصوصــی نمی رســد، 
نتیجه ای جز بزرگ شدن شرکت های خصولتی و شرکت های زیرمجموعه 
شرکت های دولتی نخواهد داشت. باید روی بخش خصوصی تمرکز و نگاه 
متفاوتی داشــته باشیم. عضو هیئت مدیره انجمن کشــتیرانی با بیان این 
کــه اکنون معضل بزرگــی در بندرعباس داریم، گفــت: به دلیل تحریم ها، 
کشتی هایی که در این بندر پهلو می گیرند، کشتی های کوچکی هستند که بر 

راندمان این بندر تأثیر می گذارند.
مختــاری افزود: بخش خصوصی توانایی دارد که بــه کمک دولت، ناوگان 
خصوصی واقعی را توسعه دهد. سازمان بنادر وجوه اداره شده ای دارد که 
مختص چنین کارهایی است. اما با توجه به طبقه بندی که برای این وجوه 
انجام شده، این وجوه شامل حال خرید کشتی نمی شود و فقط به ساخت 

کشتی اختصاص می یابد.
وی توضیح داد: کشــتی های کوچک باعث می شــوند که ســرعت تخلیه و 
بارگیری در بنادر پایین بیاید و سرعت سرویس دهی کاهش یابد. ماندگاری 
کشتی در لنگرگاه افزایش یابد و شرکت ها مجبور شوند افزایش کرایه حمل 

یا اجاره فضای کشتی )GRI( را اعمال کنند.
وی افــزود: در چنــد وقــت اخیــر، ما چندیــن بار شــاهد افزایــش نرخ ها به 
شکل های مختلف بودیم که آخرین مورد آن هفته پیش بود. این مشکلات 
ناشــی از عــدم مدیریت مالی و بندری اســت. نتیجه این مســائل، کهولت 
ســنی اســت که در بنادر ایران وجود دارد. رخوتی که در کار به وجود می آید 
و فرســودگی تجهیزات در کنار مشــکلات ناشــی از تحریم ها، شرایط بسیار 

پیچیده ای را برای ما ایجاد می کند.
وی اضافــه کرد: تردد در بندرعباس در طول ســال به دو میلیون TEU هم 
 TEU ۴۰۰ نمی رسد، در حالی که ما رکورد سه میلیون و 3۵۰ تا سه میلیون و
را در طول ســال در این بندر داشــتیم. بندری که بالای ســه میلیون TEU را 

پوشش می داد، اکنون با یک میلیون و TEU ۵۰۰ قفل می شود.
مختــاری گفــت دعا نمی کنم که تحریم ها برداشــته نشــود، زیرا اگــر با این 
اوصاف تحریم برداشــته شــود و شــرکت های بزرگ به بنادر ایــران بیایند، 
اقتصاد کشور رونق می گیرد. با این حال، درگاه ورودی اقتصاد کشور بنادر و 
به ویژه بندرعباس است. ما توانایی خدمات رسانی به شرکت های بزرگ را 
نداریم. امروزه می توانیم تمام مشکلات را به گردن تحریم بیندازیم، اما اگر 

تحریم ها برداشته شود، واقعاً دچار معضلی بزرگ خواهیم شد.
وی ادامه داد: برای کمک به بخش خصوصی باید ســازمان بنادر بتواند از 
وجوه اداره شــده خود، به شرکت های خصوصی وام بدهد تا این شرکت ها 
نیــز بتوانند کشــتی های بــالای TEU ۱۰۰۰ یــا TEU 7۰۰ را خریــداری کنند. 
کشــتی هایی کــه 2۰۰ تــا TEU 3۰۰ ظرفیــت دارنــد، مــدت زمــان تخلیه و 

بارگیری در بنادر را افزایش می دهند.
عضــو هیئت مدیره انجمن کشــتیرانی گفت: شــرکت هایی که مســئولیت 
ناوبری کشتی از لنگرگاه به اسکله را بر عهده دارند، با کشتی های کوچک با 
مشکلاتی مواجه می شوند. وقتی تعداد کشتی ها زیاد شود و نتوانیم درست 

خدمت رسانی کنیم، دچار مشکل می شویم.
مختــاری افــزود: در نظــر بگیرید که در گذشــته، کشــتی هیوندایــی به بندر 
می آمد که TEU ۱3،۵۰۰ ظرفیت داشــت. اکنون به جای کشتی هیوندایی 
که یک بار آن را پهلو می دادند، ۱۵ کشتی با TEU 3۰۰ ظرفیت باید به بندر 

بیاید که جایگزین کشتی هیوندایی شود.
مختاری توضیح داد: باید بار ما در کشتی های کوچک ۱۵ یدک کش اضافه تر 
داشــته باشــد. ضمن آنکه به تعداد بیشــتری یدک کش نیاز داریم. کشتی 
می آیــد و تا عملیات تخلیه آن تمام نشــود، نمی توان بارگیــری انجام داد. 
به این ترتیب، سرعت عملیات به دلیل کوچک بودن کشتی پایین می آید.

وی افزود: با وجود کشــتی های کوچک، مشکلات فنی زیادی وجود خواهد 
داشت. طول کشتی های ما در بندرعباس از ۱۰۰ متر کمتر است و به همین 

دلیل بندر با مشکل مواجه می شود.
عضو هیئت مدیره انجمن کشــتیرانی یادآور شد: اکنون حیات و ممات ما 
منوط به فعالیت همین کشــتی های کوچک است. امروز باید منت همین 
کشتی های کوچک را بکشیم، زیرا اقتصاد دریایی ما را سر پا نگه می دارند. 
در اصلاح برنامه ها، باید هر دو وجه قضیه را دید. نباید بر سر آنچه که امروز 
داریــم ضربه بزنیم. مختاری گفت: آنچــه امروز داریم را باید حفظ کنیم و 
حداکثــر کمــک را به آنها بکنیم، اما باید نگاهمان به این باشــد که از وجوه 

اداره شده برای خرید کشتی های بزرگتر استفاده کنیم.
مختاری درباره مباحث مطرح شــده در ارتباط با خرید کشــتی های دست 
دوم بیــان کــرد: خرید کشــتی نو یک کار خــاص برای شــرکت های بزرگ و 
خــاص اســت. به هیچ عنوان ناوگانــی که اکنون در ایران تــردد می کنند، به 

دنبال خرید کشتی نو نیستند.
وی افــزود: اگــر رنکینگ آلفا لاینر را بررســی کنید، خواهید دید کــه ۱۵ تا 2۰ 
شــرکت اول دنیــا خریــداران واقعی کشــتی نو هســتند. در نتیجــه، تجارت 
مــا بیشــتر بر روی کشــتی های دســت دوم اســت، امــا ما باید کشــتی هایی 
را خریــداری کنیــم کــه تمامی گواهینامه هایشــان بــه روز بــوده و تعمیرات 
اساسی آنها انجام شده باشد. عضو هیئت مدیره انجمن کشتیرانی گفت: 
کشتی های دست دوم باید تمام کارهای مربوطه را انجام داده و تاییدیه در 
ارتباط با قابلیت دریانوردی را داشته باشند. اگر این قابلیت را نداشته باشند، 

بنادر اجازه پهلوگیری به آنها نمی دهند.

اخبـــاریادداشت

Road.housing

مدیرعامــل راه آهــن با تأکیــد بر این کــه باید به 
ســمت کاهش تصدی گری حرکــت کنیم گفت: 
تــا  شــکل گرفته اند  حمل ونقلــی  شــرکت های 
بخشــی از بــار را از دوش راه آهــن بردارنــد و در 
مقابل، سیاســت گذاری، نظــارت عالیه و پایش 

مستمر عملکرد شرکت ها بر عهده ما باشد.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی از 
راه آهن، نخستین جلسه شورای مدیران راه آهن 
بــه ریاســت »جبــار علــی ذاکــری«، مدیرعامل 
هیئت مدیــره،  اعضــای  حضــور  بــا  راه آهــن، 
معاونیــن و مدیــران کل ســتادی در ســاختمان 

شهدای راه آهن برگزار شد.
ذاکــری هــدف از برگــزاری این جلســه را ارزیابی 
آخریــن وضعیــت فعالیت هــای معاونت های 
مختلف راه آهن عنوان کرد و افزود: به دنبال این 
هستیم که با مرور اقدامات معاونین شرکت، بر 
اساس برنامه هایی که تبیین شده و چالش هایی 
کــه وجود دارد، به دنبال راهکارهایی باشــیم که 
چالش ها را کمتر کرده و با ســرعت بیشــتری به 

اهداف برنامه هفتم توسعه برسیم.
وی تأکیــد کــرد: همــه بایــد دست به دســت هم 
دهیــم و بــا همدلی و وفــاق و تــلاش مضاعف، 

موانــع را از پیش رو برداریــم و به اهداف تعیین 
شده برسیم.

راه آهــن  سیســتم  اینکــه  بــه  اشــاره  بــا  ذاکــری 
به گونــه ای اســت که مدیران ارشــد بایــد از بدنه 
کارشناســی وارد این سیستم شــوند خاطرنشان 
کــرد: همــه مدیــران بــر اســاس عملکــرد خــود 
ارزیابی می شــوند و ملاک حضور آنها، عملکرد 

آنهاست.
وی بــه مدیــران راه آهــن تأکیــد کــرد بــا حضــور 
در جمــع همــکاران بــه ترغیــب و تشــویق آنهــا 
بپردازنــد تــا همــکاران راه آهن با امیــد به آینده 
و همدلــی و همراهــی بــا اهــداف تدوین شــده، 

برنامه ها را پیش ببرند.
بــه گفته ذاکــری، ابتلا بــه کارهای روزمــره آفتی 
است که موجب می شــود نیروی انسانی کارآمد 
از چرخه خارج شــود، بنابراین باید امید آفرینی 
در لایه هــای مختلــف شــرکت راه آهــن انجــام 
شــود و ایــن امــر کمــک می کند کــه به اهــداف و 

برنامه های خود دست یابیم.
معــاون وزیــر راه و شهرســازی افــزود: بایســتی 
تعامــل بین بدنه کارشناســی و مدیران ارشــد و 

ذی نفعان شرکت افزایش یابد.

مدیرعامــل راه آهــن با بیــان اینکه اکنــون مانند 
گذشته نیست که شــرکتی، بار را تحویل راه آهن 
دهــد و منتظــر بمانــد تــا راه آهــن بــار را حمــل 
کند، تصریــح کرد: تصدی گری شــرکت راه آهن 
باید کاهــش پیدا کند و راه آهن بیشــتر عهده دار 

نظارت و پایش باشد.
حمل ونقلــی  شــرکت های  افــزود:  وی 
شکل گرفته اند تا بخشی از بار را از دوش راه آهن 
بردارنــد و در مقابــل، سیاســت گذاری، نظــارت 
عالیــه و پایــش مســتمر عملکــرد شــرکت ها بر 

عهده ما باشد.
مدیرعامــل راه آهــن ادامــه داد: البتــه ایــن امــر 
تغییــر در ســاختار و چــارت ســازمانی راه آهن را 
می طلبــد کــه نیازمند مطالعــات کارشناســی و 
مشاوران ذی صلاح است و باید مرحله به مرحله 

و سنجیده این کار را انجام دهیم.
 ذاکــری بــا بیان اینکــه بایســتی راه آهــن متولی 
اظهــار  باشــد،  ریلــی  حــوزه  سیاســت گذار  و 
امیدواری کرد: با هم فکــری مدیران و همکاران 
شــرکت راه آهــن بــه اهــداف و مســئولیت هایی 
که به راه آهن واگذار شــده برســیم و مشــکلات و 

چالش ها را به حداقل برسانیم.
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مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران:

باید به سمت کاهش تصدی گری حرکت کنیم

مدیرعامل سازمان مجری ساختمان ها و تاسیسات 
عمومی و دولتی خبر داد؛

آغاز عملیات اجرایی پروژه 
بیمارستان 220 تختخوابی پرند

 مديرکل دفتر برنامه ريزي راهبردي و مديريت عملکرد شرکت فرودگاه ها 
خبر داد؛

پايش کيفيت خدمات فرودگاهي با 30 
پارامتر در اربعين

بیمارستان پاسخ

مدیرکل دفتر برنامه ریزي راهبردي و مدیریت 
عملکــرد شــرکت فرودگاه ها و ناوبــري هوایي 
ایــران و مجــري طرح پایــش کیفیت خدمات 
فرودگاهــي )ASQ( از انجــام پایــش کیفیــت 
خدمــات فرودگاهــي و میــزان رضایتمنــدي 
زائــران در ایــام اربعیــن حســیني بــا بیــش از 
3۰ پارامتر اســتاندارد در ۱3 فرودگاه کشــور با 
بهره گیــري از به روزتریــن ابزارهــاي فناورانه و 
کنسول هاي هوشمند و مکانیزه ثبت بازخورد 

در سامانه جامع خبر داد.
به گــزارش روابط عمومی شــرکت فرودگاه ها 
و ناوبری هوایی ایران، محمدمهدی افشــاری 
بــا بیــان اینکه میــزان رضایتمندی مســافران 
از ارائــه خدمــات فرودگاهــی در کشــور بــرای 
شرکت فرودگاه ها از اهمیت زیادی برخوردار 
است، گفت: در این راســتا ارزیابی هوشمند و 
تــلاش بی وقفه بــرای بهبــود کیفیت خدمات 
فرودگاهــی در دهه خدمت به زائرین اربعین 
حســینی در دســتور کار چهــار فــرودگاه مرزی 
اهــواز، آبادان، ایــلام و کرمانشــاه و 9 فرودگاه 

پرتردد کشور قرار گرفت.
طریــق  از  ایــام  ایــن  در  داشــت:  اظهــار  وی 
خدمــات  کیفیــت  پایــش  ســامانه های 
فرودگاهــی، بیــش از 3۰ پارامتــر اســتاندارد و 
خدمت تاثیرگذار در میزان رضایت مسافران 
و زائریــن مــورد ارزیابــی قــرار گرفــت که پس 
درصــد   7۱.5 آن،  بازخوردهــای  بررســی  از 
مســافران از خدمــات فرودگاهــی بــه زائــران 
حســینی در ایــن فرودگاه هــا اظهــار رضایــت 

کردند.

فرودگاه هــا  شــرکت  کــرد:  تصریــح  افشــاری 
و ناوبــری هوایــی ایــران در راســتای نیــل بــه 
اهــداف والای معنــوی در پیشــگاه اباعبدالــه 
و  مســوولیت ها  اجــرای  نیــز  و  الحســین)ع( 
وظایــف خطیر خــود و بنا به حساســیت ویژه 
مدیرعامــل  تاکیــد  و  شهرســازی  و  راه  وزیــر 
شــرکت، با بهره گیری از به روزتریــن ابزارهای 
فناورانــه و کنســول های هوشــمند و مکانیــزه 
ثبت بازخورد در سامانه جامع، پایش کیفیت 

خدمات فرودگاهی را آغاز کرد.
و  راهبــردي  برنامه ریــزي  دفتــر  مدیــرکل 
مدیریت عملکرد شرکت فرودگاه ها و ناوبري 
هوایــي ایــران بیان کــرد: بــا دریافــت نظرات 
مســافران از طریق سامانه پیامکی و گردآوری 
پرسشــنامه های فیزیکــی بــه مــوازات نظارت 
میدانــی در فرودگاه هــا، به صــورت لحظه ای 
نســبت به کشف و شناسایی عوامل نارضایتی 
زائریــن و در نهایــت، اصلاح و بهبــود کیفیت 
ارائــه خدمــات فرودگاهــی اقدامــات لازم بــه 

عمل آمد.
وی اظهارکــرد: ایــن اقــدام مهــم بــا پایــش و 
کنتــرل مســتمر و آنــی ارائــه ایــن خدمــات و 
هــای مانیتورینــگ  پنــل  از طریــق  امکانــات 
هوشمند)Smart Monitoring(، نمودارهای 
 Happy index(رضایــت شــاخص  ضربانــی 
Pulse charts(  و به ویژه دریافت پیامک های 
هشــدارآنی )Real Time Alerts( در ایــن ۱3 
فــرودگاه بــا تلاش همــکاران و مدیــران ما در 
فرودگاه هــای یادشــده با موفقیت انجام شــد 
کــه نتیجه آن، نقشــه راهــی در ارائــه خدمات 

فرودگاهی کشور خواهد بود.
افشــاری در پایــان افــزود: در بــازه زمانی دهه 
بــا  حســینی،  اربعیــن  زائریــن  بــه  خدمــت 
تــلاش بی وقفــه مدیــران و مســئولان در دفتر 
برنامه ریــزی راهبــردی و مدیریــت عملکــرد 
شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران و نیز 
همــکاری ویژه و شــبانه روزی تیم تخصصی و 
کارشناســان شــرکت فنی مهندســی بازرگانی 
فرازفنون و همچنین ســعی و اهتمام مدیران 
کســب  توفیــق  فرودگاه هــا،  در  عملیاتــی 
شــاخص رضایــت 7۱.5 درصــدی از زائریــن 
عزیــز، حاصل از جمع آوری حــدود 24۰ هزار 

بازخورد، در ایام اربعین حسینی بود.

»علــي نبیــان«، معــاون وزیر راه و شــهر ســازي و مدیرعامل ســازمان مجري 
ســاختمانها و تأسیســات دولتــي و عمومي از شــروع عملیات اجرایــی پروژه 

بیمارستان 22۰ تختخوابی پرند خبر داد:
به گزارش روابط عمومي ســازمان مجري: علي نبیان معاون وزیر راه و شــهر سازي و 
مدیرعامل سازمان مجري ساختمانها و تأسیسات دولتي و عمومي گفت : عملیات 
اجرایی پروژه بیمارستان 22۰ تختخوابی پرند به عنوان دومین بیمارستان جنرال در 

دولت چهاردهم آغاز شد.
مدیرعامــل ســازمان مجري ســاختمانها وتأسیســات دولتــي و عمومي افــزود : این 
بیمارستان در مساحت حدود ۸ هکتار و با زیر بنای تقریبي 22۰۰۰ مترمربع در شهر 

پرند استان تهران احداث مي  گردد.
علي نبیان توضیح داد: زمین بیمارستان پرند توسط شرکت مادر تخصصي عمران 
شهرهاي جدید تأمین شده که اسکلت این بیمارستان، بتنی و درهفت طبقه احداث 

خواهد شد.
علي نبیان معاون وزیر راه و شهرســازي و مدیرعامل ســازمان مجری ساختمان ها و 
تأسیسات عمومی و دولتی در ادامه افزود: احداث این بیمارستان  به صورت مشارکتی 
و بــا اعتبارات ســازمان برنامه و بودجــه و همچنین تهاتر اراضي و املاك شــهر پرند 

تامین شده است.
وي ادامــه داد: احــداث و تکمیل این بیمارســتان بــا اعتباري بالغ بر  یــك هزار و صد 
ملیارد تومان که در ســال جاري 467،54۰ میلیون تومان ابلاغ یافته که در دو مرحله 
انجام می شــود، مرحله نخســت آن اســکلت و فونداســیون اســت که در این مرحله 

انتخاب پیمانکار انجام و قرارداد اجراي آن 24 ماهه تنظیم شده است.

پاسخگویی

رییس مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی به دستور وزیر راه و شهرسازی 
و در پاسخ به درخواست یک شهروند بلوچ از روستاهای زلزله زده سیستان و 

بلوچستان بازدید کرد.
بــه گــزارش پایگاه خبــری وزارت راه و شهرســازی، یک کاربر بلوچ در شــبکه 
ایکس از تداوم 3۵ روزه زلزله در منطقه آبگاه شهرستان نیکشهر بلوچستان 

خبر داده و خواسته بود تا صدایش به گوش مسوولان رسانده شود.
 محمدمهــدی حیــدری رییس مرکز تحقیقات راه، مســکن و شهرســازی به 
عنوان نماینده ویژه وزیر راه و شهرســازی روز گذشــته در این منطقه حضور 
یافت و از امکان خســارت دیده چندین روســتا بازدید کرد. »توســعه شــبکه 
شــتاب نگاری« برای ارتقا تاب آوری کشــور در مواجهه با زلزله، تلاشــی است 

که برای این منظور در دستور کار وزارت راه قرار دارد.
 ایــن هموطــن بلوچ در پســت های مختلف خــود از آخرین زلزلــه در روز ۱7 

شهریور خبر داده و از قطعی اینترنت و ارتباط مخابراتی نیز نوشته بود.
وی روز گذشــته از حضور نماینده ویژه وزیر راه در این منطقه زلزله خیز ابراز 
خرســندی کرده و نوشــته اســت: خوشــبختانه صدای ما به وزیر راه رســید و 

نماینده ویژه وی در منطقه حضور یافته و شرایط را بررسی کرد.

 نماینــده ویــژه وزیر راه که با همراهی هیات کارشناســی و فنی از روســتاهای 
خســارت دیده آبگاه دبار، آبگاه وانان و کوچینــگ بازدید کرده بود گفت: در 
مذاکرات متعدد با مدیرکل راه و شهرسازی ایرانشهر، مدیرکل بنیاد مسکن 
اســتان سیستان و بلوچستان، معاون فنی و نظارت سازمان تجهیز و توسعه 
مدارس کشور و مسئولان سازمان مدیریت بحران کشور و دیگر دستگاه های 

متولی، مشکلات مردم بررسی شد.
 وی در پاسخ به اینکه وزارت راه برای این منظور چه اقدامی خواهد داشت؟؛ 
ضمن اشــاره به مخاطرات متنوع زلزله در پهنه کشــور، بــه عزم جدی مرکز 
تحقیقات راه، مســکن و شهرسازی در توسعه شبکه ملی شتاب نگاری اشاره 

کرد.
توســعه ایــن شــبکه گامــی در ارتقــای تــاب آوری کشــور به ویــژه در قالــب 
پیاده ســازی سامانه های هشــدار و پاسخ ســریع زلزله خواهد بود که نیازمند 
حمایــت و همــکاری تمامــی دســتگاه های مســئول در ایــن زمینــه بــه ویژه 
ســازمان برنامه و بودجه کشــور برای اختصاص ردیف مســتقل برای انجام 
بهینه وظایف و تکالیف پیش بینی شده در بند "ض" ماده ۱4 قانون مدیریت 

بحران کشور است.

واکنش سریع وزیر راه و شهرسازی به درخواست یک هموطن بلوچ

رئیــس ســازمان راهــداری و حمل ونقل جــاده ای گفت: مرکز 
توســعه آمــوزش، مطالعــات و نــوآوری ســازمان راهــداری و 
حمــل و نقــل جــاده ای در فهرســت مراکــز آموزشــی معتبــر 
قــرار   ،)IRU( نقــل بین المللــی جــاده ای و  اتحادیــه حمــل 

گرفت.
بــه گــزارش پایــگاه خبری وزارت راه و شهرســازی از ســازمان 
راهــداری و حمل ونقل جــاده ای، »داریــوش امانی«، معاون 
وزیــر راه و شهرســازی و رئیــس ســازمان راهــداری و حمــل  
و نقــل جــاده ای از برگــزاری موفــق نخســتین دوره آموزشــی 
بین المللــی تربیــت مربیــان و آزمونگــران حرفــه ای مدیران 

شــرکت های حمل ونقل کالا و مسافر خبر داد.
و  مربیــان  تربیــت  بین المللــی  دوره  اولیــن  گفــت:  امانــی 
آزمونگــران حرفــه ای مدیــران شــرکت های حمل ونقل کالا و 
مســافر TTT ، بــه صورت فشــرده بــه مدت یک مــاه در مرکز 

توســعه آمــوزش، مطالعــات و نــوآوری ســازمان راهــداری و 
حمــل  و نقــل جاده ای با حضــور متخصصیــن اتحادیه حمل 
و نقــل بین المللــی جــاده ای ایــرو )IRU( در راســتای اجرای 
تفاهم نامه مشــترک ســه جانبه ســازمان راهــداری و حمل  و 
نقل جاده ای، اتحادیه حمــل و نقل بین المللی جاده ای ایرو 

و اتاق بازرگانی ایران برگزار شد.
وی افزود: براســاس ارزیابی اتحادیــه حمل ونقل بین المللی 
جــاده ای)IRU( به عنــوان بــازوی مشــورتی ســازمان ملــل و 
تنهــا مجموعــه بیــن المللــی در حــوزه حمــل و نقــل جــاده 
ای، مرکــز توســعه آمــوزش، مطالعــات و نــوآوری ســازمان 
راهداری و حمل ونقل جاده ای از ویژگی های اســتاندارد مورد 
نیــاز در ســطح پروتکل هــای بین المللی برخــوردار بوده و در 
لیســت معدود مراکــز معتبر مورد تأییــد اتحادیه حمل ونقل 

بین المللی جاده ای)IRU( قرار گرفت. 

طی ایــن موفقیت، ســازمان راهــداری و حمل ونقل جاده ای 
آمــوزش  در  ایــرو  تاییــد  مــورد  دولتــی  مرجــع  عنــوان  بــه 
مدیــران حمل ونقــل جاده ای، اعــم از کالا و مســافر در حوزه 

آموزش های حرفه ای شناخته شد.
شــایان ذکر اســت همگام با اخذ گواهینامه تاییدیه صلاحیت 
آموزشــی و ارزیابی عالی ترین مرجع تخصصی، ظرفیت های 
جدیــدی از همــکاری بیــن المللــی بــا اتحادیــه حمل ونقــل 
آموزش هــای  تقویــت  خصــوص  در  جــاده ای  بین المللــی 

حرفه ای و هدفمند برای ایران و منطقه ایجاد شــده است. 
گفتنــی اســت بســتر ســازی بــرای ایجــاد مراکــز اســتاندارد و 
قطب هــای آزمون عملی راننــدگان حرفــه ای؛ برگزاری دوره 
تخصصــی ایمنــی حمل ونقل )آخرین مبحث طرح شــده در 
سازمان ملل در سال 2۰24(؛ و برگزاری دوره آموزش مربیان 
و آزمونگــران راننــدگان حرفــه ای حمل ونقــل بــار و مســافر 

)CPC Driver( از دیگــر برنامه های پیش روی این همکاری 
مشترک بین المللی است.

رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای خبر داد؛

کسب موفقیت سازمان راهداری در حوزه آموزش مجامع بین المللی



سردبیر برنامه و مدیر تولید و تامین موسیقی معاونت 
سیما ادر ادامه صحبت خود با اشاره به فضای 

موسیقایی برنامه، خاطرنشان کرد: دو قسمت از این 
برنامه به کنسرت مجید انتظامی اختصاص داشت که 

ما در این کنسرت به مرور خاطره جمعی چند نسل 
پرداختیم و همچنین به استاد محمدرضا لطفی که به 

وجه معلمی او در هنر اشاره کردیم و سراغ چهره هایی 
رفتیم که از شاگردان او بودند و ناگفته نماند برنامه 

ای را هم به محمود کریمی در حوزه مداحی اختصاص 
دادیم.

َّه نجومي" ستاره شناس معاصر و ناشر سالنماي ايران )1366 ش(  l رحلت فيلسوف كبير و عالم نامدار شيعه، حكيم "جهانگيرخان قشقايي" )1289 ش( l درگذشت دكتر "عبدالحسين زرين كوب" استاد بنام ادبيات پارسي )1378 ش( امروز در تقویم: درگذشت استاد "حبيب الل
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اخبــــاریادداشت

فرزانه حسنی      
خبرنگار جمله

کنداکتور نامنظم برنامه در پخش، چالش ما بود 
کــه خیلــی از افراد بابــت این موضــوع از ما گلایه 

دارند که چه زمانی این برنامه پخش شد.
بــه گــزارش خبرنــگار روزنامه جملــه، احمدرضا 
بلیــغ تهیه کننــده »مجله هنــری بــوم« در جمع 
اصحــاب رســانه که در ســالن کنفرانــس اداره کل 
روابط عمومی صداوسیما برگزار شد، اظهار کرد: 
در وهلــه اول نیاز و خلائی نســبت بــه اینکه جای 
مجله هنری در تلویزیون برای مخاطب عمومی 
و خانواده ها که مخاطب شــبکه دو هستند خالی 
اســت احســاس میشــد، فلــذا یــک ســال گفت و 
گوهایــی داشــتیم که در ایــن فرایند برخی ســوژه 
هــا حــذف و روی برخــی موضوعات دیگــر تاکید 

داشتیم تا اینکه برنامه به سرانجام رسید. 
وی افــزود: مجلــه هنــری بــوم دارای ســه دســته 
موضــوع کلیــدی بــود، فلــذا یــک بخــش از آن 
موضوعات بعنــوان »تقویمی و مناســبتی« مثل 
سالگرد دکتر شریعتی یا محمدرضا لطفی و دوم 
اینکه موضوعات »تاسیسی« که ارتباطی به تقویم 
نداشــت بلکــه بــا صاحــب نظــران مشــورت می 
کردیم و ســوم موضوعات مرتبط با »رویدادهای 
حــال حاضــر« بــود که براســاس این ســه دســته 

»بوم« به سرانجام رسید. 
تهیــه کننــده مجله هنــری بــوم در ادامه بــا بیان 
اینکه تمام تلاش ما این بود که از اســتودیو خارج 
شویم، خاطرنشــان کرد: این رویه اتفاقاً کار را هم 
خیلی ســخت می کرد چرا که خروج از اســتودیو، 
هماهنگی لوکیشــن و مهمان مثل این بود که هر 
هفته انگار یک برنامه جدید می ســاختیم گرچه 
در این بین برای ما این مهم بود که تصویر زیبایی 
ارائه کنیم که چشــم نواز باشــد ولــو اینکه با لطف 
خداوند متعال بازخوردها نشــان می دهد که این 

تلاش ها به ثمر نشسته است.
وی تصریح کرد: ما شاهد این موضوع هستیم که 
ویدیوهای برنامه خیلی بازدید می گیرد ولو اینکه 
تصور ما این نبود که خیلی دیده شــود اما بعضی 
از قســمت هــا مثــل صحبت هــای مهــدی کلهر 
دربــاره محمدرضا لطفی و نقش او در موســیقی 

ایرانی در جامعه موسیقی خیلی وایرال شد.
بلیغ در بخش پایانی صحبت خود گفت: برنامه 
»مجلــه هنری بوم« محصول مشــترک موسســه 
ســلوک حوزه هنری و شــبکه دو اســت و دوستان 
خیلــی بــه جهــت مشــاوره کمــک کردند کــه اگر 
ایــن همدلــی و همــکاری نبــود این اتفــاق خوب 

هیچوقت رخ نمیداد.
در ادامه این نشست، محسن صفایی فرد سردبیر 
برنامــه و مدیر تولید و تامین موســیقی معاونت 
ســیما، بــا بیــان اینکه ما بــه یک اولویت شناســی 
رســیدیم، اظهار کرد: مشــخص شــد مخاطب با 
چــه مدیومی بیشــتر ارتبــاط گرفته کــه طبیعتاً با 
آثار نمایشــی بیشتر ارتباط برقرار شــده است ولو 
اینکه از طرفی در دسترس پذیری آن هنرها مثل؛ 
تئاتر یا موسیقی را در نظر گرفتیم و بعد هنرهای 
تجســمی را محور قرار داده که به جهت تصویری 

متریال داشته باشیم .
وی افزود: این سه موضوع جز اولویت های ما بود 
و به اقتضای فضای برنامه ســراغ شعر و داستان 
هــم رفتیم که در عین حال کمتر مجال پرداختن 
بــه ســینما را پیــدا کردیم کــه البته بد هم نشــد و 
فرصت بیشتری را به تجسمی و آثار دیگر دادیم.

ســردبیر برنامــه و مدیــر تولید و تامین موســیقی 
معاونــت ســیما ادر ادامه صحبت خود با اشــاره 
به فضای موســیقایی برنامه، خاطرنشان کرد: دو 
قســمت از این برنامه به کنسرت مجید انتظامی 
اختصاص داشــت که ما در این کنســرت به مرور 
خاطره جمعی چند نســل پرداختیم و همچنین 
بــه اســتاد محمدرضا لطفی که بــه وجه معلمی 
او در هنر اشــاره کردیم و سراغ چهره هایی رفتیم 
کــه از شــاگردان او بودنــد و ناگفتــه نمانــد برنامه 
ای را هــم بــه محمــود کریمــی در حــوزه مداحی 

اختصاص دادیم.

صفایی فرد در پایــان صحبت خود گفت: برنامه 
ای که به ســبد هنری مخاطب فکر کند، دســت او 
را بگیــرد، قاب های اســتاندارد به تماشــا بگذارد، 
نیاز به قسمت های بیشتری دارد تا شناخته شود 
ولــو اینکه کار راحــت این بود که شــبکه چهار می 
رفتیم و گفت وگوی هنری می  گرفتیم و در فضای 
خــودش دیــده می شــد منتها ایــن برنامــه نمی 
خواهــد فضا را نخبگانی تعریــف کند بلکه گاهی 
شاخص های ســختی را تعریف می کردیم و می 
گفتیــم بعد از برنامــه ما مثلًا فــروش آلبوم های 
محمدرضا لطفی بیشتر شود و دلیل مهم همان 
کنداکتور اســت و شــاید این پنج یا شــش قسمت 
اخیــر بــود کــه کنداکتور برنامــه منظم تر شــد و از 
طرف دیگــر به نظر بنده باید جرات یا شــجاعت 

طرح مسئله را در فصل های بعد داشته باشیم.
در ادامــه حامــد مهربانــی مجری برنامــه مجله 
هنری بوم درباره موضوع این برنامه، اظهار کرد: 
ســعی کردیم در ایــن برنامه به همه هنر هایی که 
در کشورمان است مثل موسیقی، سینما، هنر های 
تجســمی و تئاتــر پرداخته شــود ولــو اینکه مجله 
هنــری بوم مخاطــب را به اثر هنــری نزدیک می 

کند.
وی افزود: برنامه »بوم« ســعی داشــت به بیرون 
اســتودیو بــرود و بــه مــکان الهــام بخــش هنــری 
نزدیک شود و یک تصویر هنرمندانه در شان هنر 

و هنرمند نشان دهد.
مجــری برنامــه مجلــه هنــری بــوم در ادامــه بــه 
انتخاب موضوعات این برنامه اشاره و خاطرنشان 
کرد: این برنامه سراغ آثار هنری می رود که یا تازه 
خلق شــده باشد یا یک مناسبتی و بهانه  ای باشد 
کــه ســراغ آن اثر بــرود، ولو اینکــه برنامــه »بوم« 
همچنین سراغ هنرمندانی می رود که مدت  ها از 
آنها خبری نیست و یا هنرمندانی بزرگی که کلیشه  

ای با آنها برخورد شده است.
وی تصریــح کــرد: ما در برنامه ســراغ رویداد های 
هنــری روز رفتیــم ولی جنبه خبری نداشــت فلذا 
سعی کردیم نگاه تحلیلی داشته باشیم و تصویر 

زیبایی از آن اثر هنری نمایش بدهیم.
مجری برنامه مجله هنری بوم در ادامه به پاسخ 
به این ســوال خبرنگار جمله، که تا چه اندازه این 
برنامه بــه هنرمندان شهرســتانی توجه می  کند، 
اظهار کرد: سعی کردیم با این فضای مرکز زدگی 
مقابله بکنیم و ســراغ هنرمندان شهرستانی هم 
برویــم، فلــذا این نگاه که شــاید کســی دسترســی 

نداشته باشد به آن اثر هنری و از طریق این برنامه 
به آن اثر هنری نزدیکتر می  شود.

وی در پاســخ بــه ســوالی درباره بازپخــش برنامه 
بــرای ایرانیــان خارج از کشــور، یادآور شــد: خیلی 
از افــراد در داخــل کشــور هــم برنامــه را ندیدنــد، 
کنداکتــور نامنظــم برنامــه در پخــش،  چالش ما 
بود که خیلی از افراد بابت این موضوع از ما گلایه 

دارند که چه زمانی این برنامه پخش شد.
مهربانــی در ادامه عنوان کرد: برای هنر یک دیوار 
نامریی وجود دارد که مانع می شود به آن نزدیک 
شویم فلذا »بوم« با این دغدغه آمد که این دیوار 
را بشکند ولو اینکه این دیوار هنر را نخبگانی کرده 
اســت درحالی که هنر و ادبیات آمده تا مســائل را 

ساده  تر کند.
وی تصریح کرد: بنده مشق اجرا را در برنامه های 
صبحگاهی و شــبانگاهی داشــته ام و روزی چهار 
و پنــج گفــت و گو انجــام داده ام کــه از این حیث 
اجرایش برای مــن چالش نبود اما تعریفی برای 
مجری این برنامه داشــتیم که کاراکتری پرسه زن 
اســت و خــودم هم ایــن شــخصیت را دارم که به 
تئاتر و گالری ها می روم و فرم برنامه خیلی متاثر 

از زیست شخصی من بود.
مهربانــی در پایــان در پاســخ بــه ایــن ســوال کــه 
بیشــتر مخاطــب  هــا طالــب پرداختــن بــه کدام 
هنر ها هســتند، گفت: ما چون در شبکه دو برنامه 
را پخــش می  کنیــم، مخاطب ما خانواده اســت، 
شــبکه دو شبکه زندگی است و ما سعی می  کنیم 
کــه تمــام اعضای خانــواده را در نظــر بگیریم ولو 
اینکــه ما در این برنامه همزمان داریم تلاش می  
کنیم که ســواد و ذائقه هنری مخاطبان را هم بالا 

ببریم
بــه گــزارش جملــه، مجله هنــری بــوم مجله  ای 
تصویری اســت کــه رویدادهای هنری شــهر را که 
بــه چهار شــیوه  مســتند روایــی، پرتره، گزارشــی و 
آرشــیوی مخاطــب را بــا خــود همــراه کــرده و به 
آن رویــداد میبــرد ولو اینکه در هر قســمت حامد 
مهربانــی، مجــری برنامــه بــه محــل رویدادهای 
هنری شهر رفته و در آنجا گفت  و گویی شنیدنی با 

هنرمندان و دست  اندرکاران آن دارد.
گفتنی است »مجله هنری بوم« به تهیه  کنندگی 
احمدرضــا بلیــغ، کارگردانــی کیانــوش الطافــی، 
ســردبیری محســن صفایی  فرد و بــه همت گروه 
ـ  اجتماعــی اقتصــادی شــبکه دو در مرکــز هنری ـ

رسانه  ای سلوک تهیه و تولید شده است.

در نشست خبری با رسانه ها مطرح شد؛ 

چالش مواجهه با کنداکتور
نامنظم برنامه »بوم« در پخش 

اخبــــار

تفاهم نامه همکاری 
علمی، پژوهشی و فناوری بین 
دانشگاه واسط عراق و منطقه 

آزاد ماکو امضا شد

تفاهم نامه همکاری های علمی،  پژوهشی و فناوری سه جانبه بین 
سازمان منطقه آزاد ماکو، دانشگاه واسط عراق و شرکت نیکوتوسعه 

کیان منطقه آزاد ماکو امضا شد.
بــه گــزارش پایگاه خبری منطقــه آزاد ماکو ایــن تفاهم نامه کــه به منظور 
مســاعدت در  تســهیل و تســریع امــورات مرتبــط با حــوزه هــای مختلف، 
تجــارت، بازرگانی صــادرات و واردات کالاهای حوزه دارویی و کشــاورزی و 
نیز ارتقاء و انتقال فناوری شرکتهای فناور و دانش بنیان مستقر در پارکهای 
علــم و فنــاوری داخلــی به شــرکت های زیــر مجموعه دانشــگاه واســط از 
طریق کارگزار به امضای حســین گروســی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد 
ماکو و مازن الحســنی رئیس دانشگاه واسط کشور عراق و پریسا اسمعیلی 

مدیرعامل شرکت نیکوتوسعه کیان رسید.
این تفاهم نامه از ســری برنامه های مدیریت توسعه اقتصاد دانش بنیان 
ســازمان بــوده و در آن بــه همــکاری در زمینــه راه اندازی شــرکتهای فناور 
مشترک جهت استقرار در شهرک صنایع دانش بنیان سازمان و مشارکت 
در تشــکیل فــروم و مراکز پژوهشــی و فنــاوری و تجاری مشــترک فیمابین 
بمنظــور شــناخت و بهره منــدی از ظرفیت های طرفین و جهت اســتقرار 

این شرکت ها در شهرک صنایع دانش بنیان منطقه تاکید شده است. 
همچنیــن همــکاری در خصــوص برگــزاری نمایشــگاههای مشــترک در 
خصــوص ظرفیتهــای، تجــاری ،علمــی، پژوهشــی و فنــاوری طرفیــن و 
همکاری در زمینه راه اندازی کارگوی فرودگاه منطقه آزاد ماکو و همچنین 
سرمایه گذاری در بخش تبادل دانشجویی و فناوران و مسافربری فیمابین 
از طریق توافق نامه های مجزا با مشارکت کارگزار از مفاد دیگر این تفاهم 

نامه می باشد. 
انــدازی مراکــز دانشــگاهی مشــترک در  ایــن تفاهــم نامــه راه  براســاس 
چارچوب تفاهم نامههای بین المللی وزارتین علوم و بهداشــت از طریق 
دانشــگاه واسط و همکاری و بسترسازی برای ایجاد و راه اندازی شرکتهای 
حوزه دارویی در تولید محصول دانش بنیان انسولین هوشمند با مشارکت 

و مشاوره کارگزار در محدوده منطقه آزاد ماکو پیگیری خواهد شد.

 رئیس جهاد کشاورزی سیستان و بلوچستان
مطرح کرد؛

سرمایه گذاری ویژه سیستان و 
بلوچستان در تامین گندم

دهمرده، رئیس سازمان جهاد کشاورزی سیستان و بلوچستان گفت: از 
فروردین ماه سال جاری بیش از ۶۵ هزار و ۸۴3 تن گندم آرد و بذری از 

کشاورزان استان خریداری شده است.
علیرضــا دهمــرده اظهار داشــت: اســتان سیســتان و بلوچســتان بــا توجه به 
برنامه ریــزی صــورت گرفتــه در ســال جدیــد توانســته اســت از فروردیــن ماه 
ســال جاری بیش از ۶۵ هزار و ۸۴3 تن گندم آرد و بذری از کشــاورزان اســتان 

خریداری کند که ما امیدواریم بتوانیم رکورد سال قبل را بشکنیم.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی سیستان و بلوچستان افزود: این میزان تولید و 
خرید گندم در استان پیشرفت مناسبی حساب شده که از این میزان خرید، ۶۴ 

هزار و 9۰۰ تن از آن شامل گندم آردی و 9۴3 تن شامل گندم بذری می شود.
وی تصریــح کــرد: برنامــه خریداری گندم توســط این ســامان تــا پایان فصل 
تابســتان ادامه خواهد داشــت و امیدواریم بتوانیم رشد چشمگیری را نسبت 

به سال گذشته ثبت کنیم.
دهمــرده در ادامه با اشــاره به برنامه های آموزشــی ســازمان جهاد کشــاوری 
اســتان، اظهار داشــت: با برنامــه ریزی صــورت گرفته و برگــزاری کلاس های 
آموزشی این سازمان در سال زراعی جاری 3۵ هزار هکتار از اراضی کشاورزی 

استان سیستان وبلوچستان به کشت گندم اختصاص یافته است.
رئیس ســازمان جهاد کشاورزی سیستان و بلوچستان خاطرنشان کرد: هزینه 
خرید تضمینی گندم برای سال زراعی ۱۴۰3-۱۴۰۴در شورای قیمت گذاری و 
اتخاذ سیاست های حمایتی محصولات اساسی کشاورزی به مبلغ هر کیلو گرم 

2۰ هزار و ۵۰۰ تومان تصویب و توسط وزیر جهاد کشاورزی اعلام شده است.

مدیرکل کتابخانه های عمومی استان مرکزی:
تامین بیش از ۵۵ هزار جلد کتاب 

برای کتابخانه مرکزی اراک
اکرم یوسفی      

خبرنگار جمله- اراک

  مدیرکل کتابخانه های عمومی استان مرکزی از تامین بیش از ۵۵ 
هزار جلد کتاب برای کتابخانه مرکزی اراک خبر داد.

 علی گودرزی زاده، مدیرکل کتابخانه های عمومی اســتان مرکزی در جمع 
خبرنــگاران گفت: با پیگیری های به عمل آمده تا کنون ۵۵۵۶۱ جلد کتاب 

برای کتابخانه مرکزی شهر اراک تامین شده است.
گــودرزی زاده افزود: کتابخانه مرکزی اســتان به عنــوان بزرگترین کتابخانه 
مرکزی کشور در مراحل پایانی ساخت قرار دارد و با توجه به اینکه مخزن و 
بخش های مختلف کتابخانه از وسعت بالایی برخوردار است، تجهیز آن با 
منابع مختلف در دستور کار اداره کل کتابخانه های عمومی استان قرار گرفته 

است.
وی افــزود: در همین راســتا با خیرین و ارگان های مختلــف از جمله وزارت 
فرهنــگ و ارشــاد اســلامی جهــت تامیــن منابــع ارتبــاط برقــرار شــد که با 
هماهنگی های صورت گرفته با خانه کتاب و ادبیات ایران، تعداد 3۸ هزار 
جلــد کتــاب از تازه های بازار نشــر در موضوعات مختلف دینــی، مدیریت، 
پزشــکی، اقتصاد و... به ارزشــی بالغ بر 3۰ میلیارد ریال به صورت اهدایی 

دریافت شد.
مدیــرکل کتابخانه های عمومی اســتان مرکزی گفت: تا کنــون ۶ هزار جلد 
کتاب از سوی آقای مطیعی، خیر نیک اندیش استان؛ ۵۱۰ جلد خرید کتاب 
از منابع استانی و ۱۱ هزار جلد کتاب نیز از سوی نهاد کتابخانه های عمومی 
کشــور برای کتابخانــه مرکــزی اراک اختصاص یافتــه که توســط کتابداران 
شهرستان اراک در حال آماده سازی است و به محض بهره برداری از پروژه 

در اختیار عموم شهروندان قرار خواهد گرفت.

سرپرست  فرمانداري تویسرکان خبرداد:
برگزاری یازدهمین جشنواره گردو، 

مبل و منبت و فرش دستباف 
تویسرکان 

سرپرست فرمانداری تویســرکان اعلام کرد: یازدهمین جشنواره 
گردو، مبل و منبت و فرش دستباف این شهرستان از ۱۵ شهریور 

تا ۱3 مهرماه برگزار می شود. 
یحیی خورشــیدخانی در جمع خبرنگاران با اشــاره به این که شهرســتان 
تویســرکان بــه خاطــر وجــود 26۰ جاذبه گردشــگری ظرفیــت زیادی در 
حــوزه گردشــگری دارد اظهار داشــت: از 2۶۰ اثر و جاذبــه فرهنگی دارد 

شهرستان ۱۱۰ اثر ثبت ملی شده است. 
وی افزود: کاروانســرای فرســفج و گردوی تویســرکان ثبت جهانی شدند 
کــه از جملــه ظرفیت هــای گردشــگری شهرســتان محســوب می شــوند 
کــه با برگزاری ایــن جشــنواره می خواهیم ظرفیت های شهرســتان را به 

گردشگران و سرمایه گذاران داخلی و خارجی بیشتر معرفی کنیم. 
سرپرســت فرمانداری تویســرکان با بیان این که تولیــد و صادرات گردو، 
مبل و منبت و فرش دســتباف از اهداف اصلی این جشــنواره است بیان 
کرد: در این جشــنواره از 35 هیئت تجاری خارجی از کشــورهای روسیه، 
ترکیه، ارمنستان، هند، پاکستان، افغانستان و تاجیکستان دعوت شده و 
به دنبال بهره وری اقتصادی و گردشگری از رویدادهای فوق هستیم و از 

حضور سرمایه گذاری در بهشت غرب کشور استقبال می کنیم.
وی اعــلام کرد: برپایی نمایشــگاه مبل و منبت در روســتاهای اشــترمل، 
ســید شــهاب و جیجانکوه، برپایی جشــنواره خــوراک ایرانی، نمایشــگاه 
فــرش دســتباف و مراســم گردو تکانــی از جمله برنامه هــای پیش بینی 

شده در این جشنواره است. 
خورشــیدخانی بــا بیــان این که ۵ مهرماه روز جهانی گردشــگری جشــن 
نشســت  گفــت:  می شــود  برگــزار  فرســفج  کاروانســرای  جهانــی  ثبــت 
اقتصــادی هیأت های حاضر در جشــنواره از جمله برنامه های مهم این 

رویداد است.

احیای ۵ واحد صنعتی و معدنی 
راکد در استان خراسان شمالی

از ابتــدای امســال تاکنون با پیگیــری و برگزاری جلســات متعدد 
اداره کل صمت ۵ واحد راکد صنعتی و معدنی در اســتان فعال 

شدند.
تجــارت  و  معــدن  صنعــت،  کل  اداره  عمومــی  روابــط  گــزارش  بــه 
استان،مدیر کل صمت استان با بیان اینکه دو واحد صنعتی در جاجرم 
و یک واحد در بجنورد احیا شــده اســت به احیای دو واحد راکد معدنی 

در بجنورد و اسفراین نیز اشاره کرد.
حســین حاجــی بگلو اظهار کــرد: پیگیــری اداره کل صمــت در برگزاری 
کارگروه های تســهیل و ارائه خدمات مشــاوره به همراه بازدید ســرمایه 
گــذاران از واحدهــای تولیــدی از جملــه مــواردی بود که ســبب شــد این 

واحدهای راکد به چرخه تولید بازگردند.
بــه گفته وی یکی از اولویت های صمت در ســال جاری شــعار ســال مد 
نظر رهبر معظم انقلاب اسلامی است که در این زمینه تلاش می کنیم 

موانع جهش تولید رفع و به مشارکت مردم در اقتصاد کمک شود.
وی بــا بیــان اینکــه احیــای واحدهای راکــد از دیگــر اولویت هــای دولت 
خواهــد بــود، تاکید کــرد: همچنان رقــم قابــل توجهی از صنایع اســتان 
هستند که باید به آنها کمک شود و در تلاش هستیم که موانع تولید را از 

پیش پای این واحد ها برداریم.
حاجــی بگلو تاکید کرد: نگاه ویژه ای به رونق تولید و رفع موانع خواهیم 

داشت.

معاون جهاد کشاورزی استان:
مازندران رتبه اول اصلاح نژاد مرغ 

بومی را دارد
عبــاس زاده، معــاون بهبــود تولیــدات دامــی جهــاد کشــاورزی 
مازنــدران گفت: مرکز پشــتیبانی و اصلاح نژاد مرغ بومی اســتان 

رتبه نخست در امر اصلاح نژاد را کشور دارد.
محمــد عبــاس زاده در گفت وگــو باخبرنــگار بــازار اظهار از عقــد تفاهم 
نامــه بــا قــرارگاه پیشــرفت و آبادانــی ســپاه کربلا بــرای توزیــع جوجه و 
ترویج پرورش مرغ بومی درســطح روســتاهای کم برخوردار استان خبر 
داد و اشــتغالزایی و توســعه فعالیت های تولیدی در ســطح روســتاها و 
خودکفایــی خانوارهای روســتایی در تامین بخشــی از نیازهای پروتیینی 

را از اهداف برشمرد.
وی بــا بیــان ایــن کــه افزایش درآمــد بهــره بــرداران روســتایی از طریق 
فعالیــت های جانبی دامپروری از جمله اهداف این تفاهم نامه اســت، 
افزود: مرکز پشــتیبانی و اصلاح نژاد مرغ بومی مازندران )کاسپین( رتبه 
نخست را در امر اصلاح نژاد و پیشرفت صفات اقتصادی در بین ۶ مرکز 

دیگر کشور دارد.
عبــاس زاده گفت: این مرکز تاکنون توانســته بر روی 33 نســل فعالیت 
اصلاح نــژادی را انجــام دهد و بــه همین منظــور و در صفت هایی مانند 
افزایــش تعــداد تخم مــرغ، وزن تخم مــرغ، وزن بــدن مــرغ و خــروس، 
کاهش ســن بلوغ، مقاومت در برابر بیماری های منطقه، کاهش تلفات 

و... پیشرفت های خوبی داشته است.

آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آیین نامه  
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
 برابر رای هیات به شماره 566۱ و ۱4۰3/567۰ تاریخ ۱4۰3/۰3/۰5  
هیــات موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و 
ســاختمانهای فاقد ســند رســمی مســتقر در واحد ثبتی حــوزه ثبت 
ملــک  بهشــهر تصرفــات مالکانه بلامعــارض متقاضــی آقای علی 
اصغر محمــدی فرزند محمدقلی و خانم حمیده حســینی لمردی 
فرزند اصغر  نســبت به ششــدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی 
به مســاحت 293.27  متر مربع به شــماره کلاسه ۱46 و ۱45 /۱4۰3 
قســمتی از پــلاک  ۱۱- اصلی واقع در اراضی زیــروان بخش ۱۸ ثبت 
بهشــهر ) که ســهم هر یک به نســبت سه دانگ مشــاع از ششدانگ 
مــی باشــد( مســتند مالکیــت خریــداری شــده از مالک غیر رســمی 
رمضانعلــی ذوالفقــاری . . لــذا بــه منظور اطــلاع عمــوم مراتب  در 
دو نوبــت بــه فاصلــه ۱5 روز آگهی می شــود در  صورتیکه اشــخاص 
نســبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراض داشــته باشند می 
تواننــد از تاریخ انتشــار اولین اگهی  به مــدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
اعتــراض دادخواســت اعتراض بــر ثبت خــود را به مراجــع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
شناسه آگهی: ۱7795۸2

تاریخ انتشار نوبت اول : ۰6/۱۰/ ۱4۰3
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۰6/24/ ۱4۰3

محمد حسن صادقی
 سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک بهشهر

آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آیین نامه  
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
 برابــر رای هیــات بــه شــماره ۱4۰3/۱3۱46 تاریــخ ۱4۰3/۰5/۱7  
هیــات موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف وضعیت ثبتــی اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک  بهشــهر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای ســید 
محمدعلی باقری رســتمی فرزند ســید رضا نسبت به ششدانگ 
یــک قطعــه زمیــن مزروعی مشــتمل بر مرغــداری به مســاحت 
۱2753.3۰  متر مربع به شــماره کلاســه 2۱۸7 /۱4۰2 قسمتی از 
پلاک 6۰۰5 فرعی از 39- اصلی واقع در اراضی رســتمکلا بخش 
۱۸ ثبت بهشهر مستند مالکیت مشاع از پلاک مادر. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب  در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود 
در  صورتیکه اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکیت متقاضی 
اعتراض داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشــار اولین اگهی  به 
مــدت دو مــاه اعتراض خود را بــه این اداره تســلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ اعتراض دادخواست اعتراض 
بــر ثبــت خود را بــه مراجع قضایــی تقدیم نمایند. بدیهی اســت 
در صــورت انقضــای مــدت مذکور و عــدم وصول اعتــراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
شناسه آگهی: ۱7763۰۸

تاریخ انتشار نوبت اول : ۰6/۱۰/ ۱4۰3
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۰6/24/ ۱4۰3

محمد حسن صادقی
 سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک بهشهر

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه 

شهرستان ساری منطقه سه
برابر رای شــماره ۱4۰36۰3۱۰457۰۰22۸3 مورخه ۱4۰3/۰5/۱5 
کــه در هیات موضوع قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی مســتقر در واحــد ثبتی منطقه 
ســه ســاری تصرفات مالکانه آقای عبدالرضا عباسی فرزند فرهاد 
بشماره ملی ۰453354637  بشماره پرونده ۱9۱-۱4۰3 نسبت به 
ششدانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی 
بــه مســاحت ۱۰2/۱۰ )یکصــد و دو متــر و ده ســانتیمتر ( متر مربع 
قســمتی از پلاک شــماره ۱42 اصلی واقع در بخش 3 ثبت ســاری 

خریداری از آقای سید اسحاق موسوی محرز گردیده است . 
لــذا به منظور اطلاع عمــوم مراتب  در دو نوبت بــه فاصله ۱5 روز 
آگهی می شود در  صورتیکه اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراض داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشــار اولین 
اگهی  به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صوت انقضای 
مــدت مذکــور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت 

صادر خواهد شد.
شناسه آگهی: ۱7۸435۱

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱4۰3/۰6/24
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱4۰3/۰7/۰7

فریبرز یوسفیان حمیدی
رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان ساری 
منطقه 3

همدان خبرنگار روزنامه جمله
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شــهردار ســاری گفت: باوجــود همه مشــکلاتی که 
در شــهرداری وجــود دارد مــا هرگز ناامید نشــدیم 
و نخواهیــم شــد چراکه بر ایــن باوریم بــا همکاری 

تعامل می توان به نتایج خوبی دست پیدا کرد.
 بــه گــزارش مدیریت ارتباطات شــهرداری ســاری، جلســه 
شــورای اداری شــهرداری صبح چهارشــنبه با حضور عالیه 
زمانــی و علــی بابایــی کارنامــی نماینــدگان مردم ســاری و 
محمدحســین  اســلامی،  شــورای  مجلــس  در  میانــدورود 
قبادی شهردار ساری، پرویز شعبانی رئیس شورای اسلامی 
شــهر، حسین وریجی، ســید حسن احمدی، ســید ذوالفقار 
شــریفی، علی عاشقان، سبحان بخشی، سید افشین راسخ، 
ســید رحمــان میــر شــجاعی اعضــای ایــن شــورا، معاونان 
شــهردار و روسای سازمان های تابعه، شهرداران مناطق در 

سالن جلسات شهرداری برگزار شد.
محمدحسین قبادی شهردار ساری در این جلسه از حضور 
نماینــدگان مجلــس در شــورای اداری شــهرداری قدردانی 
کرد و خواســتار اســتمرار این حضور و همکاری شد و گفت: 
تعامــل نماینــدگان مــردم در مجلس و شــهرداری موجب 

تسریع در امور شهری می شود.
وی بــه همــکاری و  تعامــل شــورا و شــهرداری اشــاره کرد و 
افزود: اعضای شــورای ششم شــهر، مظلوم واقع شدند، ما 
خودمــان را مکلــف بــه تکریم و احتــرام از اعضای شــورای 

اسلامی شهر می دانیم.
شهردار ساری گفت: البته شورای شهر نیز در انجام بسیاری 
از فعالیت ها اقدامات خوبی صورت داده است که به دلیل 
برخــی از مشــکلاتی کــه از گذشــته بــا آن دســت به گریبان 

بوده ایم به چشم نمی آیند.
قبــادی بــه حقــوق معوقــه کارکنــان شــهرداری اشــاره کرد 
و افــزود: ایــن مشــکل در مدیریت هــای گذشــته هــم وجود 

داشت اما این همه بوق و کَرنا نمی شد.
وی تأکیــد کــرد: باوجــود همــه مشــکلاتی که در شــهرداری 
وجــود دارد مــا هرگز ناامید نشــدیم و نخواهیم شــد چراکه 
بــر این باوریم بــا همکاری تعامل می توان بــه نتایج خوبی 
دســت پیــدا کرد.قبــادی بابیــان اینکــه برای توســعه شــهر 
برنامه ریزی هــای خوبــی صورت گرفته اســت، یادآور شــد: 
شــهر ســاری از ســال 72 تاکنون از طرح تفضیلی برخوردار 
نبوده است اما در این دوره از مدیریت شهری طرح تفصیلی 
به تصویب رســید. وی افــزود: طرح بلندمرتبه ســازی برای 
خیابان هــای ۱6 متری با هشــت طبقه توســط مشــاور تهیه 
و در شــورای عالــی معمــاری شهرســازی نیز مطرح اســت 
کــه تحقــق این مهم نیــز پیگیری هــای نماینــدگان مجلس 
را می طلبــد. شــهردار مرکــز اســتان از راه انــدازی دبیرخانه 
بازآفرینــی به عنــوان پایلوت اســتان بــرای نخســتین بار در 
شــهرداری ســاری خبــر داد و گفت: بــاز تنظیــم پهنه بندی 

تراکمات از دیگر اقدامات این شهرداری بوده است.
وی بــه طرح بازآفرینی محله محور اشــاره کــرد و افزود: در 
ایــن طرح پــروژه نارنجســتان، ادامه پیاده راه قــارن و پروژه 
پــل تا پــل دیــده شــد. قبــادی افــزود: روشــنایی خیابان ها، 
روشــنایی بلــوار امام روح الله و مبادی ورودی های شــهر نیز 
در دســتور کار قرار دارد. وی در خصوص بدهی به ســازمان 
تأمیــن اجتماعی گفت: هرچند بدهی شــهرداری به تأمین 
اجتماعــی از گذشــته اســت امــا در ایــن دوره از مدیریــت 
شــهری، پرداخت بدهی ها به صورت ماهانه و به موقع بوده 

اســت. شــهردار ســاری در پایان تأکید کرد: تلاش می شــود 
در تعامــل بــا یکدیگــر بــرای خدمات رســانی بهینه تــر بــه 

شهروندان گام های اساسی برداریم.

پای کار شهرداری هستیم  
علــی بابایــی کارنامی نماینده مردم ســاری و میانــدورود در 
مجلس شــورای اســلامی بابیان اینکه حال وروز شــهر ساری 
خوب نیســت، گفت: متأســفانه ســاری در مرکز دیار علویان 
همچنان دچار مشــکل و معضل اســت و تنها راه برون رفت 
این معضلات تعامل و همکاری بین نمایندگان در مجلس، 
فرمانداری، شــورا و شهرداری اســت. وی از نمایندگان مردم 
در مجلــس به عنــوان بهتریــن ظرفیت بــرای حــل برخی از 
مشکلات شهری یادکرد و افزود: هرچند کار مجلس نظارتی 
اســت اما ما آمادگی کامل برای کمک به شــهرداری راداریم 

همچنان که پیش ازاین پای کار شهرداری بودیم.
بابایی کارنامی از زباله به عنوان چالش بزرگ در مرکز استان 
یادکرد و گفت: پروژه نیروگاه زباله سوز دارای مشکل حقوقی 
است که باید مرتفع شود تا زمانی که این امر محقق نشود ما 
همچنان درگیر مشــکلات مربوط به ایــن پروژه خواهیم بود.

وی افزود: پروژه هایی در شــهرداری وجود دارد که در صورت 
اجرایی شــدن علاوه بر توسعه شــهر در ارتقای اقتصاد شهر 
نیز مؤثر است البته برخی از این پروژه ها ازجمله پروژه سه راه 
جویبار تنها منوط به شــهرداری نیست و دیگر دستگاه ها نیز 
باید پای کار باشند. بابایی کارنامی ادامه داد: تنها راه برون رفت 
 مشــکلات شــهرداری رفتار درســت اخلاق مدارانــه و با نیت 

صادقانه است.

بزرگ ترین کار سیاسی برای شورای شهر و   
شهرداری خدمت کردن خوب به مردم است

عالیــه زمانــی دیگــر نماینــده مــردم ســاری و میانــدورود در 
مجلس شورای اسلامی بابیان اینکه در جغرافیای مازندران، 
ســاری محلــی از اعراب وجود نــدارد، گفت: اگر مرکز اســتان 
در شــرایط مطلوب قــرار ندارد مقصر خودمان هســتیم تا از 
ســیم خاردار نفســمان عبور نکنیــم، نمی توانیم بــه امورات 
مردم رسیدگی کنیم. وی افزود: اگر مطالبات مردمی، علمی 
و به صورت تخصصی ســاماندهی شــود مصوبات به سمت 

روند اجرایی حرکت می کند.
زمانی، با اعتقاد به اینکه شورا و شهرداری در بالاترین جایگاه 

قرار دارند و همه ادارات نیز باید تولیت شهرداری را بپذیرند، 
گفت: همه باید در مســیر پیشرفت شهر و شهروندان تلاش 
کنند. وی بابیان اینکه،  شــأن مجلس قانون گذاری و نظارتی 
اســت و از ایــن جایــگاه نظارتی نیز کم استفاده شــده اســت، 
ادامــه داد: زمانــی بــه موفقیت دســت پیدا خواهیــم کرد که 
همــه باهم منســجم بــوده و بــه یکدیگــر احتــرام بگذاریم و 
بدانیم که صرفاً خدمت صادقانه است که می تواند پایه رشد 
را فراهــم کند. نماینده مردم ســاری و میاندورود در مجلس 
شــورای اســلامی با تأکیــد بــر اینکه شــهرداری نبایــد حیات 
خلوت سیاسی باشد، افزود: شهرداری باید از سیاست زدگی 
و رفتارهای سیاســی دور باشد؛ شــهرداری در جایگاه والدین 
شهر است و باید از همه گروه ها بدون قضاوت حمایت کند، 
بزرگ ترین کار سیاسی برای شورای شهر و شهرداری خدمت 

کردن خوب به مردم است.
زمانی، بابیان اینکه تعاملات بین اداری در مرکز استان بسیار 
ضعیف اســت، خواســتار نگاه دلســوزانه و حامیانــه مدیران 

شهری به شهروندان شد.
وی تأکیــد کرد: شــأن مجلــس، نظارت و قانون گذاری اســت 
و نبایــد ایــن شــرح وظیفه جابجا شــود امــا به نظر می رســد 

گاهی این شــرح وظیفه جابجا شده و انتظارات از نمایندگان 
مجلس به گونه ای دیگر اســت. پرویز شعبانی رئیس شورای 
اســلامی شــهر به خدمات شــهرداری در حوزه های مختلف 
شــهری اشــاره کرد و گفــت: هرچند نیروی انســانی ســرمایه 
ســازمانی هســتند اما پرداخت حقوق و حجم بــالای نیروی 

انسانی از چالش های مهم شهرداری محسوب می شود.
وی بــه پــروژه ملی نیروگاه زباله ســوز ســاری در مرکز اســتان 
اشاره کرد و افزود: باوجود اختصاص اعتبار ملی اما مشکلات 
این پروژه همچنان باقی است و باوجوداینکه این پروژه ملی 
بوده و همه دستگاه ها باید پای کار باشند اما نوک پیکان تنها 

به سمت شهرداری است.
رئیس شــورای اسلامی شهر ساری به میزبانی مرکز استان از 
مسافران و گردشگران از اقصی نقاط کشور اشاره کرد و افزود: 
ایــن موضــوع موجــب افزایش حجــم زبالــه و خدمات دهی 
شــده اســت.وی بابیان اینکه 9۰ درصد از درآمد شــهرداری، 
صــرف امورات کارکنان و هزینه جاری می شــود از نمایندگان 
مــردم در خانــه ملت خواســت تــا در تأمین اعتبــارات ملی 
برای توسعه شهر و خدمات رسانی مطلوب تر به شهروندان 
اهتمام ویژه داشته باشند.سید ذوالفقار شریفی عضو شورای 
اســلامی شــهر بابیان اینکه ســاری به عنوان مرکز استان باید 
ویژه تر دیده شــود، گفت: برای داشتن شهر توسعه یافته باید 

همه دستگاه های اجرایی با شهرداری همگام شوند.
وی افزود: گذر ریل آهن از وســط شــهر مشکلاتی را به همراه 
دارد و شــاهد تصادفــات زیادی در مســیر ریلی هســتیم این 

موضوع نیاز به توجه ویژه دارد.
شریفی به بدهی شهرداری به سازمان تأمین اجتماعی اشاره 
کرد و متذکر شــد: شــهرداری ســاری وام دار بدهی گذشته به 
تأمین اجتماعی اســت و ماهانه مبلغ زیادی به این سازمان 

پرداخت می کند.
علی عاشــقان دیگر عضو شورای اســلامی شهر ساری نیز به 
نبود نردبان بلند در آتش نشــانی ساری اشاره کرد و خواستار 
تأمین نردبان با توجه به بلندمرتبه ســازی در شــهر شــد. وی 
همچنین خواستار به روزرسانی ماشین آلات سازمان عمران 
و بازآفرینی شــد و از مدیریت شــهری خواســت تــا در اجرای 
پیاده  راه سازی خیابان قارن در هسته مرکزی شهر اقدام کند. 
سید رحمان میر شجاعی نیز در ادامه بهره مندی از نیروهای 
کارآمــد و نخبــگان را در توســعه شــهری ضرورت دانســت و 

گفت: شهردار نیز هر چه زودتر انتصاب ها را نهایی کند.
وی بابیــان اینکــه شــهردار ســاری اقدامــات خوبــی در شــهر 
رقــم زده امــا کافی نیســت چراکه ســطح مطالبــات مردمی 
افزایش یافتــه و شــهروندان انتظار بیشــتری از تیم مدیریت 
شهری دارند.میر شجاعی افزود: احترام، عدالت و انعطاف 

بیشتر در دستور کار شهرداری قرار گیرد.
ســید حســن احمدی عضو شــورای ششــم شــهر ســاری نیز 
بابیان اینکه نقد اگر سازنده باشد کارساز است و اگر به سمت 
تخریــب برود صلاح نیســت، بنابرایــن برای هر نقــدی باید 

راهکار نیز ارائه شود.
وی سرمایه اجتماعی و اعتماد مردمی را بزرگ ترین سرمایه 
مدیریت شــهری دانســت و تکریم ارباب رجــوع و احترام به 
شــهروندان را امــری ضروری عنوان کرد و افــزود: برای اینکه 
بــه درآمــد حداکثری برســیم باید جلــوی برخــی از هزینه ها 
گرفته شود. احمدی گفت: بر اساس ماده ۴۶ آیین نامه مالی 
شهرداری ســاری می تواند با شرایط خاص و مصوبه شورای 
شهر اموال عمومی خود را به اموال اختصاصی تبدیل کند.

با همه مشکلات نا امید نخواهیم شد
شهردار ساری در جلسه شورای اداری با حضور نمایندگان مجلس و اعضای شورای شهر:

قـاب

سخن روز

سوژه روز

نماینده تیم بانوان ایران در بخش تالو و فرم »نن دائو« موفق به 
کسب مدال برنز آسیا شد.در ادامه این پیکارها که در ماکائو جریان 

دارد و در مسابقات بخش فرم یا همان تالو هلیا اسدیان نماینده 
کشورمان در فرم »نن دائو« که ۱۳ تالوکار حضور داشتند موفق به 

ثبت امتیاز ۹.۶۷۶ شد و به نشان برنز دست یافت. در این فرم »تان 
مین« از مالزی با امتیاز ۹.۶۹۳ به نشان طلا دست یافت و »دریا 

لاتیشوا« از ازبکستان با ۹.۹۶۰ نقره گرفت.بنابراین پرونده نمایندگان 
کشورمان در روز دوم با یک طلای زهرا کیانی و برنز هلیا اسدیان، 
حذف سهیل موسوی و برتری همتی، نصیری، ریگی، عبداللهی و 

فرهادی هم رقبای خود را شکست دادند.

ووشو قهرمانی آسیا – ماکائو؛
هلیا اسدیان به مدال برنز دست یافت

وجود موانع، تنها به این معنی است که باید عزم خود را برای رسیدن به 
هدف های ارزشمند، جزمتر کنید.  

آنتونی رابینز

عکس: اصغر خمسه /   ایرنا

پیکر »پری صابری« پیشکسوت تئاتر کشور، صبح جمعه )23 شهریور ۱۴۰3( با حضور اهالی تئاتر و سینما، در 
تالار وحدت تشییع شد. پری صابری کارگردان تئاتر بعد از مدت ها مبارزه با بیماری، بعد از ظهر سه شنبه )2۰ 

شهریورماه ۱۴۰3( در 92 سالگی دار فانی را وداع گفت.

تشییع پیکر »پری صابری«

خبـــر

معاون امنیتی انتظامی استاندار تهران: 

 ضرورت ترویج 
روایت گری دفاع مقدس 

در بین مردم و نسل جدید

معــاون امنیتی انتظامی اســتاندار تهران بر 
ضرورت ترویــج روایت گــری دفاع مقدس 

در بین مردم و نسل جدید تاکید کرد. 
به گزارش روزنامه جمله، محســن نایبی در 
جلســه شــورای هماهنگی حفظ آثار و نشــر 
ارزش هــای دفــاع مقدس اســتان تهران که 
در اســتانداری تهران برگزار شد، اظهار کرد: 
امپراطوری رسانه  ای دشمن با بهره  گیری از 
تمامی ظرفیت  هایــی که در اختیار دارد، به 
دنبال تحریف در دفاع مقدس اســت، فلذا 
امروز به جای جنگ ایران و عراق باید گفت 
جنــگ عراق بــا ایران، چــرا که ما بــه دنبال 
جنگ نبودیم و دفاع از خاک، ناموس، آبرو 
و حیثیــت، جنگ را برای مــا، دفاع مقدس 
کرد. وی افزود: شــهدای دفاع مقدس ســند 
افتخــاری بــرای ما هســتند که بایــد در مورد 
آنــان صحبت کنیم و با شــروع حمله عراق 
بــه کشــورمان مــردم عاشــقانه و فداکارانــه 
فرزنــدان خــود را بــه جنــگ اعــزام کردند و 
نبایــد بگذاریــم بــا توطئه دشــمنان ایــن از 
خــود گذشــتگی  هــا فراموش شــود.  معاون 
امنیتــی انتظامی اســتاندار تهــران در ادامه 
خاطرنشــان کــرد: تدریــس دو واحــد درس 
دفاع مقدس در دانشگاه  ها اقدامی موثر در 
راستای انتقال فرهنگ دفاع مقدس است.  
وی تصریح کرد: کشورهایی که در گذر زمان 
بــه دیگــر کشــورها تجــاوز کردند با ســاخت 
فیلــم و نــگارش کتــاب بــه دنبــال قهرمان 
سازی برای جوانان خود هستند و ما نیز باید 
الگوسازی کنیم. نایبی در پایان با بیان اینکه 
شــروع مدارس فرصت استثنایی در جهت 
انتقــال فرهنگ دفاع مقدس اســت، گفت: 
پیشکسوتان هشت ســال دفاع مقدس باید 
در زمــان شــروع مــدارس با حضــور در بین 
دانــش آمــوزان خاطــرات دفاع مقــدس را 
بازگو کنند ولو اینکه روایتگری دفاع مقدس 
را بایــد در بیــن مــردم بیاوریــم و از ظرفیت 

فضاهای عمومی به خوبی استفاده کنیم.

 فــرار مغزها، نخبگان، افراد با تجربه، هنرمندان، 
ورزشــکاران و هــر کــس کــه بــه نوعــی می توانــد 
بــه پیشــرفت و اعتــلای ایــران کمــک کنــد یکــی 
بحران هــای  توجه تریــن  قابــل  و  اساســی ترین  از 
ســال های اخیر ایران اســت. مســئله ای کــه روز به 
روز در حال پررنگ شــدن اســت و هیچ اقدامی به 
جز تذکر دادن از ســوی قشــر فرهیخته و روشنفکر 
جامعــه و در مقابــل پــاک کــردن صورت مســئله 
از جانــب مســئولین در ایــن خصــوص بــه چشــم 

نمی خورد. 
فــرار  شــاهد  شــکلی  هــر  بــه  و  برهــه ای  هــر  در 
اســتعدادها و افــراد نخبــه از این کشــور هســتیم و 
هیچ کاری هم از دست مردم بر نمی آید و کسانی 
کــه باید در ایــن زمینــه تمهیداتی بیندیشــند گویا 
در خــواب غفلت به ســر می برند. نمونه آن کارزار 
المپیــک بود و ما دیدیم افرادی کــه ایرانی بودند 
در زیــر پرچــم کشــورهای دیگــر در حال مســابقه 
دادن بودنــد یــا حتــی ســمت داوری را بــر عهــده 

داشتند.
 اینکــه افرادی بــه دلیل پــول یا اینکــه نمی توانند 
را  ایــران  اســلامی  جمهــوری  رســمی  قوانیــن 
بپذیرنــد از ایــن آب و خــاک می رونــد و عــلاوه بر 
اینکه به حرفه تخصصی خــود بپردازند اقدامات 
غیرقانونــی را نیز در پیش می گیرند مســئله دیگر 
اســت. مبرهن اســت و نیــازی به توضیح نیســت 
کــه هــدف ایــن متــن کــدام قشــر جامعــه اســت؛ 

افــرادی کــه بــا تمام وجــود قصــد دارند به کشــور 
خــود و بــه مــردم خود خدمــت کنند اما بــه دلیل 
گاهــی  مســئولین  توجــه  عــدم  و  امکانــات  نبــود 
مجبور می شــوند که خاک و خانــواده خود را ترک 
کنند. ورزشــکاران و هنرمنــدان از امکانات همتراز 
جهانــی برخــوردار نیســتند و احتــرام شایســته ای 
به آنها گذاشــته نمی شــود. این حرفی اســت که از 
زبان تمام کســانی کــه از این آب و خــاک رفته اند 
 و یــا کســانی کــه در مرحلــه تــرک وطــن هســتند 

شنیده می شود. 
مسئله حب وطن و عشق به خدمت جای خود را 
دارد اما همه می دانیم که زندگی این افراد نخبه، 
متخصص، هنرمند و ورزشکار هزینه هایی دارد که 
آن هزینه هــای مادی باید تامین شــود و همچنین 
ایــن افــراد بــه دلیل داشــتن روحیه هــای لطیف و 
آســیب پذیر بایــد مــورد توجهات ویژه باشــند وبه 
دلیــل هــر رفتــاری کــه از جانــب مســئولین مــورد 
پســند نیست کنار گذاشــته و حذف نشوند. همگی 
بــه خاطــر داریم کــه »رضــا علیپور«، ســنگ نورد 
ایرانــی در مســابقات المپیــک چــه صحبت هــای 
تکان دهنــده ای مطرح کرد. علیپــور امروز در این 
خاک هســت امــا حرف هایی دارد که باید شــنیده 
شود که اگر یک روز او را از دست بدهیم پشیمانی 
دیگــر ســودی نخواهد داشــت. یا همــه دیدیم که 
وقتی مســابقه »کیمیا علیــزاده« و »ناهید کیانی« 
چــه  شــد  برگــزار  المپیــک  مســابقات  خــلال  در 
صحبت های عجیب و غریبی از کارشناســان صدا 
و ســیما مطرح شــد در حالی که »هادی ســاعی«، 
مربی تکواندو ایران نظرات دیگری داشت و حتی 
از بازگشــت علیــزاده اســتقبال کــرد. حتــی برخی 
مســئولان ایرانی همچــون »محمدرضــا عارف«، 

معــاون اول رئیــس جمهــور یــا »علــی بهــادری 
جهرمی«، ســخنگوی دولت ســابق از اینکه کیمیا 
به آغوش وطن بازگردد استقبال کردند اما برخی 
افراد تندرو نظر دیگری در این خصوص داشــتند 
و اصــلًا افــکار و عقایــد همــان افراد اســت که این 
ورزشــکاران را از خاکشــان فــراری می دهد. نمونه 
دیگــر این افــرادی که بــا کوهی از اســتعداد از این 
کشــور کــوچ کردنــد »آرش صادق عمــل یکدل«، 
مربی و داور با سابقه فدراسیون کاراته ایران است 
که مدتــی در جزیره کیش بــه مربیگری روی آورد 
اما در نهایت اســفند ۱۴۰2 ایــران را ترک کرد و در 

کشور هلند پناهنده شد. 
این متن به درازا خواهد کشــید اگر قرار باشــد نام 
تمــام ورزشــکاران و هنرمندانــی کــه از ایــن آب و 
خــاک رفتند را ذکــر کنیم. همچــون صادق عمل 
یک دل هســتند کســانی که مثل علیزاده و علیپور 
بــه آنهــا در رســانه ها بــه شــکل گســترده پرداخته 
نمی شــود اما حرف های آنها نیز نیازمند شــنیدن 

جدیست. 
مســئله تنهــا بــه ایــن ســادگی کــه نــام ایــن افراد 
کــه دیگــر رزومــه ای  ببینیــم  و  را جســتجو کنیــم 
چشــم  بــه  ســرزمین  ایــن  مرزهــای  در  آنهــا   از 

نمی خورد نیست. 
بــر روی  مســئله یــک ســرمایه گذاری بلندمــدت 
مغزها و استعدادهای ایرانیست که اگر قرار باشد 
در آینــده بــا افراد مشــابه ایــن برخوردهــا صورت 
افــراد متخصــص و نخبــه را  بگیــرد، بایــد روزی 
هــم همچــون خیلــی از کالاهــا از کشــورهای دیگر 
وارد کنیــم و ایــن بــرای کشــور ایــران که سرشــار از 
 استعداد و توانمندی های گوناگون است، کابوسی 

بیش نیست.

احسان ذاکری کارشناس ارشد حقوق خصوصی /
هرگونــه عملی که توســط پزشــکان و یا پرســنل آن ها 
انجــام پذیرد و منجر به جرح و آســیب به بیمار شــود 
یــا هرگونــه ترک فعلی کــه انجــام نــدادن آن مانع از 
تکمیــل روند درمان یا صدمه به بیمار می شــود را بنا 

بر مورد قصور یا تقصیر پزشکی می گویند.
مــواردی که قصور پزشــکی رخ می دهــد نوعی غفلت 
و اهمال قابل مشــاهده اســت که این گونه موارد غالبا 

به صــورت ســهوی و بــه  دوراز عمــد اتفــاق می افتند؛ 
امــا در تقصیر پزشــکی اراده قبلی دخیل اســت و این 

تخلفات عامدانه و قاصدانه تلقی می  شود.
تقصیر پزشکی به سبب عمدی که در آن نهفته است 
عــلاوه بر جنبه خصوصی کــه از طریق پرداخت دیه و 
غیره جبران می شــود، جنبــه عمومی را نیز در بر دارد 
که شــخص خاطی با محرومیــت از حقوق اجتماعی، 

حبس و یا سایر جرایم مجازات می شود.

نخبه های فراری و مسئولان غافل
نگاهی به تداوم وضع بحرانی فرار ورزشکاران، هنرمندان و نخبگان از ایران به سایر کشورها

جملــه
سرویس جامعه

J O M L E H

  تفاوت قصور
 و تقصیر پزشکی
چیست؟


